
ZAŁOŻENIA DO PROJEKTU BUDŻETU MIASTA OPOLA NA 2015 ROK

Na podstawie § 3 uchwały Nr XLIV/691/13 Rady Miasta Opola z dnia 4 lipca 2013 r. 
w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Prezydent Miasta Opola 
przedstawia Radzie Miasta Opola założenia do projektu budżetu miasta Opola na 
2015 rok, które obejmują zagregowane wielkości dotyczące prognozy dochodów, 
przychodów, wydatków i rozchodów (załącznik nr 1) oraz zestawienie złożonych 
do projektu budżetu wniosków (załącznik nr 2).

 Prezydent Miasta Opola

Ryszard Zembaczyński
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Załącznik nr 1 

 

ZAGREGOWANE WIELKO ŚCI DOTYCZĄCE PROGNOZY DOCHODÓW, PRZYCHODÓW, 
WYDATKÓW I ROZCHODÓW DO PROJEKTU BUD śETU MIASTA OPOLA NA 2015R. 

 
 
Niniejszy dokument został sporządzony w celu wypełnienia zapisu § 3 uchwały  
Nr XLIV/691/13 Rady Miasta Opola z dnia 4 lipca 2013r. w sprawie trybu prac nad projektem 
uchwały budŜetowej. 
Zgodnie z treścią przytoczonej wyŜej podstawy prawnej Prezydent Miasta przedkłada Radzie 
Miasta w terminie do 30 września załoŜenia do projektu budŜetu na rok następny, które 
powinny obejmować: 
1) zagregowane wielkości dotyczące prognozy dochodów, przychodów, wydatków  

i rozchodów, 
2) zestawienie złoŜonych do projektu budŜetu wniosków. 
W dalszej kolejności Rada Miasta odbywa dyskusję nad załoŜeniami do projektu budŜetu na 
sesji w październiku, a podczas tej dyskusji mogą teŜ być składane wnioski do projektu 
uchwały budŜetowej. 
 
 
I. PODSTAWY MAKROEKONOMICZNE BUDOWANIA ZAŁO śEŃ DO PROJEKTU 

BUDśETU MIASTA OPOLA NA 2015r. 

Podstawy makroekonomiczne budowania załoŜeń do opracowywania projektu budŜetu 
stanowią przede wszystkim informacje zawarte w projekcie ustawy budŜetowej na 2015r.  
W tabeli 1 przedstawiono główne wskaźniki zawarte w uzasadnieniu do projektu ustawy 
budŜetowej na 2015r.  
 

wykonanie 2013r.  
– za projektem ustawy 
bud Ŝetowej na 2015r. 

2014r. – przewidywane 
wykonanie wg. projektu 

ustawy bud Ŝetowej na 2015r. 

2015r. – prognoza  
wg. projektu ustawy 
bud Ŝetowej na 2015r. 

Produkt krajowy brutto (układ dynamiczny) 
101,6% 103,3% 103,4% 

Dynamika cen towarów i usług konsumpcyjnych (układ dynamiczny)  
100,9% 100,1% 101,2% 

Przeci ętne wynagrodzenie brutto w gospodarce narodowej (uk ład dynamiczny)  
103,4% 104,0% 104,3% 

Stopy procentowe otwartego rynku w % ( średnio w okresie)  
2,9 2,4 2 

Tabela 1 

II. INNE – NAJWAśNIEJSZE – UWARUNKOWANIA MAJ ĄCE WPŁYW NA PROJEKT 
BUDśETU MIASTA OPOLA NA 2015r: 

1) Zapisy Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Opola, przede wszystkim co do 
kształtowania się nadwyŜki operacyjnej (róŜnica pomiędzy dochodami bieŜącymi  
a wydatkami bieŜącymi), wartości zadłuŜenia i jego spłat, kształtowania się 
nadwyŜki/deficytu Miasta Opola. 

2) Zapisy projektu ustawy budŜetowej na 2015r. i wartości wynikające z tych zapisów (inne 
niŜ wskazane w części I). 

3) Zmiany prawa – przede wszystkim dotyczące sektora oświaty a związane z objęciem 
obowiązkiem szkolnym dzieci sześcioletnich. 
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4) Brak załoŜenia wzrostu podatków lokalnych na 2015r.  
5) Utrzymanie stabilizacji stopy bezrobocia w Mieście Opolu na średniorocznym poziomie  
≈ 6,5%.  

 

II.I. Aspekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Miast a Opola. 

Zgodnie z obowiązującą Wieloletnią Prognozą Finansową Miasta Opola w 2015r. 

Prognoza nadwy Ŝki operacyjnej 
wynosi: 

17 692 tys. zł  

Prognoza deficytu/nadwy Ŝki 
wynosi: 

972 tys. zł (nadwy Ŝka) 

Prognoza zadłu Ŝenia na koniec 
roku wynosi: 

250 204 tys. zł  

Prognoza spłat (kapitał 
powi ększony o odsetki) wynosi: 

 
30 253 tys. zł  

 

przy czym przewiduje si ę, Ŝe faktyczne saldo zadłu Ŝenia na koniec 2014r. b ędzie 
wynosi ć ≈ 225 000 tys. zł przy planie 251 176 tys. zł. 
 

II.II. Aspekt zapisów projektu ustawy bud Ŝetowej na 2015r. (najwa Ŝniejsze). 
� część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego planowana  

na rok 2015 wynosi 40.376.952 tys. zł i jest wyŜsza od kwoty części oświatowej subwencji 
ogólnej określonej w ustawie budŜetowej na rok 2014 o kwotę 877.355 tys. zł, tj. o 2,2%. 
Zgodnie z Projektem ustawy budŜetowej na 2015r. podaje się, Ŝe: w kwocie części 
oświatowej subwencji ogólnej planowanej na rok 2015 zostały uwzględnione skutki 
finansowe zmiany zadań oświatowych jednostek samorządu terytorialnego z tytułu objęcia 
dzieci 6-letnich obowiązkiem szkolnym jak równieŜ to, Ŝe w kwocie subwencji ogólnej 
uwzględnione zostały dodatkowo środki w wysokości 23.770 tys. zł w związku  
z przewidywanym zmniejszeniem dochodów własnych jednostek samorządu 
terytorialnego z tytułu PIT w 2015 r., w związku z planowanym rozszerzeniem 
wykorzystania ulgi podatkowej na dzieci przez wszystkich uprawnionych podatników 
podatku dochodowego od osób fizycznych, 

� część równowaŜąca subwencji ogólnej dla powiatów na 2015r. została zaplanowana  
w wysokości 1.061.806 tys. zł, tj. o 1,6% niŜszej niŜ zaplanowano na 2014r., 

� wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych (PIT) zostały zaprognozowane 
na poziomie 44.390.000 tys. zł, co oznacza ich dynamikę w stosunku do wartości 
przewidywanego wykonania 2014r. na poziomie 103,2%, 

� wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób prawnych (CIT) zostały zaprognozowane 
na poziomie 24.530.000 tys. zł, co oznacza ich dynamikę w stosunku do wartości 
przewidywanego wykonania 2014r. na poziomie 105,5%.  
 

II.III. Aspekt zmian prawa (najwa Ŝniejsze). 
1) ustawa o systemie o światy ; zgodnie z przyjętymi rozwiązaniami od września br. został 

wprowadzony obowiązek nauki w szkołach podstawowych 6-latków, co powoduje 
konieczność zabezpieczenia środków finansowych w związku z koniecznością utworzenia 
dodatkowych oddziałów. 
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2) ustawa o finansach publicznych ; 2014r. był pierwszym rokiem obowiązywania nowej 
reguły spłaty zadłuŜenia. Do 2014r. rozwiązania prawne sprowadzały się do jednolitego 
określenia wysokości spłaty zadłuŜenia, która nie mogła być wyŜsza niŜ 15% dochodów 
danej jednostki samorządu terytorialnego. Zgodnie z zapisem art. 243 ustawy  
o finansach publicznych średni, z trzech lat poprzedzających rok budŜetowy, wskaźnik 
udziału nadwyŜki operacyjnej, powiększonej o dochody ze sprzedaŜy majątku,  
do dochodów ogółem – wyznacza poziom udziału kosztów (tu spłata odsetek i kapitału) 
obsługi zadłuŜenia do dochodów ogółem  w roku budŜetowym. Zmiany te wymuszają na 
jednostkach samorządu terytorialnego konieczność „ciągłego ograniczania wydatków 
bieŜących”, a w przypadku braku działań skutkujących ograniczaniem tych wydatków 
prowadzą do zmniejszenia wolumenu wydatków majątkowych.  

 
III. PODSTAWOWE PARAMETRY PRZYJ ĘTE DLA BUDśETU MIASTA OPOLA NA 2015r. 

(dane startowe) 
 

Mając na uwadze powyŜsze przystępując do opracowywania projektu budŜetu miasta Opola 
na 2015r. ustalono następujące podstawowe parametry (tabela 2): 
 
Warto ść nadwy Ŝki 
operacyjnej minimum: 19.000.000 zł maksimum: brak 

Warto ść deficytu minimum: brak maksimum: 30.000.000 zł 

Zadłu Ŝenie na koniec 2014r. minimum: 220.000.000 zł maksi mum: 230.00.000 zł 
Warto ść nowego długu brutto minimum: brak maksimum: 40.000 .000 zł 
Tabela 2 

IV. ZAGREGOWANE DANE DOTYCZĄCE PROPOZYCJI BUDśETU MIASTA OPOLA NA 
2015r. 

 
IV.I. Poziom ogólny: 
PoniŜej w tabeli 3 przedstawiono poszczególne agregaty propozycji projektu budŜetu miasta 
na 2015r. w odniesieniu do danych zawartych w wieloletniej prognozie finansowej oraz planu 
budŜetu na 2014r. jak i wykonania 2013r. 
 

w tys. zł 

lp. wyszczególnienie Wykonanie 
2013r. 

Bud Ŝet 
2014r. 

Wykonanie  
na 08.2014r. 

WPF 
2015r. 

Propozycja 
prognoza 

2015r. 

Dynamika 
propozycja 

2015 / 
Bud Ŝet 2014 

RóŜnica 
propozycja 

2015r. / 
Bud Ŝet 
2014r. 

1 dochody, w tym: 610 276  625 215 422 851 593 224 600 000 96,0% -25 215 

1.1 - bieŜące 546 219 578 483 399 130 575 224 579 124 100,1% 641 

1.2 - majątkowe 64 058 46 732 23 721 18 000 20 876 44,7% -25 856 
         

2 wydatki, w tym: 644 692  675 832 377 411 592 252 628 000 92,9% -47 832 

2.1 - bieŜące 510 786 561 661 340 239 557 532 559 983 99,7% -1 679 

2.1 - odsetki 6 802 8 081 3 197 11 920 8 237 101,9% 156 

2.2 - majątkowe, z 
czego: 

133 907 114 170 37 172 34 720 68 017 59,6% -46 153 

2.2 wolne środki na 
nowe inwestycje     33 513   
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lp. wyszczególnienie Wykonanie 
2013r. 

Bud Ŝet 
2014r. 

Wykonanie  
na 08.2014r. 

WPF 
2015r. 

Propozycja 
prognoza 

2015r. 

Dynamika 
propozycja 

2015 / 
Bud Ŝet 2014 

RóŜnica 
propozycja 

2015r. / 
Bud Ŝet 
2014r. 

3 deficyt/nadwy Ŝka -34 416 -50 617 45 441 972 -28 000 55,3% 22 617 
           

4 rozchody 27 490  30 630 18 108 18 332 15 632 51,0% -14 998 

5.1 przychody z 
długu 46 813 67 209 23 598 17 360 38 632 57,5% -28 577 

5.2 przychody/wolne 
środki 29 562 14 038 14 468  5 000 35,6% -9 038 

           
6 wynik bud Ŝetu 14 468 0 65 399 0 0  0 
           

7 nadwy Ŝka 
operacyjna 35 433 16 821 58 891 17 692 19 141 113,8% 2 320 

           

8 środki do 
dyspozycji  686 651 706 462 460 917 610 584 643 632 91,1% 62 830 

Tabela 3 

PowyŜsza tabela wskazuje, Ŝe parametry wykazane w tabeli 2 są spełnione, poniewaŜ: 
a) nadwyŜka operacyjna ustalona na 2015r. przekracza wartość 19 mln zł, 
b) wartość deficytu nie przekracza 30 mln zł, 
c) wartość nowego długu nie przekracza wartości 40 mln zł. 
 
IV.II. Dane o dochodach bie Ŝących i maj ątkowych przyj ętych do opracowania zało Ŝeń 

do projektu bud Ŝetu, wg. głównych źródeł ich powstania: 
 
Poni Ŝej w tabeli 4 przedstawiono wst ępnie przyj ęty plan dochodów bie Ŝących wg. 
źródeł ich powstania z wyszczególnieniem najwa Ŝniejszych składowych tych źródeł.  
 

w tys. zł 

L.p. Źródła dochodów Wykonanie  
za 2013r. 

Bud Ŝet  
na 

31.08.2014r. 

Wstępna  
propozycja 

planu  
na 2015r. 

Dynamika 
propozycja 

2015r/bud Ŝet 
na 2014r.       

 Dochody bie Ŝące, w tym najwa Ŝniejsze: 546 219 578 483 579 124 100,1% 
1 Podatek od nieruchomości 75 868 78 300 80 000 102,2% 

2 Opłata skarbowa 3 517 3 660 3 800 103,8% 

3 Podatek od środków transportowych 5 286 5 750 5 810 101,0% 

4 Podatek od czynności cywilnoprawnych 6 802 7 500 7 550 100,7% 

5 Udziały we wpływach z podatku 
dochodowego od osób prawnych 12 405 13 200 13 850 104,9% 

6 Udziały we wpływach z podatku 
dochodowego od osób fizycznych 143 877 151 700 156 550 103,2% 

7 
Wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych 
przez jednostki samorządu terytorialnego na 
podstawie odrębnych ustaw 

16 929 28 500 28 550 100,2% 

8 doch.z najmu i dzierŜ. skł. majatk. 21 484 22 900 23 200 101,3% 

9 Dochody z wieczystego uŜytkowania 2 732 2 800 3 100 110,7% 

10 Subwencje i dotacje na zadania bieŜące, w 
tym: 208 449 210 427 203 213 96,6% 

10.1 

- środki pochodzące z dotacji z UE lub teŜ z 
budŜetu państwa stanowiące krajowy wkład 

publiczny w realizacji zadań 
współfinansowanych z funduszy UE 

5 201 5 977 1 642 27,5% 

10.2 - część oświatowa subwencji ogólnej 143 866 142 946 146 000 102,1% 
Tabela 4 
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Przystępując do omawiania danych zawartych w powyŜszym zestawieniu naleŜy zaznaczyć, 
Ŝe suma dochodów bieŜących prognozowanych na 2015r. jest wyŜsza aniŜeli załoŜono  
w WPF o 3.899 tys. zł (odchylenie 0,6%). W stosunku zaś do budŜetu na 2014r. prognoza 
dochodów wskazuje wzrost o 0,1%. Stosunkowo niewielka zwyŜka dochodów bieŜących na 
2015r. w porównaniu z budŜetem 2014r. ma swoje źródło przede wszystkim w ograniczeniu 
absorbcji środków pochodzących z budŜetu UE, które stanowią źródło finansowania  
tzw. projektów miękkich – zostało to uwidocznione w wierszu 10.1 powyŜszej tabeli. Ponadto 
rokrocznie w ciągu realizacji budŜetu Miasto Opole otrzymuje zwiększenie dotacji  
np. z budŜetu państwa (w szczególności tyczy się to środków transferowanych do sektora 
pomocy społecznej). Przykładem moŜe być tutaj 2014r. Na koniec stycznia 2014r. dotacje na 
zadania bieŜące w budŜecie 2014r. stanowiły wartość 54.549 tys. zł, a na koniec lipca 2014r. 
dotacje na zadania bieŜące były zapisane w budŜecie 2014r. w wysokości 58.173 tys. zł. 
 
W zakresie wzrostu udziałów Miasta Opola we wpływach z podatków PIT i CIT, to są one  
w granicach dynamiki wzrostu zawartej w projekcie ustawy budŜetowej na 2015r. podobnie 
jak subwencje. Stosunkowo wysoki (nominalnie) wzrost z tytułu poboru podatku od 
nieruchomości wynika ze wzrostu bazy podatkowej, a prognozowany wzrost PCC, podatku 
od środków transportowych czy opłaty skarbowej następuje w oparciu o przewidywane 
wykonanie 2014r. przy uwzględnieniu stabilizacji gospodarki.    
 

Przyjęte wst ępnie wielko ści do projektu bud Ŝetu miasta Opola na 2015r. dochodów 
majątkowych s ą zawarte w tabeli 5 poni Ŝej. 

w tys. zł 

Lp.  Wyszczególnienie Wykonanie 
2013r. 

Plan 2014r. 
(wg. stanu na 
31.08.2014r. 

Wstępna 
propozycja 
na 2015r. 

RóŜnica; 
propozycja 
2015r./plan 

2014r. 

Dynamika; 
propozycja 
2015r./plan 

2014r. 

1 

wpływy z tytułu przekształcenia 
prawa uŜytkowania wieczystego 
przysługującego osobom 
fizycznym w prawo własności 

760 550 600 50 109% 

2 

wpłaty z tytułu odpłatnego 
nabycia prawa własności oraz 
prawa uŜytkowania wieczystego 
nieruchomości i sprzedaŜ 
składników majątkowych 

20 270 19 920 18 000 -1 920 90% 

3 dotacje majątkowe, w tym: 43 028 26 262 2 276 -23 986 9% 

3.1 

- środki pochodzące z dotacji  
z UE lub teŜ z budŜetu państwa 

stanowiące krajowy wkład 
publiczny w realizacji zadań 

współfinansowanych z funduszy 
UE 

20 715 19 931 524 - 19 407 3% 

Ogółem 64 035 46 732 20 876 -25 856 45% 

Tabela 5 
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Odnosząc się do danych zawartych w tabeli zaznacza się, Ŝe znaczący spadek dotacji 
majątkowych jest związany z rozpoczęciem nowego okresu planistycznego w Unii 
Europejskiej. Dane zawarte w wierszu 3.1 powyŜszej tabeli wskazują, Ŝe dotacje majątkowe 
stanowią swoistą dźwignię finansową dla prowadzonej polityki inwestycyjnej. Brak takich 
dotacji znacząco obniŜa moŜliwości realizacji zadań majątkowych przez Miasto Opole. 
Zaznaczyć jednak naleŜy, Ŝe w ciągu 2015r. wartość dotacji majątkowych zapewne ulegnie 
zwiększeniu, co będzie konsekwencją otrzymywania pozytywnych decyzji w zakresie 
przyznania dofinasowania pochodzącego z funduszy UE, czy teŜ środków np. z Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych tzw. „Schetynówki”. Na potrzeby niniejszego 
materiału na 2015r. załoŜono (tak jak w powyŜej tabeli) wpływ następujących dotacji 
inwestycyjnych (najwaŜniejsze): 
a) środki w wysokości 1 724 tys. zł, to środki przyznane na dofinansowanie inwestycji pn. 

„Przebudowa z rozbudową Miejskiego Ośrodka Pomocy Osobom Bezdomnym  
i UzaleŜnionym w Opolu” (środki z budŜetu krajowego), 

b) 366 tys. zł stanowią środki pochodzące z budŜetu UE w związku z realizacją zadania pn. 
„Zintegrowany rozwój Aglomeracji Opolskiej”. 

 
W zakresie dochodów ze sprzedaŜy mienia załoŜenie w 2015r. spadku w porównaniu  
z planem 2014r. następuje w konsekwencji zmniejszenia zasobów do sprzedaŜy 
nieruchomości znajdujących się w obszarze specjalnej strefy ekonomicznej. 
 
IV.III. Dane o wydatkach bie Ŝących i maj ątkowych przyj ętych do opracowania zało Ŝeń 

do projektu bud Ŝetu: 
 
PoniŜej w tabeli 6 przedstawiono wstępną propozycję wydatków bieŜących miasta Opola na 
2015r. sektorów sektorów (działów) „obsługiwanych” przez budŜet. Propozycja ta została 
zestawiona z wnioskami poszczególnych dysponentów budŜetu miasta Opola oraz z planem 
wydatków bieŜących wg. stanu na 31.08.2014r. Jednocześnie w tabeli zawarto syntetyczną 
informację o przyczynach planowanego wzrostu lub spadku wydatków w poszczególnych 
działach budŜetowych. 
 
W przedstawionej tabeli nie ujęto wydatków na zadania remontowe. Informacja o wstępnej 
propozycji wartości zadań remontowych na 2015r. została zawarta w tabeli 7.    
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Załącznik nr 1 

 

w tys. zł 

Dział Treść 
Plan  
na  

31.08.2014 r. 

Propozycje 
jednostek  

i wydziałów do 
bud Ŝetu  
2015 r. 

Wstępna 
propozycja  
na 2015 r. 

RóŜnica 
Prognoza 

2015r./Plan 
2014r. 

Dynamika 
Prognoza 

2015r./Plan 
2014r. 

Krótkie obja śnienie spadku/wzrostu: 

010 Rolnictwo i łowiectwo 204 101 101 -104 49,2% 
w załoŜeniach nie ujęto kwoty akcyzy zwracanej z tytułu zakupu paliwa przez 
rolników. Akcyza ta zwracana jest ze środków budŜetu państwa, a jej wartość 
podawana jest zazwyczaj po I kwartale danego roku. 

020 Leśnictwo 40 40 24 -15 61,0% kwota przyjęta na podstawie wykonania za lata wcześniejsze oraz przewidywanego 
wykonania 2014r. 

150 Przetwórstwo 
przemysłowe 60 30 30 -30 50,0% zakończenie realizacji projektu "Opolska Platforma Innowacji" - projekt 

współfinansowany z Funduszy UE. 

600 Transport i łączność 30 720 53 207 31 596 877 102,9% głównie - załoŜenie zwiększenia wartości rekompensaty przekazywanej do MZK 
Sp. z o.o. o 950 tys. zł. 

630 Turystyka 459 579 535 76 116,5% głównie - przejęcie przez Miasto do obsługi turystycznej WIEśY PIASTOWSKIEJ. 

700 Gospodarka 
mieszkaniowa 28 360 29 323 27 616 -744 97,4% głównie – zmniejszenie prowizji z tytułu zbycia nieruchomości znajdujących się  

w strefie ekonomicznej. 

710 Działalność usługowa 5 136 6 551 4 791 -345 93,3% 

głównie - zmniejszenie o 638 tys. zł wydatków realizowanych w ramach projektu 
"Zintegrowany rozwój Aglomeracji Opolskiej" (projekt współfinansowany z funduszy 
UE) przy jednoczesnym zwiększeniu wydatków funkcjonowania Centrum 
Wystawienniczo Kongresowego w Opolu. 

720 Informatyka 397 65 65 -331 16,5% 
zmniejszenie o 331 tys. zł wydatków realizowanych w ramach projektu "Opolskie  
w Internecie - Obywatel bliski Administracji" (projekt wspófinansowany z funduszy 
UE). 

750 Administracja publiczna 50 439 52 031 48 969 -1 470 97,1% 

zakończenie realizacji projektu "W Opolu wszystko gra" - projekt współfinansowany 
środkami pochodzącymi z funduszy UE oraz zmniejszenie o 783 tys. zł środków 
będących w dyspozycji Biura Promocji UM Opola (środki związane z organizacją 
KFPP w Opolu ujęto w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego). 
Jednocześnie w związku z upływem obecnej kadencji zabezpieczono środki 
finansowe na odpowiednie odprawy osób zarządzających Miastem. 

751 

Urzędy naczelnych 
organów władzy 
państwowej, kontroli i 
ochrony prawa oraz 
sądownictwa 

202 21 21 -181 10,2% zmniejszenie wynika z braku dotacji jaką Miasto Opole otrzymało w 2014r.  
w związku z wyborami do Parlamentu Europejskiego (181 tys. zł) 

752 Obrona narodowa 7 7 7 0 100,0% brak 

754 
Bezpieczeństwo publiczne 
i ochrona 
przeciwpoŜarowa 

18 344 19 264 18 305 -39 99,8% brak 

757 Obsługa długu 
publicznego 8 131 8 237 8 237 106 101,3% obliczenia zostały dokonane na podstawie prognoz WIBOR oraz przewidywanego 

salda zadłuŜenia na koniec 2014r. 
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758 RóŜne rozliczenia 9 191 11 300 10 300 1 109 112,1% 
wstępne wartości rezerw zostały obliczone na podstawie przepisów ustawy  
o finansach publicznych oraz części zgłoszeń odpraw dla pracowników jst. Ponadto 
załoŜono wpłatę do budŜetu państwa z tyt. tzw. "janosikowego" w wys. 7.700 tys. zł 

801 Oświata i wychowanie 208 074 216 493 211 069 2 995 101,4% 
przede wszystkim wzrost oddziałów w szkołach podstawowych o 16 (objęcie 
obowiązkiem szkolnym dzieci sześcioletnich), załoŜenie zwiększenia oddziałów  
w szkołach ponadgimnazjalnych (dodatkowych 9 oddziałów) 

803 Szkolnictwo wyŜsze 230 285 230 0 100,0% brak 

851 Ochrona zdrowia 8 523 9 861 8 536 13 100,2% brak 

852 Pomoc społeczna 56 687 64 857 56 740 53 100,1% 

na dzień sporządzania dokumentu nie załoŜono wydatków finansowanych z dotacji 
z budŜetu państwa na doŜywianie (rozdział 85295 - 398 tys. zł). Jednocześnie w 
2014r. zakończeniu ulega projekt współfinansowany z funduszy UE pn. "Moja 
praca moja przyszłość".  W ramach wzrostów zaś: zabezpieczono środki na 
funkcjonowanie Domu Dziecka (mieszkanie przy ul. 1 maja), funkcjonowanie 
kolejnego domu dziennego pobytu przy ul. Rudzkiego 2, uwzględniono równieŜ 
skutki regulacji płac pracowników sektora z 2014r. 

853 
Pozostałe zadania w 
zakresie polityki 
społecznej 

19 454 19 775 18 841 -613 96,8% 

w 2014r. ulega zakończeniu realizacja szeregu projektów współfinansowanych  
z funduszy UE np. "Budujemy swoją przyszłość" czy "Czas na pracę" o wartości 
łącznej 1.190 tys. zł. Jednocześnie załoŜono wzrost wydatków w związku z 
udzielanym przez Miasto Opole wsparciem Ŝłobków niepublicznych do kwoty  
4.100 tys. zł, zabezpieczono równieŜ skutki regulacji płac z 2014r. dla pracowników 
Ŝłobków publicznych i PUP. 

854 Edukacyjna opieka 
wychowawcza 18 921 19 706 18 931 10 100,1% Brak 

900 Gospodarka komunalna i 
ochrona środowiska 47 171 54 238 47 101 -70 99,9% 

zmniejszenie planu wydatków bieŜących jednostki MZD w związku  
z przeniesieniem nakładów ponoszonych na wynajem powierzchni magazynowych 
do działu 600. 

921 Kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego 17 203 27 106 19 000 1 797 110,4% głównie - wzrost następuje w konsekwencji ujęcia środków na organizację KFPP w 

Opolu. 

925 

Ogrody botaniczne i 
zoologiczne oraz naturalne 
obszary i obiekty 
chronionej przyrody 

8 317 8 694 8 388 71 100,9% głównie - wzrost następuje w konsekwencji ujęcia w 2015r. skutków regulacji 
wynagrodzeń w Ogrodzie Zoologicznym jakie miały miejsce w 2014r. 

926 Kultura fizyczna 18 479 18 868 18 551 72 100,4% głównie - wzrost następuje w konsekwencji ujęcia w 2015r. skutków regulacji 
wynagrodzeń w MOSiR jakie miały miejsce w 2014r. 

 OGÓŁEM WYDATKI 554 747 620 636 557 983 3 236 100,6%  

Tabela 6 
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Załącznik nr 1 

 

 

ZałoŜona pula środków na wydatki remontowe nazwane (wydatki bieŜące) na 2015r. wynosi 
2 000 tys. zł. Propozycja podziału tej kwoty na poszczególne sektory budŜetu zawarto 
poniŜej w tabeli 7. 

ział Rozdział  Nazwa zadania Wstępna propozycja 
planu na 2015 r. w tys. zł  

  TRANSPORT I ŁĄCZNOŚĆ 200  
60016 Drogi publiczne gminne  200  

600 
  
    Remont chodników  200  

  GOSPODARKA MIESZKANIOWA 1 310  
70004 RóŜne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej 1 250   

  Adaptacja lokali socjalnych 350  
  Remont terenów zewnętrznych 300  
  Remonty dachów 300  
  Wymiana stolarki okiennej 300  

70095 Pozostała działalno ść 60  

700 
  
  
  
  
  
  
  

  Remont i odtworzenie placów zabaw 60  
  OŚWIATA I WYCHOWANIE 240  801 

    Remonty placówek oświatowych 240  

  GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 200  
90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód 200  

900 
  
    Remonty sieci kanalizacji deszczowej 200  

  KULTURA FIZYCZNA 50  
92601 Obiekty sportowe 50  

926 
  
    Remonty obiektów sportowych 50  
    OGÓŁEM 2 000  

Tabela 7 

Informacja o przyj ętych wst ępnie, do projektu bud Ŝetu miasta Opola na 2015r.,  
wielko ściach wydatków maj ątkowych: 
 

Zgodnie z przyj ętymi zało Ŝeniami mo Ŝliwa do zrealizowania pula 
wydatków maj ątkowych na 2015r. zamyka si ę w kwocie 68 017 tys. zł  
z czego   

• wartość wydatków majątkowych proponowanych do 
rozdysponowania w ramach Wieloletniej Prognozy Finansowej 
wynosi:   

 
 

28.515 tys. zł 
  

• wartość wydatków majątkowych corocznie powtarzalnych lub 
koniecznych do poniesienia zgodnie z tabelą 8 wynosi 

 
5.990 tys. zł 

  
Stąd teŜ zakładana warto ść nowych wydatków 
majątkowych wynosi ( środki do rozdysponowania) 

 
33 912 tys. zł  

 

PoniŜej w tabeli przedstawiono propozycję zapisania w budŜecie Miasta Opola na 2015r. 
następujących wydatków majątkowych tych, które są corocznie powtarzalne lub konieczne 
do poniesienia. 
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Dział  Nazwa zadania 
Wstępna 

propozycja planu 
na 2015 r. w tys. zł 

TRANSPORT I ŁĄCZNOŚĆ 100  600 
  Budowa i zakup wiat przystankowych 100  

GOSPODARKA MIESZKANIOWA  2 000  

Zakup sprzętu i oprogramowania do celów zarządzania zasobem komunalnym 100  

Program budowy placów zabaw - środki z Miejskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 150  

Wykupy gruntów i nieruchomości 1 500  

Wykupy gruntów i nieruchomości 100  

 
 
 
 

700 
  
  
  
  
  Konkurs "Odmień swoje podwórko" 150  

ADMINISTRACJA PUBLICZNA  590  

Komputeryzacja Urzędu Miasta 500  
750 

  
  Zakupy inwestycyjne sprzętu 90  

GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA  3 300  

Dofinansowanie do realizacji inwestycji słuŜących ochronie powietrza, 
polegających na wymianie źródeł ciepła oraz zakupie i montaŜu instalacji 

wykorzystujących odnawialne źródła energii realizowanych na terenie miasta 
Opola 

300  

Doświetlenie ulic 200  

Dokumentacja przyszłościowa 50  

Środki do rozdysponowania w ramach bud Ŝetu obywatelskiego  2 000  

900 
  
  
  
  
  

Wydatki na zadania zgłaszane przez Rady Dzielnic 750  

  OGÓŁEM 5 990  
Tabela 8 

 

W zakresie rozdysponowywania wolnych środków na inwestycje składa się 
propozycje aby priorytet miały te zadania, które mają szansę otrzymać 
dofinansowanie ze źródeł zewnętrznych. Chodzi tutaj przede wszystkim o 
zadania wieloletnie zgłoszone do dofinansowania w ramach nowego okresu 
planistycznego  w Unii Europejskiej, takie jak np.: 

1) BUDOWA OBWODNICY PIASTOWSKIEJ MIASTA OPOLA OD  
UL. NIEMODLIŃSKIEJ DO OBWODNICY PÓŁNOCNEJ -  etap II część I: 
odcinek ul. Wrocławska- Obwodnica Północna, 

2) PRZEBUDOWA UL. NIEMODLIŃSKIEJ NA ODCINKU OD  
UL. WROCŁAWSKIEJ DO GRANICY MIASTA OPOLA. 

W dalszej kolejności składa się propozycję realizacji zadań rewitalizujących 
miejskie obiekty. Celem tych zadań miałoby być zwiększenie bezpieczeństwa i 
komfortu osób z nich korzystających oraz zmniejszenie obciąŜeń finansowych 
związanych z ich utrzymaniem (chodzi tutaj przede wszystkim o opłaty za 
media). 

! 
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IV.IV. Poziomy przychodów i rozchodów. 
 

Biorąc pod uwagę wartość ustalonego w niniejszym materiale 
deficytu na 2015r. w wysokości 

-28 000 tys. zł 

oraz  
spłat zadłuŜenia (kapitał) w wysokości 15 632 tys. zł 
oraz  
załoŜenie po stronie przychodów, tzw. wolnych środków 
wynikających z rozliczenia 2014r. w wysokości 

5.000 tys. zł 

to zapotrzebowanie na nowy dług w 2015r. wynosi 38 632 tys. zł  
 

Oznacza to faktyczny przyrost długu w 2015r. do 2014r. wynosi 23 000 tys. zł. Biorąc pod 
uwagę załoŜenie, Ŝe faktyczne zadłuŜenie miasta na koniec 2014r. będzie w przybliŜeniu 
wynosiło 225 000 tys. zł to na koniec 2015r. saldo zadłuŜenia osiągnie wartość około  
248 000 tys. zł, a więc poniŜej zawartej w obecnie obowiązującym WPF prognozie kwoty 
długu na koniec 2014r.    
 

V. UWAGI I ZASTRZEśENIA: 
Niniejszy materiał ma charakter propozycji. Tym niemniej wyznacza on pewien 
zakres/wartość/ramy poszczególnych składowych budŜetu, których znaczące naruszenie 
moŜe mieć daleko idące, negatywne konsekwencje w 2015r. jak i w latach następnych. 
Celem tego materiału i zasadniczo celem sporządzania, kaŜdorazowo, załoŜeń do 
opracowywania właściwych dokumentów finalnych jest właśnie określenie takich ram i temu 
mają słuŜyć informacje wynikające z niniejszego dokumentu.  
 
Warto zaznaczyć, Ŝe w odróŜnieniu od lat wcześniejszych realizacja wydatków majątkowych 
opiera się w zasadzie wyłącznie o środki własne Opola (w tym środki pochodzące  
z kredytów), „rozwiązaniem idealnym” byłoby aby te środki stanowiły wkład własny  
w realizację inwestycji współfinansowanych środkami zewnętrznymi. W takim przypadku 
stanowiłyby one dopełnienie montaŜy finansowych opartych o dotacje, co niejednokrotnie 
miało miejsce w latach ubiegłych. Stąd teŜ jednym z najwaŜniejszych wyzwań i wniosków 
płynących z niniejszego dokumentu jest przypisanie środków jakie Opole moŜe przeznaczyć 
na prowadzenie polityki inwestycyjnej poszczególnym zadaniom w sposób rozwaŜny. Jest to 
niezwykle istotne gdyŜ naleŜy pamiętać, Ŝe zasady spłaty zobowiązań pochodzących z długu 
od 2014r. podlegają ostrzejszym zasadom niŜ miało to miejsce wcześniej. Wedle tych zasad 
preferuje się rozwiązanie prowadzenia wzmoŜonej aktywności inwestycyjnej tylko  
w warunkach ograniczania (braku wyraźnej dynamiki) wydatków bieŜących.  
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Zestawienie wniosków do projektu bud żetu miasta Opola na 2015 r. Załącznik nr 2 

L.p. Wnioskuj ący Zgłoszone zadania

Proponowana 
kwota 
(przez 

wnioskodawc ę)

Szacowana 
kwota 

(przez komórk ę 
merytoryczn ą) 

Jednostka / 
wydział UM - 

komórka 
merytoryczna

Uwagi*
(legenda podana jest na końcu zestawienia)

1 Paweł Mielczarek
Budowa infrastruktury drogowej na ulicach: 
Lawendowej na odcinku pomiędzy ulicą Ziołową i 
Rumiankową, Tymiankowej i Ziołowej

1 500 000

1 500 000 
w tym

 59 500 - 
opracowanie 
dokumentacji 

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

2
Ochotnicza Straż Pożarna Opole-
Szczepanowice

Rozbudowa i przebudowa budynku Remizy 
Strażackiej w Opolu-Szczepanowicach

ok. 2 000 000 2 500 000 ZK

Wniosek zasadny. Budynek nie spełnia podstawowych wymogów 
przeciwpożarowych, wentylacyjnych i przepisów prawa budowlanego. Układ 
funkcjonalny pomieszczeń utrudnia przygotowanie strażaków do akcji oraz 
wydłuża czas wyjazdu na akcję. Układ i wymiary pomieszczeń sanitarnych są 
niezgodne z obecnymi wymaganiami technicznymi. Kotłownia nie spełnia 
obecnych wymagań technicznych. W bieżącym roku powołany Społeczny Komitet 
Rozbudowy oraz OSP Szczepanowice sfinansowały projekt rozbudowy.

3 Dariusz Madej
Rozbudowa i doświetlenie ul. Wandy Rutkiewicz w 
Opolu

700 000 MZD
Wniosek zasadny. W bieżącym roku zostanie opracowana dokumentacja 
projektowo-kosztorysowa I-go etapu.

Wniosek zasadny. Z uwagi na fakt, iż w mieście Opolu przybywa osób starszych 
potrzebujących pomocy proponuje się powstanie następujących inicjatyw: 
1. Punkt dla Rady Seniorów Miasta Opola zlokalizowany w Ratuszu na parterze, 
stanowiący miejsce dyżurów, spotkań członków Rady i Prezydium Rady.  
Utworzenie miejsca, w którym będzie dostęp do telefonu, komputera, ksero, 
skanera, drukarki przyczyni się do sprawniejszego funkcjonowania Rady.  
2. "Koperta życia” -  to najprostszy sposób, w jaki Seniorzy będą mogli pomóc 
ratownikom medycznym, wezwanym na interwencję do domu.
"Koperta życia"  - to plastikowa, zamykana na zatrzask i oznakowana specjalną 
naklejką z nazwą koperta. Znajduje się w niej blankiet ankiety, którą trzeba 
wypełnić (m.in. dane osobowe, kontakt do bliskich, informacja o chorobach i 
przyjmowanych lekach).

3. Mapa Socjalna Seniora, która zagwarantuje dostęp dom informacji na temat 
instytucji i organizacji pozarządowych, których program działania jest skierowany 
w części bądź całości do osób starszych.  Ww. zadanie może zostać zlecone do 
realizacji organizacji pozarządowej w drodze otwartego konkursu ofert.
4. Akcja Miejsca Przyjazne Seniorom - obejmująca miejsca szczególnie przyjazne 
osobom starszym, mająca na celu stworzenie listy sklepów, kawiarni, aptek, 
przychodni, banków, instytucji kulturalnych, użytku publicznego etc. będących 
dostosowanych do potrzeb seniorów. Akcja znacznie usprawni dotarcie do 
wybranych obiektów przez osoby niepełnosprawne.  Ww. zadanie może zostać 
zlecone do realizacji organizacji pozarządowej w drodze otwartego konkursu ofert.

5
Rada Osiedla "Chabry" OSM 
"Przyszłość" w Opolu

Wykonanie ronda skrzyżowania ulicy 
Luboszyckiej z ulicą Chabrów

3 000 000                          
w 2015 r -                             
750 000

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

6
Rada Osiedla "Chabry" OSM 
"Przyszłość" w Opolu

Wykonanie zatoczek postojowych wzdłuż ulicy 
Chabrów od nr 49 - skrzyżowanie z ulicą 
Jaśminów

25 000 - koszt 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

4 Rada Seniorów Miasta Opola Pakiet udogodnień dla opolskiego seniora 50 000 PS
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Zestawienie wniosków do projektu bud żetu miasta Opola na 2015 r. Załącznik nr 2 

7
Zarząd Klubu Żużlowego "Kolejarz" 
Opole

Wykonanie wizualizacji oraz kompleksowej 
dokumentacji technicznej wraz z kosztorysem dot. 
I etapu przebudowy i modernizacji stadionu 
żużlowego 

50 000 KSIT
Wniosek zasadny. Stadion żużlowy wymaga unowocześnienia. Wykonanie 
projektu i kosztorysu modernizacji stanowi podstawę do rozpoczęcia procesu jego 
przebudowy.

8
Zarząd Klubu Żużlowego "Kolejarz" 
Opole

Budowa trybuny (widowni) umieszczonej na łuku 
toru od strony bramy wejściowej na stadion na ok. 
700 miejsc z zastosowaniem wejść na trybuny od 
wewnętrznej strony stadionu z poziomu "0" 
dwoma tunelami na odcinku od tunelu przy parku 
maszyn przy bramie wjazdowej na stadion

1 300 000 KSIT Wniosek niezasadny. Brak dokumentacji technicznej.

9
Zarząd Klubu Żużlowego "Kolejarz" 
Opole

Budowa trzykondygnacyjnego budynku w miejsce 
obecnego grożącego katastrofą budowlaną 
usytuowanego przy "Parku Maszyn" z 
przeznaczeniem m.in na:
pomieszczenia warsztatowe i magazynowe,
pomieszczenia biurowe, sanitarne, gabinet 
lekarski wraz z sanitariatem

1 300 000 KSIT
Realizacja wniosku jest niezasadna przed wykonaniem kompleksowej 
dokumentacji przebudowy stadionu.

10
Zarząd Klubu Żużlowego "Kolejarz" 
Opole

Wykonanie drogi dwupasmowej wewnątrz 
stadionu wraz z chodnikiem pieszym na odcinku 
od bramy głównej do placu wyjazdu na tor 
żużlowy z jednoczesną likwidacją nasypu obecnej 
trybuny do jej szczytu

350 000 KSIT

Wniosek zasadny. Konieczność poszerzenia drogi wjazdowej ze względu na brak 
możliwości wyminięcia się samochodów, co może prowadzić do komplikacji przy 
ewentualnym wyjeździe pogotowia ze stadionu. Obecny stan utrudnia wejście 
kibiców na trybuny stadionu.

11
Zarząd Klubu Żużlowego "Kolejarz" 
Opole

Zakup kontenera z przeznaczeniem na 
pomieszczenia kas biletowych oraz biura 
zawodów miejsce dotychczasowych kas 
biletowych

250 000 KSIT Wniosek zasadny. Kasy są w bardzo złym stanie technicznym.

12
Zarząd Klubu Żużlowego "Kolejarz" 
Opole

Wykonanie i montaż nowego ogrodzenia stadionu 
wraz z bramą ewakuacyjną na całym odcinku ul. 
Wschodniej o wysokości do 5 m, pełniącego 
funkcję ekranu przeciwhałasowego

200 000 KSIT
Realizacja wniosku jest niezasadna przed wykonaniem kompleksowej 
dokumentacji przebudowy stadionu.

13
Zarząd Klubu Żużlowego "Kolejarz" 
Opole

Udział opolskiej drużyny żużlowej w rozgrywkach 
II Ligii Polskiej w sezonie 2015 r.

600 000 KSIT
Środki na wspieranie sportu seniorów można uzyskać poprzez udział w konkursie 
ofert ogłaszanym corocznie na to zadanie. 

14
Zarząd Klubu Żużlowego "Kolejarz" 
Opole

Organizacja Międzynarodowego meczu Polska-
Reszta Świata w ramach obchodu jubileuszu 
55-lecia Opolskiego Klubu Żużlowego

250 000 KSIT
Środki na organizację imprez sportowych można uzyskać poprzez udział w 
otwartym konkursie ofert ogłaszanym corocznie na to zadanie. 

15
Zarząd Klubu Żużlowego "Kolejarz" 
Opole

Organizacja  Jubileuszowego XV 
Międzynarodowego Turnieju Indywidualnego pn. 
"Mistrz świata Jerzy Szczakiel zaprasza na 
Opolszczyznę" w ramach obchodów  Jubileuszu 
55-lecia Opolskiego Klubu Żużlowego

50 000 KSIT
Środki na organizację imprez sportowych można uzyskać poprzez udział w 
otwartym konkursie ofert ogłaszanym corocznie na to zadanie. 

16
Zarząd Klubu Żużlowego "Kolejarz" 
Opole

Udział klubu w promocji miasta Opola poprzez 
udział opolskiej drużyny w rozgrywkach ligowych, 
indywidualnych w ramach mistrzostw Polski oraz 
europejskich

150 000 KSIT

Jakkolwiek w większości dużych miast stosuje się umowy promocyjne z klubami 
sportowymi /i pod tym względem wniosek jest zasadny/ nie zapisuje się ich jako 
osobnej pozycji budżetowej na konkretny klub, a środki wyodrębniane są z ogólnej 
puli przeznaczonej na promocję miasta.

17
Zarząd Klubu Żużlowego "Kolejarz" 
Opole

Szkolenie młodzieży na etapie podstawowym i 
średniozaawansowanym

100 000 KSIT
Wniosek niezasadny. Środki na szkolenie sportowe dzieci i młodzieży 
przyznawane są  w drodze konkursu ofert organizowanego corocznie na ten cel. 

18 Barbara Jastrząbek
Budowa parkingu w okolicach ulicy Piotrkowskiej i 
Sieradzkiej

800 000
30 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.
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19 Franciszek Juchkiewicz
Budowa parkingu pomiędzy ulicą Gajową a 
cmentarzem komunalnym, boiskiem Rodło oraz 
terenem sportowym Szkoły Podstawowej nr 20

35 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Budowa parkingu zapewni miejsca postojowe dla osób 
odwiedzających cmentarz oraz dla uczestników imprez sportowych na istniejącym 
boisku  "Rodło". Najkorzystniejszą lokalizacją parkingu z uwagi na dostęp do 
cmentarza i boiska jest fragment działki nr 247/ 9 z budową odcinka drogi łączącej 
ulicę Gajową z tym parkingiem. Najpilniejsze jest uporządkowanie spraw terenowo-
prawnych gruntu, zmiana użytkownika i przekazanie na rzecz dróg publicznych.

20 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Uzbrojenie działek w Opolu-Grotowicach nr od 
806/2 do 806/29

450 000 50 000 ITGK
Wniosek zasadny. W rejonie ulicy Srebrnej i Złotej znajdują się działki 
przeznaczone pod budownictwo mieszkaniowe. Zadaniem własnym Gminy jest 
uzbrajanie terenów inwestycyjnych.

21 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Utworzenie reprezentacyjnego wyjazdu na tereny 
przemysłowe Parku Przemysłowego Metalchem

MZD

Zadanie pn.: "Przebudowa i budowa układu komunikacyjnego i infrastruktury dla 
Groszowic i Metalchemu w Opolu" zostało ujęte przez Miejski Zarząd Dróg  w 
Projekcie Planu Wydatków Budżetowych na 2015 rok. Zadanie to nie obejmuje 
ustawienia pylonów reklamowych (przypada to firmom tam zlokalizowanym).

22 Zarząd Dzielnicy Grotowice

Poprawa bezpieczeństwa na przejściach dla 
pieszych w okolicach przystanków autobusowych 
poprzez ustawienie sygnalizacji świetlnej S-1 
wzbudzeniowej na ul. Oświęcimskiej 84, ul. 
Oświęcimskiej 200, 
ul. Oświęcimska-Złota (w okolicach przystanków 
autobusowych)

prace projektowe 
50 000

realizacja 
zadania 450 000

MZD
Wniosek niezasadny. Na wskazanych przejściach porusza się zbyt mało pieszych, 
a miejsca te są dobrze widoczne i oświetlone.

23 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Budowa nawierzchni asfaltowej wraz z 
kompleksową infrastrukturą dróg na ulicach: 
Platynowej, Gwarków i Miedzianej

80 000
80 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

24 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Dokończenie budowy ul. Złotej, Irydowej i 
Niklowej oraz wykonanie nowej nawierzchni 
chodnika w ciągu ul. Złotej

1 000 000 
wykonanie 
chodnika

1 000 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność aktualizacji dokumentacji.

25 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Rewitalizacja terenów zielonych wraz z 
wydzieleniem miejsc parkingowych na terenie 
działki 733 obrębu Groszowice

ok 170 000 MZLK

Wniosek niezasadny. Na terenie działki nr 733, obręb Grotowice przy ul. Srebrnej i 
Złotej znajduje się  plac zabaw, który w roku 2012  i 2013  został doposażony w 
dodatkowe urządzenia zabawowe.  W 2013 r. przeprowadzono także jego remont. 
Wskazany teren jest zagospodarowany dużą ilością zieleni, a miejsca postojowe w 
tym rejonie znajdują się zarówno na terenie Gminy Opole, jak i Wspólnot 
Mieszkaniowych. 

26 Zarząd Dzielnicy Grotowice Doświetlenie ulicy Metalowej 20 000 52 000 ITGK

Wniosek zasadny. Ulica Metalowa jest drogą łączącą ul. Oświęcimską z osiedlem 
przy ul. Złota - Srebrna i nie posiada oświetlenia ulicznego (200 mb). Panujący na 
tej ulicy dość duży ruch pieszy i samochodowy oraz brak chodników powodują, że 
poruszanie się tam po zmierzchu jest niebezpieczne.

27 Zarząd Dzielnicy Grotowice Wylanie dywanika asfaltowego na ul. Górniczej 100 000 MZD
Wniosek zasadny. Na wskazanej ulicy zostanie wykonany remont cząstkowy w 
ramach bieżącego utrzymania dróg.

28 Zarząd Dzielnicy Grotowice Wylanie dywanika asfaltowego na ul. Hutniczej 100 000 MZD
Wniosek zasadny. Na wskazanej ulicy zostanie wykonany remont cząstkowy w 
ramach bieżącego utrzymania dróg.

29 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Przebudowa ul. Oświęcimskiej na odcinku 
od ul. Piaskowej do wysokości ul. Metalowej

MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Na odcinku od ul. Piaskowej do wysokości ul. Metalowej wskazany 
jest remont ze wzmocnieniem nawierzchni. Realizacja może nastąpić  po 
wykonaniu w 2015 roku ulicy Oświęcimskiej na odcinku od ul. Piaskowej do stacji 
Tauron. 
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30 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Zamontowanie przy wjeździe na teren PPM 
pylonu z ekranem LED 

ok. 110 000 GI

W zaproponowanym rozwiązaniu forma prezentacji wizualnej informacji nie 
gwarantuje wysokiego poziomu emisji treści informacyjno/promocyjnych. Pylony 
LED dysponują przede wszystkim możliwościami w zakresie prezentacji tekstów 
(znaki alfabetu łacińskiego), ewentualnie statycznych drukowanych informacji. 
Skuteczniejszym rozwiązaniem w proponowanym zakresie prezentacji informacji 
jest inwestycja w postaci totemu reklamowego z zainstalowanym ekranem LED, 
natomiast mając na uwadze oczekiwaną skalę proponowanego przedsięwzięcia 
należy rozpatrzeć możliwość montażu reklamy wielkoformatowej LED. Parametry 
wielkoformatowych ekranów w zakresie prezentacji wizualnej w znaczny sposób 
przewyższają zaproponowane pylony LED, jednocześnie gwarantują większą 
czytelność i zróżnicowanie wyświetlanych wiadomości, m. in. oprócz warstwy 
tekstowej dodatkowo można emitować np. grafiki, animacje czy materiał video. 
Przy powyżej zaproponowanym rozwiązaniu należy wziąć pod uwagę fakt 
konieczności ponoszenia kosztów bieżących utrzymania instalacji jak również 
aktualizacji prezentowanych informacji, czy na przykładzie złożonego wniosku 
korelacji urządzenia z systemem informacjami o ruchu drogowym (w chwili 
obecnej system informacji o ruchu drogowym dot. dróg o klasie drogi krajowej lub 
wyżej). Ponadto w chwili obecnej MPZP nie dopuszcza możliwości stawiania tablic 
reklamowych poza obrębem poszczególnych zakładów działających na terenie 
PPM, co w nowym planie ma ulec zmianie.

31 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Wykonanie projektu zagospodarowania terenów w 
Opolu-Grotowicach na działkach 740,739 oraz 
724

20 000 OSR/KSIT

KSIT - Wniosek niezasadny. Obecny stan infrastruktury sportowej i rekreacyjnej 
jest wystarczający.
OSR - Wniosek niezasadny. Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego Groszowice-Metalchem tereny na wnioskowanych działkach 
przewidziane są pod usługi kultury, sportu i rekreacji, przy udziale jedynie zieleni 
towarzyszącej. Obecnie zagospodarowanie terenu jest niemożliwe. 

32 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Utworzenie jednokierunkowej drogi 
od ul. Oświęcimskiej do ul. Niklowej wzdłuż działki 
nr 750 (destrukt asfaltowy)

MZD
Wniosek zasadny. Realizacja zadania jest możliwa po wykonaniu drogi w rejonie 
zjazdu na teren Parku Przemysłowego Metalchem.

33 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Wykonanie kompleksowej oceny oddziaływań 
strefy przemysłowej Metalchem na środowisko 
mieszkaniowe

OSR

Wniosek zasadny. Kompleksowa ocena oddziaływania na środowisko, w tym na 
otoczenie osiedla mieszkaniowego, ze względu na zakres czyli kompleksowość 
jest obszerna, skomplikowana i bardzo kosztowna. Uzasadnione jest jedynie 
dokonanie oceny częściowej, w odniesieniu do konkretnych uciążliwości 
zgłaszanych przez mieszkańców i w zakresie konkretnego komponentu 
środowiska. Z informacji posiadanych przez Wydział Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa oraz interwencji zgłaszanych przez  mieszkańców osiedla 
usytuowanego w sąsiedztwie kompleksu przemysłowo-magazynowego zw. 
METALCHEM, wynika, że w rejonie osiedla występują  uciążliwości zapachowe 
(złowonność powietrza). W związku z tym bardziej celowe jest przeprowadzenie 
badań i analiz tylko w zakresie zanieczyszczenia powietrza, w tym związkami 
odorowymi, czyli analiza tzw. imisji zanieczyszczeń w powietrzu. 
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34 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Wydłużenie kursów linii 8 i 12 do przystanku 
Grotowice pętla

200 000 BOTZ

Wniosek zasadny. Skrócenie wybranych kursów linii numer 8 i 12 do przystanku 
"Grotowice-Żelazna" wynika z zaobserwowanego niewielkiego potoku 
pasażerskiego na odcinku od osiedla Metalchem do granic administracyjnych 
Opola. Biorąc pod uwagę interes lokalnej społeczności i rozwój dzielnicy związany 
z powstaniem nowych zakładów pracy w SSE wskazanie jest wydłużenie kursów 
wymienionych linii autobusowych. Należy dodać, że zaproponowane przez Zarząd 
Dzielnicy rozwiązanie przyczyni się również do poprawy czytelności linii (obecnie 
pasażerowie jadący od centrum do Grotowic bywają zdezorientowani do którego 
przystanku dojadą, a wsiadający na przystanku Grotowice-Żelazna w kierunku do 
miasta muszą korzystać z dwóch różnych przystanków oddalonych od siebie o 
kilkanaście metrów). Ponadto zmiana ta mogłaby zachęcić mieszkańców Grotowic 
do korzystania z komunikacji miejskiej zamiast z prywatnych samochodów 
osobowych.

35 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Wydzielenie i wystawienie na sprzedaż części 
działki nr 47 w Opolu - Grotowicach pod stację 
benzynową 

GN
Wniosek niezasadny. Działka jest własnością Gminy Opole i zgodnie z projektem 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego "Metalchem" w Opolu 
część działki 47 przeznaczona jest pod usługi komunikacji. 

36 Zarząd Dzielnicy Grotowice

Przebudowa ciągu pieszego i dostosowanie go 
ruchu rowerowego na odcinku ul. Oświęcimskiej, 
skrzyżowanie z ul. Metalową do przystanku 
autobusowego - ul. Złota

40 000
40 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

37
Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Opolu

Kompleksowy remont nawierzchni ulic miejskich 
wraz z chodnikami ulic Stefana "Grota" 
Roweckiego, Jana Bytnara "Rudego", 
mjr Hubala, Szarych Szeregów, Skautów 
Opolskich, Stanisława Jankowskiego 

MZD
Wniosek zasadny. Na wskazanych ulicach zostanie wykonany remont cząstkowy 
w ramach bieżącego utrzymania dróg. 

38
Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Opolu

Wymiana nawierzchni parkingu przy przychodni 
zdrowia mieszczącego się w budynku przy 
ul. Emila Fieldorfa 2

MZD Wskazany teren nie jest administrowany przez MZD.

39
Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Opolu

Budowa ronda lub sygnalizacji świetlnej na 
skrzyżowaniu ulic Stefana "Grota" Roweckiego - 
Stanisława Jankowskiego z Sosnkowskiego

MZD

Wniosek niezasadny. Na skrzyżowaniu ulic Stefana "Grota" Roweckiego- 
Stanisława Jankowskiego-Sosnkowskiego nie ma możliwości technicznych na 
wybudowanie ronda. W sprawie budowy sygnalizacji świetlnej  WITiGK UM Opola 
wydał negatywną opinię.

40
Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Opolu

Budowa w pasie drogowym ulicy mjr Hubala 10 
(chodnik) na wysokości pawilonu handlowego 
dodatkowych miejsc postojowych

MZD

Na wskazanym pasie drogowym brak jest możliwości terenowych na budowę 
dodatkowych miejsc postojowych. Zadaniem priorytetowym jest uporządkowanie 
spraw terenowo-prawnych gruntu, zmiana użytkownika i przekazanie na rzecz dróg 
publicznych.

41
Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Opolu

Wykonanie miejsc parkingowych przy 
ul. Wincentego Witosa 22 i 2 na placu 
przylegającym do Alei Witosa

250 000, 
w tym 20 500 -
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

42
Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Opolu

Objęcie monitoringiem miejskim terenów osiedli 
mieszkaniowych

100 000 ZK

Wniosek zasadny. Teren częściowo monitorowany. Uzyskanie środków 
finansowych w kolejnym roku pozwoli na realizację rozbudowy II etapu monitoringu 
wizyjnego Miasta Opola na Osiedlu Armii Krajowej, który swoim zasięgiem 
obejmie najbardziej newralgiczne miejsca tej dzielnicy, co przyczyni się do wzrostu 
bezpieczeństwa mieszkańców. 

43
Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Opolu

Wykonanie oświetlenia parku osiedlowego i 
monitoringu

600 000 ITGK

Wniosek zasadny. W parku na osiedlu AK w Opolu wymagana jest budowa 
oświetlenia ścieżek pieszo-rowerowych na obszarze znajdującym się pomiędzy 
ulicami Grota Roweckiego-Pużaka-Hubala-Szarych Szeregów. Jest to obszar 
wymagający oświetlenia z uwagi na przemieszczających się mieszkańców 
dzielnicy AK nowej i starej części.
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44
Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Opolu

Naprawa oświetlenia będącego własnością miasta 
Opola znajdującego się na ogólnodostępnych 
ciągach komunikacyjnych osiedli mieszkaniowych

1 300 000 ITGK
Naprawa oświetlenia ulicznego zlokalizowanego na ogólnodostępnych ciągach 
komunikacyjnych osiedli mieszkaniowych jak i na wszystkich pozostałych drogach 
gminnych, powiatowych i wojewódzkich odbywa się na bieżąco. 

45
Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Opolu

Budowa bezpiecznego dojazdu i dojścia do 
instytucji gminnych miedzy innymi do Szkoły 
Specjalnej Przysposabiającej do Pracy, Szkoły 
Muzycznej, Szkoły Podstawowej nr 5, Gimnazjum 
nr 1, Powiatowego Urzędu Pracy i straży Miejskiej

50 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania koncepcji oraz dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej.

46 Waldemar Matuszek
Budowa wspólnego ronda dla wjazdów na teren 
Parku Przemysłowego Metalchem II w Opolu-
Grotowicach

MZD
Budowa wspólnego ronda dla wjazdów na teren Parku Przemysłowego Metalchem 
II w Opolu-Grotowicach może być zrealizowana przy wykonaniu obwodnicy 
wschodniej miasta Opola.

47 Waldemar Matuszek
Oświetlenie boiska do piłki nożnej przy 
ul. Oświęcimskiej 136

KSIT

Zastosowanie lamp solarnych do boisk sportowych nie jest rozwiązaniem 
skutecznym w Polsce z uwagi na panujący u nas klimat. Jednocześnie wysokie 
koszty oświetlenia boiska energią elektryczną z sieci jest w przypadku kompleksu 
przy ul. Oświęcimskiej niezasadne, z uwagi na małą liczbę użytkowników obiektu.

48 Waldemar Matuszek
Ustawienie koszy na śmieci przy ławkach oraz w 
miejscu na ognisko na kompleksie boiska do piłki 
nożnej przy ul. Oświęcimskiej 136

600 KSIT
Wniosek zasadny. Nie ma potrzeby ujęcia zadania jako odrębnej pozycji 
budżetowej.

49 Waldemar Matuszek
Budowa drewnianej wiaty z ławami oraz podestu 
na kompleksie boiska do piłki nożnej przy 
ul. Oświęcimskiej 136

10 000 KSIT
Wniosek zasadny. Teren boiska nie jest w pełni zagospodarowany. Brakuje 
elementów małej architektury oraz zaplecza magazynowego. 

50 Waldemar Matuszek
Budowa dwóch chodników oraz dwóch przejść dla 
pieszych w Grotowicach na osiedlu Metalchem w 
obrębie kompleksu boisk sportowych

50 000 KSIT
Wniosek zasadny. Wykonanie inwestycji zakończyłoby proces uporządkowania 
terenów sportowych na tym osiedlu.

51 Waldemar Matuszek
Utworzenie jednokierunkowej drogi od 
ul. Oświęcimskiej do ul. Niklowej wzdłuż działki nr 
750 (destrukt asfaltowy)

MZD
Wniosek zasadny. Realizacja zadania jest możliwa po wykonaniu drogi w rejonie 
zjazdu na teren Parku Przemysłowego Metalchem.

52 Waldemar Matuszek
Wydzielenie i wystawienie na sprzedaż części 
działki nr 47 w Opolu - Grotowicach pod stację 
benzynową 

GN
Wniosek niezasadny. Działka jest własnością Gminy Opole i zgodnie z projektem 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego "Metalchem" w Opolu 
część działki 47 przeznaczona jest pod usługi komunikacji. 

53 Waldemar Matuszek
Budowa oświetlenia ulicznego na drodze 
od Al. Przyjaźni do Osiedla Bolko oraz kąpieliska 
Bolko

150 000 ITGK

Wniosek zasadny. Droga dojazdowa do osiedla oraz kąpieliska Bolko od strony ul. 
Marka z Jemielnicy nie posiada oświetlenia ulicznego. Bezpośrednio sąsiadujące 
z drogą wyrobisko ze stromymi ścianami oraz brakiem barier energochłonnych 
stanowi duże zagrożenie dla poruszających się tamtędy samochodów i innych 
użytkowników drogi. Budowa oświetlenia zdecydowanie poprawi bezpieczeństwo 
na tej drodze.

54 Waldemar Matuszek
Budowa ścieżki pieszo-rowerowej zamykającej 
pierścień wokół kąpieliska "Bolko"

MZD
Wnioskowane zadanie koliduje z przebiegiem Trasy Bolkowskiej. Chodnik ze 
ścieżką rowerową może zostać ujęty w "Trasie Bolkowskiej". Dokumentacja na 
ścieżkę rowerową i chodnik przy ulicy Marka z Jemielnicy jest w posiadaniu MZD. 

55
Teatr im. Jana Kochanowskiego w 
Opolu

Zarezerwowanie środków na wsparcie finansowe 
obchodów jubileuszu Teatru połączonych z 
organizacją 40 Opolskich Konfrontacji 
Teatralnych "Klasyka Polska 2015"

50 000 KSIT

Wniosek zasadny. Ewentualne umieszczenie zadania w budżecie miasta 
skutkować będzie specjalną uchwałą dotyczącą udzielenia pomocy finansowej 
Województwu Opolskiemu. Przed ujęciem tego zadania w budżecie miasta na 
2015 r., istotniejszym jest, jako dla Organizatora instytucji kultury, zabezpieczenie 
niezbędnych środków na realizowane przez nie zadania, np. Ogólnopolski Festiwal 
Teatrów Lalek, czy Krajowego Festiwal Polskiej Piosenki.
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56 Arkadiusz Wiśniewski
Opracowanie dokumentacji nowej przeprawy 
przez Odrę

5 000 000 MZD

Wniosek zasadny. Opracowanie koncepcji przepraw przez rzekę Odrę wraz z 
analizą oddziaływania na środowisko jest w trakcie realizacji. Zakończono 
inwentaryzacje przyrodnicze i przekazano raporty oddziaływania inwestycji na 
środowisko do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Opolu. Po wyborze 
koncepcji (jednej z dziewięciu) i uzyskaniu decyzji środowiskowej zostanie zlecone 
opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej. Przewidywany termin 
uzyskania dokumentacji - 2016 r.

57 Arkadiusz Wiśniewski
Opracowanie dokumentacji oraz uzbrojenie 
terenów inwestycyjnych przy ul. Ozimskiej - 
Bohaterów Monte Cassino

100 000 - 
ITGK

150 000 - 
MZD

MZD/ITGK

ITGK - Wniosek zasadny. Wnioskowany teren znajduje się w bardzo korzystnej 
lokalizacji, co stwarza potencjał do zagospodarowania go jako teren inwestycyjny. 
W pierwszej kolejności należałoby zlecić opracowanie projektu uzbrojenia 
przedmiotowego terenu, a następnie, na podstawie kosztorysu inwestorskiego, 
zabezpieczać środki w budżecie miasta w celu wykonawstwa. 
MZD.  Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

58 Mieszkańcy ulicy Kościuszki
Budowa nowego oświetlenia ulicznego na ulicy 
Kościuszki na odcinku od Reymonta do ulicy 
Katowickiej

180 000 ITGK

Wniosek zasadny. Wskazany odcinek nie posiada oświetlenia ulicznego. Ze 
względu na duży ruch pieszy i samochodowy odcinek ten jest szczególnie 
niebezpieczny. Przy ulicy znajdują się liczne instytucje, punkty usługowe, sklepy, 
szkoły, budynki mieszkalne.

59 Mieszkańcy ulicy Kościuszki
Remont chodników na ulicy Kościuszki 
od ul. Reymonta do ulicy Katowickiej

6 800 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność  aktualizacji dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

60
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Remont chodnika przy ul. Grunwaldzkiej 900 000

2 300 000, 
w tym 95 000 - 
opracowanie 
dukumentacji

MZD
Wniosek zasadny.  W pierwszym kwartale 2015 roku zostanie zakończone 
opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej.

61
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Remont chodnika przy ul. Oleskiej 700 000 MZD
Wniosek zasadny. Na wskazanej ulicy zostanie wykonany remont cząstkowy 
chodnika w ramach bieżącego utrzymania dróg.

62
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Budowa drogi rowerowej na ul. Oleskiej, od 
skrzyżowania ul. Oleskiej i ul. Chabrów do 
skrzyżowania z ul. Pużaka

500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo- 
kosztorysowej.

63
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Budowa windy w Ratuszu 150 000 2 000 070 AG

Wniosek zasadny. Idea zgłoszonego wniosku dot. budowy windy w celu usunięcia 
barier architektonicznych w obiekcie jest zasadna, niemniej szacunkowa kwota 
zaproponowana na zaprojektowanie i wybudowanie windy (150 000 zł.) jest 
niewystarczająca do zrealizowania zadania, dodatkowo złożony zakres inwestycji 
(projekt + budowa) wymaga wydłużenia terminu realizacji do 2 lat.
Brak możliwości realizacji inwestycji w planowanym terminie.
Zakres inwestycji : projekt + realizacja wymaga minimum 18 m-cy.
Dodatkowo należy uwzględnić ryzyko zagrożenia terminu związane z procedurą 
przetargową (ewentualne protesty, odwołania itp.), związane z uzyskaniem decyzji 
administracyjnych do projektu (uzgodnienia, warunki techniczne, opinie, decyzje 
itp.), związane z budową windy - problemy konstrukcyjne, oraz konsekwencje 
ingerencji w strukturę obiektu zabytkowego. 
Realny termin realizacji inwestycji to 24 m-ce.

64
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Dokończenie remontu Al. Przyjaźni
7 319 257           

a w 2015 r.-        
4 986 700

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa została opracowana i 
częściowo zrealizowana. W 2015 roku planowana jest kontynuacja zadania.

65
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Zakup i montaż całorocznych urządzeń 
sportowych dla mieszkańców dzielnicy Malina

40 000 30 000 KSIT
Istnieje możliwość posadowienia w wyznaczonej lokalizacji urządzeń siłowych i 
infrastruktury towarzyszącej. Na terenie dzielnicy Malina nie ma obecnie 
ogólnodostępnej siłowni terenowej. 
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66
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Remont ulicy Strzeleckiej 1 000 000

16 300 000, 
w tym 

300 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny.  Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

67
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Budowa chodnika oraz ścieżki rowerowej wzdłuż 
drogi 423 od ul. Marka z Imielnicy 1 do przejazdu 
kolejowego

400 000 1 200 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa jest opracowana.

68
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Wymiana nawierzchni od zjazdu z wiaduktu na 
Struga do ul. Walecki 18

15 000 15 000 MZD
Wniosek zasadny. Na wnioskowanym terenie zostanie wykonany remont 
cząstkowy  w ramach bieżącego utrzymania dróg.

69
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Przystanek MZK przy Uniwersytecie Opolskim od 
strony ul. Katowickiej

5 000 BOTZ

Wniosek niezasadny. Na wskazanym miejscu znajduje się przystanek 
autobusowy. Przystanek jest obsługiwany przez linie prywatnych przewoźników 
jadących z Zaodrza, z ulicy Budowlanych oraz od strony ul. Oleskiej w kierunku 
dworca. Natomiast po drugiej stronie ulicy znajduje się miejsce na wyznaczenie 
nowego przystanku autobusowego dla kierunku przeciwnego (bez ponoszenia 
kosztów inwestycyjnych). Problemem przy uruchomieniu funkcjonalnej i 
racjonalnej kosztowo linii komunikacji miejskiej obsługującej ulicę Katowicką jest 
istniejący układ drogowy uniemożliwiający dwukierunkowy ruch autobusów. Po 
stworzeniu lewoskrętu dla autobusów z ulicy Katowickiej w ulicę Bohaterów Monte 
Cassino planowane jest niezwłoczne skomunikowanie tego obszaru jedną z 
istniejących lub całkowicie nową linią w relacji Zaodrze-Dworzec Główny- ul. 
Katowicka -Osiedle AK.

70
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Wydanie monografii nt. samorządności w Opolu 1 500 KSIT
Wniosek niezasadny. Wydarzenia z zakresu nauki czy historii biorą udział 
w konkursach ofert ogłaszanych przez Urząd Miasta Opola. 

71
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Przywrócenie drogi rowerowej na ul. Krakowskiej 5 000 MZD

Wniosek należy zgłosić do Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego przy 
Wydziale Infrastruktury Technicznej i Gospodarki Komunalnej Urzędu Miasta 
Opola. Miejski Zarząd Dróg w Opolu wykona ścieżki rowerowe zgodnie z 
zaleceniem komisji Zespołu ds. Infrastruktury rowerowej przy Prezydencie Miasta 
Opola i w miarę otrzymanych środków na ten cel. Budowa ścieżek rowerowych 
realizowana będzie także w ramach kompleksowych przebudowach dróg i 
skrzyżowań.

72
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Remont chodnika przy Dworcu PKP Opole 
Zachodnie

500 000 MZD
Wniosek zasadny. Remont chodnika przy Dworcu PKP Opole Zachodnie zostanie 
wykonany w 2014 roku.

73
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Budowa mieszkań czynszowych (100 mieszkań) 
dla mieszkańców Opola

18 000 000 L

Wniosek zasadny w związku z dużym zapotrzebowaniem na najem mieszkań 
socjalnych (około 500 mieszkań, w tym 400 z zarejestrowanych wyroków 
sądowych o eksmisję i 90 z listy 2014 r.). W 2015 roku planowana jest budowa  20-
25 mieszkań socjalnych.       

74
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Stypendia dla najlepszych studentów opolskich 
uczelni (zameldowanych w Opolu)

50 000 GI

Wniosek w trakcie realizacji. Dla studentów opolskich uczelni zostały przygotowane dwa 
programy stypendialne. Program stypendialny „Stypendia Prezydenta Miasta Opola” 
przeznaczony dla najwybitniejszych studentów, osiągających nie tylko wysokie wyniki w 
nauce ale wyróżniających się w działalności społecznej i naukowej. W programie jest również 
zapis dot. opolskich studentów o następującej treści "Corocznie nie mniej niż 30% środków 
zarezerwowanych w budżecie miasta na realizację programu stypendialnego przeznaczonych 
jest na stypendia dla studentów będących absolwentami szkół ponadgimnazjalnych z terenu 
miasta, o ile studenci tacy złożą wnioski". Drugi to  Program stypendialny „Praktyki 
zawodowe współfinansowane przez Prezydenta Miasta Opola”. Kryteria wyboru wniosków o 
przyznanie stypendium premiują zwłaszcza studentów najzdolniejszych i najbardziej 
aktywnych. Program ma także stanowić zachętę do podejmowania i ukończenia nauki na 
opolskich uczelniach. Realizacja programu jest także nowatorską formą tworzenia 
sprzyjających warunków do podejmowania przez przedsiębiorców nowych inwestycji 
zwiększających liczbę miejsc pracy.
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75
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Utworzenie parku oraz odrestaurowanie fontanny 
przy skrzyżowaniu ulic Jana, Bassetów i 
Oświęcimskiej

900 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

76
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Zagospodarowanie skweru na park z ławkami 
przy skrzyżowaniu ulic Podbornej i Rudzkiego

150 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

77
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Dokończenie remontu chodnika ul. Podbornej MZD
Wniosek zasadny. Remont chodnika na ul. Podbornej zostanie dokończony 
w ramach bieżącego utrzymania dróg (w miarę posiadanych środków 
finansowych).

78
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Odnowienie nawierzchni dojazdowej do plaży przy 
akwenie wodnym Malina I

10 000 MZD Wskazany teren nie jest administrowany przez Miejski Zarząd Dróg w Opolu.

79
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Szkolenia z zakresu pierwszej pomocy dla 
mieszkańców miasta Opola

100 000 PS

Wniosek niezasadny. Ustawa z dnia 26 czerwca 1974 r. Kodeks pracy (Dz.. z 
1998 r. Nr 21, poz. 94 z późn. zm.) w art. 2091 nakłada na każdego pracodawcę 
obowiązek wyznaczenia pracowników do udzielania pierwszej pomocy. 
Pracodawcy, aby wypełnić ten obowiązek muszą wyznaczyć i skierować swoich 
pracowników na szkolenie w tym zakresie. Liczba pracowników wyznaczonych do 
udzielania pierwszej pomocy powinna uwzględniać rodzaj i poziom występujących 
w zakładzie pracy zagrożeń.                                                                                                                                    
Niezależnie od tego obowiązku pracodawca powinien poddawać wszystkich 
pracowników szkoleniom w dziedzinie BHP. Ponadto, na terenie miasta Opola 
można uczestniczyć w bezpłatnych szkoleniach z zakresu pierwszej pomocy 
organizowanych przez Polski Czerwony Krzyż, a także inne uprawnione podmioty. 
Osoby zainteresowane wzięciem udziału w takim szkoleniu, mogą bez problemu 
skorzystać z takiej oferty.                                                                                             

80
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Budowa żłobka na Zaodrzu 3 000 000 PS

Wniosek niezasadny. W 2014 roku w Opolu wpisanych jest do rejestru 
prowadzonego przez Prezydenta Miasta Opola 11 niepublicznych żłobków. 
10 żłobków na podstawie uchwały Nr XII/173/11 Rady Miasta Opola z dnia 
7 lipca 2011 r. w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania dotacji celowej 
dla podmiotów prowadzących żłobek lub klub dziecięcy na terenie Miasta Opola 
otrzymuje dotację celową na dzieci objęte opieką w żłobku. W trakcie załatwiania 
formalności związanych z rejestracją jest 1 żłobek. Wnioski o dotację na 2015 rok 
złożyło 12 niepublicznych żłobków dla 634 dzieci.

81
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Poprawa kanalizacji na ul. Domańskiego przy 
10 Opolskiej Brygadzie Logistycznej

100 000 ITGK
Brak możliwości ustosunkowania się do wniosku z uwagi na zbyt ogólne 
informacje w nim zawarte. Awarie kanalizacji deszczowej usuwane są na bieżąco 
w wyniku interwencji odpowiednich służb i mieszkańców. 

82
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Budowa drogi rowerowej na ul. Wrocławskiej od 
skrzyżowania z ul. Domańskiego 
i ul. Partyzancką do skrzyżowania z siedzibą ZUS-
u

375 000 MZD
Wniosek niezasadny. Wzdłuż ul. Wrocławskiej znajduje się ciąg pieszo-rowerowy 
o nawierzchni z betonu asfaltowego (po lewej stronie 
od ul. Domańskiego).

83
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Postawienie ekranów dźwiękochłonnych przy 
ul. Domańskiego do skrzyżowania 
z ul. Wrocławską

500 000 MZD Wniosek niezasadny. Brak możliwości technicznych i architektonicznych.
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84
Federacja Młodych Socjaldemokratów 
w Opolu

Zmiana lokalizacji Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Osobom Bezdomnym i Uzależnionym w Opolu

PS

Wniosek niezasadny. Nie przewiduje się zmiany miejsca usytuowania Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Osobom Bezdomnym i Uzależnionym w Opolu. Prowadzenie 
takiej działalności jest związane z zapewnieniem opieki medycznej osobom 
zatrzymanym w celu wytrzeźwienia. Obecnie usytuowanie przy Zakładzie Opieki 
Zdrowotnej "Zdrowie" w jakimś stopniu rozwiązuje ten problem. Przeniesienie 
placówki w inne miejsce doprowadziłoby do znacznego podwyższenia kosztów jej 
prowadzenia. Ponadto miasto Opole przystąpiło do realizacji zadania pn. 
"Przebudowa z rozbudową Miejskiego Ośrodka Pomocy Osobom Bezdomnym i 
Uzależnionym w Opolu". Na wykonanie ww. zadania pozyskano 40% 
dofinansowania z Banku Gospodarstwa Krajowego w Warszawie. Trwają prace 
związane z procedurą przetargową.

85
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodnika w 
rejonie budynku przy ul. Ozimskiej 53 (na odcinku 
budynku przy ul. Ozimskiej 55 do skrzyżowania 
ulic Ozimskiej i Katowickiej)

MZD
Wniosek zasadny. Remont nawierzchni chodnika w rejonie budynku przy 
ul. Ozimskiej 53 zostanie wykonany w ramach bieżącego utrzymania dróg  w 2014 
r. i 2015 r.

86
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodników przy 
ul. Katowickiej (na odcinku od ul. 1 Maja 
do ul. A Krajowej)

MZD
Wniosek zasadny. Na chodnikach przy ul. Katowickiej  zostanie wykonany remont 
cząstkowy w ramach bieżącego utrzymania dróg. 

87
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodników wraz 
z wykonaniem miejsc parkingowych wzdłuż ulicy 1 
Maja (na odcinku 
od ul. Wapiennej do ul. Rejtana)

MZD
Wniosek zasadny. Na wnioskowanym terenie zostanie wykonany remont 
cząstkowy  w ramach bieżącego utrzymania dróg.

88
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Budowa parkingu na min. 50 miejsc postojowych 
przy ul. Rejtana (w rejonie budynku Urzędu 
Skarbowego)

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

89
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodnika wzdłuż 
ul. Rodziewiczówny i ul. Plebiscytowej (na 
odcinku od ul. Asnyka do ul. Fabrycznej, po 
stronie pawilonu handlowo-usługowego)

MZD
Wniosek zasadny. Na wskazanym odcinku zostanie wykonany remont cząstkowy 
w ramach bieżącego utrzymania dróg.

90
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodnika wzdłuż 
ul. Nysy Łużyckiej (na odcinku pomiędzy ul. 
Luboszycką a ul. Oleską)

MZD
Wniosek zasadny. Na wskazanym odcinku zostanie wykonany remont cząstkowy  
w ramach bieżącego utrzymania dróg. 

91
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie boiska sportowego w rejonie 
budynków mieszkalnych przy Placu Teatralnym 
oraz ul. Kośnego 10,12 i 14

KSIT
Wniosek niezasadny. Ze względu na bardzo małą powierzchnię oraz bezpośrednie 
sąsiedztwo domów mieszkalnych  budowa boiska jest niewskazana. Ponadto, 
zgodnie z planem zagospodarowania terenu, w miejscu tym ma przebiegać ulica.

92
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie naprawy nawierzchni asfaltowej drogi 
położonej na terenie Gminy Opole (działki nr 
535/13, 535/14, k.m. 11, obręb Zakrzów) - 
wyjazdu od ulicy Chabrów do obiektów pawilonów 
handlowo-usługowych oraz Kościoła Parafii 
Rzymskokatolickiej p.w. Św. Karola Boromeusza

MZD
Wymienione działki  nr  535/13, 535/14, k.m. 11, obręb Zakrzów w Opolu  - nie 
leżą na terenie administrowanym przez MZD.

93
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie przebudowy kanalizacji sanitarnej i 
deszczowej w ciągu ulic Luboszyckiej i Chabrów

ITGK

Wniosek niezasadny. W 2013 roku przeprowadzono prace polegające na 
wymianie kanału deszczowego przy ul. Chabrów na odc. od ul. Luboszyckiej do ul. 
Konwalii. Nie ma potrzeby przebudowy istniejącej kanalizacji deszczowej  
ponieważ jest ona drożna. Wniosek wynika z pojawiania się ścieków sanitarnych 
podczas opadów deszczu w piwnicach budynków wielorodzinnych od restauracji 
Agawa do wiaduktu. Prawdopodobną przyczyną tego zjawiska jest odprowadzanie 
wód deszczowych z dachów budynków do kanalizacji sanitarnej.
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94
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodników przy 
ul. Bzów (na odcinku od ul. Konwalii 
do ul. Jaśminów - w rejonie budynków 
wielorodzinnych)

MZD
Wniosek zasadny. Na wskazanym odcinku w 2015 roku zostanie wykonany 
remont cząstkowy w ramach bieżącego utrzymania dróg.

95
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie (odnowienie) boiska sportowego na 
końcu ulicy Tatrzańskiej  działki nr 158 i 160, k.m. 
20, obręb Opole)

KSIT
Wniosek niezasadny. Działka 158 jest wąskim pasem pomiędzy dwoma blokami 
mieszkalnymi, natomiast działka 160 to niewielki trójkąt niewystarczający do 
lokalizacji boiska. Brak możliwości realizacji boisk na wskazanym terenie.

96
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie ronda na skrzyżowaniu ulic 
Luboszyckiej i Chabrów

3 000 000                          
w 2015 r -                             
750 000

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

97
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie zatoczek postojowych wzdłuż całej 
ulicy Chabrów (po prawej stronie, jadąc od 
wiaduktu w stronę ulicy Oleskiej)

25 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo- 
kosztorysowej. 

98
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Przebudowa wjazdu z ulicy Wilsona na ulicę 
Częstochowską

71 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo- 
kosztorysowej. 

99
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Przebudowa skrzyżowania wraz ze zmianą 
rozwiązania komunikacyjnego w rejonie ulic 
Tysiąclecia, Grudzickiej i Fiołkowej

90 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo- 
kosztorysowej. 

100
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie dodatkowych miejsc postojowych na 
zatokach parkingowych wzdłuż ulicy Wilsona na 
terenie Gminy Opole, sąsiadującym z działką nr 
58/15, k.m. 5, obręb Kolonia Gosławicka

50 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo- 
kosztorysowej. 

101
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodnika wzdłuż 
ulicy Dambonia - od strony budynków 
mieszkalnych

MZD
Wniosek zasadny. Na wskazanym odcinku w 2015 roku zostanie wykonany 
remont cząstkowy w ramach bieżącego utrzymania dróg.   

102
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie nowego oświetlenia ulicznego wzdłuż 
ulic Lelewela i Zwycięstwa

200 000 ITGK

Wniosek zasadny. Oświetlenie na wnioskowanych ulicach jest w bardzo złym 
stanie technicznym, uległo całkowitemu wyeksploatowaniu. Jego stan wpływa 
negatywnie na bezpieczeństwo panujące w tej dzielnicy miasta. Konieczne jest 
wybudowanie nowego, energooszczędnego oświetlenia spełniającego wymagania 
fotometryczne zgodne z normą oświetleniową.

103
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodników przy 
ul. Niemodlińskiej (na odcinku od ul. Koszyka do 
ul. Domańskiego), wraz z wykonaniem miejsc 
postojowych

228 400                          
w 2015 r -                             
148 400

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa w trakcie 
opracowania.

104
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie oświetlenia miejskiego placu zabaw 
przy ul. Dambonia

150 000 ITGK
Wniosek niezasadny. Miasto winno realizować najbardziej potrzebne zadania w 
zakresie oświetlenia ulic, placów i dróg publicznych. Oświetlenie placu zabaw nie 
jest zadaniem priorytetowym.

105
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Przedłużenie drogi publicznej ul. Zwycięstwa do 
ul. Dambonia, poprzez niezabudowaną działkę 
nr 124/2, k.m. 34, obręb Szczepanowice

MZD
Wniosek zasadny. Zadanie pn.: "Budowa drogi łączącej ul. Zwycięstwa z ul. 
Dambonia" zostanie wykonane w 2014 roku.
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106
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie przebudowy sieci kanalizacji 
deszczowej w ciągu wewnątrzosiedlowej drogi 
przy ul. Dambonia, przebiegającej przez teren 
Spółdzielni (działka nr 36/5 k.m. 34, obręb 
Szczepanowice) oraz przez teren Gminy opole, w 
stronę ul. Niemodlińskiej - od budynków Wspólnot 
Mieszkaniowych

ITGK

Wniosek niezasadny. Gmina Opole nie przewiduje przebudowy oraz czyszczenia 
kanału deszczowego na działce nr 36/5 km 34 obręb Szczepanowie ponieważ 
wskazana kanalizacja nie jest własnością Miasta Opola. Odprowadza ona wody 
opadowe tylko z budynków należących do OSM Przyszłość przy ul. Dambonia 87-
101, 103-113 przez co zapewnia im prawidłowe funkcjonowanie. Zgodnie z art. 61 
ust. 1 Prawa budowlanego do obowiązków właściciela lub zarządcy należy 
użytkowanie obiektów budowlanych w sposób zgodny z  ich przeznaczeniem w 
szczególności w zakresie usuwania ścieków i wody opadowej. W związku z tym 
Spółdzielnia ma obowiązek zabezpieczenia we własnym zakresie środków na 
przebudowę tej kanalizacji.

107
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie przebudowy kanalizacji deszczowej 
zlokalizowanej na działce nr 12, k.m. 32, obręb 
Szczepanowice (w rejonie garaży położonych na 
działce Spółdzielni nr 53/1, k.m. 32 obręb 
Szczepanowice, zlokalizowanych w pobliżu 
budynków mieszkalnych wielorodzinnych przy 
ul. Niemodlińskiej 66,68 i 70)

ITGK

Wniosek niezasadny. Kolektor deszczowy Ø1200 biegnący przez działkę nr 12 
(km 32, obręb Szczepanowice) jest w należytym stanie technicznym i nie ma 
potrzeby jego przebudowy. Kanalizacja biegnąca przez działkę nr 54 oraz 53/1 
(km 32, obręb Szczepanowice) nie jest własnością Miasta Opola. Odprowadza 
ona wody opadowe z terenu Spółdzielni OSM Przyszłość (dz. nr 53/1) oraz z 
terenu budynków wielorodzinnych przy ul. Niemodlińskiej 66-70 (dz. nr 54)  przez 
co zapewnia im prawidłowe funkcjonowanie. Zgodnie z art. 61 ust. 1 Prawa 
budowlanego do obowiązków właściciela lub zarządcy należy użytkowanie 
obiektów budowlanych w sposób zgodny z  ich przeznaczeniem w szczególności w 
zakresie usuwania ścieków i wody opadowej. W związku z tym to Spółdzielnia oraz 
wspólnota Niemodlińska 66-70 mają obowiązek zabezpieczenia we własnym 
zakresie środków na czyszczenie kanalizacji służącej odwodnieniu ww. terenów.

108
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Remont nawierzchni dróg i chodników przy 
ul. Wrocławskiej i Lompy, na odcinku 
od ul. Bończyka do Placu Piłsudskiego

MZD
Wniosek zasadny. Remont nawierzchni wskazanych chodników  zostanie 
wykonany w 2014 i 2015 roku. Na nawierzchni jezdni w 2015 roku zostanie 
wykonany remont cząstkowy w ramach bieżącego utrzymania dróg.  

109
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Naprawa wjazdu i wykonanie parkingu przy 
wjeździe do zespołu budynków mieszkalnych przy 
ul. Wrocławskiej 16A-D, 18A-D, 20A-D

MZD
Wniosek zasadny. Naprawa wjazdu przy ul. Wrocławskiej zostanie wykonana w  
2015 roku jako remont cząstkowy w ramach bieżącego utrzymania dróg.  

110
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodników przy 
ul. Wrocławskiej (na odcinku od ul. Lompy 
do ul. Niemodlińskiej)

MZD
Wniosek zasadny. Cząstkowy remont nawierzchni chodników zostanie wykonany 
w  2015 roku w ramach bieżącego utrzymania dróg.

111
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Remont nawierzchni chodników przy 
ul. Koszyka

MZD
Wniosek zasadny. Po przekazaniu terenu na rzecz Gminy Opole na chodnikach 
przy ul. Koszyka zostanie wykonany  remont cząstkowy w ramach bieżącego 
utrzymania dróg.  

112
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Remont zjazdu z ulicy Prószkowskiej na parking 
przy pawilonie handlowo-usługowym "AS"

MZD
Wniosek zasadny. Remont zjazdu z ulicy Prószkowskiej na parking przy pawilonie 
handlowo-usługowym "AS" zostanie wykonany jako remont cząstkowy w ramach 
bieżącego utrzymania dróg.

113
Opolska Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie przebudowy kanalizacji deszczowej w 
rejonie Placu Piłsudskiego 5-6 i 7-8-9

ITGK

Wniosek niezasadny. Przedmiotowa kanalizacja nie jest własnością Miasta Opola. 
Odprowadza ona wody opadowe tylko z budynków należących do OSM Przyszłość 
przy Placu Piłsudskiego 5-6 i 7-8-9 przez co zapewnia im prawidłowe 
funkcjonowanie. Zgodnie z art. 61 ust. 1 Prawa budowlanego do obowiązków 
właściciela lub zarządcy należy użytkowanie obiektów budowlanych w sposób 
zgodny z  ich przeznaczeniem w szczególności w zakresie usuwania ścieków i 
wody opadowej. W związku z tym Spółdzielnia ma obowiązek zabezpieczenia we 
własnym zakresie środków na przebudowę tej kanalizacji.
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114 Klub Środowiskowy Judo AZS Opole
Adaptacja obiektu treningowego w CH Cieplak w 
Opolu

400 000 MZLK

Biorąc pod uwagę charakter tymczasowości umów najmu lokali użytkowych w 
budynku przy ul. Oleskiej 70 "CIEPLAK" oraz zapisów studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego, wskazującego funkcję 
reprezentacyjno-sportową w kontekście kompleksowego zagospodarowania  
terenu u zbiegu ulic Oleskiej i Wodociągowej, nieuzasadnione jest inwestowanie 
dużych środków finansowych w modernizację istniejących lokali w obiekcie.  

115 Tadeusz Szyda
Realizacja działań przeciwhałasowych na ulicach 
Prószkowska-Wiosenna

MZD
Wniosek zasadny. Realizacja działań przeciwhałasowych na ulicach Prószkowska-
Wiosenna możliwa jest po 2018 roku.

116 Barbara Załubska-Jaskulska
Budowa parkingu w rejonie ulic Spychalskiego, 
Łąkowej, Parkowej

MZD
Wniosek zasadny. Na wymienione zadanie została opracowana koncepcja. Po 
przekazaniu terenu na rzecz Gminy Opole  możliwe jest opracowanie 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej.

117 Beata Bodnar
Remont terenu zielonego z placem zabaw  na 
podwórku pomiędzy ulicami 1-go Maja - 
Plebiscytową - Koraszewskiego

30 000 - KSIT MZLK/KSIT

KSIT - Infrastruktura rekreacyjna na działce gruntowej nr 90/26 km 47 jest w 
bardzo złym stanie. Należy wykonać koncepcję zagospodarowania terenu 
zielonego oraz zrealizować zakres rzeczowy zgodnie z wnioskiem (plac zabaw, 
mała architektura, prace porządkowe). 
MZLK- Teren zielony z urządzeniem zabawowym przy ul. 1 Maja-Plebiscytowa-
Kraszewskiego wymaga gruntowej modernizacji i wymiany urządzenia 
zabawowego. W związku z dużym zapotrzebowaniem na tego typu inwestycje 
zadanie jest realizowane sukcesywnie, w ramach pozyskiwanych środków 
finansowych. Corocznie powstaje kilka nowych placów zabaw, a już istniejące są 
doposażane w nowe urządzenia zabawowe, lub w całości modernizowane. 
Ponadto do momentu modernizacji placu zabaw przy ul. 1 Maja - Plebiscytowa-
Kraszewskiego mieszkańcy mogą korzystać z ogólnodostępnych placów zabaw 
zlokalizowanych w bliskim sąsiedztwie (ul. 1 Maja 72-82) oraz z ogólnodostępnych 
placów zabaw usytuowanych na terenie placówek oświatowych.

118 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Budowa i tworzenie dróg rowerowych, ciągów 
pieszo-rowerowych, pasów rowerowych, dla 
których istnieje dokumentacja techniczna

1 000 000 1 200 000 MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja w posiadaniu MZD. W następnych latach będą 
realizowane dalsze ciągi pieszo-rowerowe.

119 Beata Kubica - Radna Miasta Opola Utworzenie galerii dla młodych lokalnych artystów 200 000 KSIT

Wniosek niezasadny. W instytucjach kultury, dla których Miasto jest 
organizatorem, istnieje wiele możliwości prezentowania prac, zarówno przez 
artystów zawodowych, jak i amatorów. Są to m.in. sale wystawiennicze Galerii 
Sztuki Współczesnej, sale wystawowe i hol Miejskiej Biblioteki Publicznej w Opolu 
przy ulicy Minorytów. Ponadto podobne przestrzenie istnieją w kilku innych filiach 
MBP oraz w Galerii w Narodowym Centrum Polskiej Piosenki. Kończąca się 
rozbudowa Opolskiego Teatru Lalki i Aktora w Opolu, przyniesie dodatkową 
przestrzeń, która będzie mogła służyć tym celom. 

120 Beata Kubica - Radna Miasta Opola Stypendia twórcze dla artystów 200 000 KSIT

Miasto Opole jest fundatorem stypendiów dla młodzieży uzdolnionej artystycznie, 
będącej uczniami opolskich szkół. Zasady w tym zakresie reguluje uchwała Rady 
Miasta Opola. Podobnie wygląda sytuacja z nagrodami w dziedzinie kultury, które 
zgodnie z uchwałą Rady Miasta Opola stanowią wsparcie także dla młodych 
artystów. Po opracowaniu stosownych zasad i przyjęciu ich przez Radę Miasta 
Opola możliwe będzie wspieranie młodych uzdolnionych i nagradzanych twórców.

121 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Utworzenie interaktywnej mapy miejsc 
przyjaznych rodzinom

20 000 20 000 PS

W związku z przystąpieniem do realizacji programu Specjalnej Strefy 
Demograficznej, w ramach której stworzono pakiet działań prorodzinnych 
skierowanych do wszystkich opolskich rodzin, ze szczególnym uwzględnieniem 
ulg, zniżek i preferencji wskazane jest stworzenie interaktywnej mapy. Realizacja 
wnioskowanego zadania pozwoliłaby na prezentację i promocję wszystkich działań 
i miejsc przyjaznych rodzinom w mieście Opolu.
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122 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Wzmacnianie potencjału organizacji 
pozarządowych w Opolu

300 000 337 500 BOP
Wniosek zasadny. W projekcie budżetu na 2015 r. zabezpieczone zostaną środki 
finansowe z przeznaczeniem na pomoc organizacjom pozarządowym działającym 
na rzecz mieszkańców Opola.

123 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Tworzenie placów zabaw dla dzieci oraz ich 
modernizacje

400 000 150 000 MZLK

W związku z dużym zapotrzebowaniem na tego typu inwestycje, zadanie jest  
sukcesywnie realizowane. Corocznie powstaje kilka nowych placów zabaw, a 
istniejące są doposażane w nowe urządzenia zabawowe lub w całości 
modernizowane.

124 Beata Kubica - Radna Miasta Opola

Opracowanie dokumentacji dotyczącej skweru 
rekreacyjnego na gruncie gminnym w kwadracie  
Piotrkowska-Koszalińska-Sieradzka-Piotrkowska 
oraz utworzenie skweru (parku) osiedlowego na 
tym terenie

50 000 
opracowanie 
dokumentacji

250 000
utworzenie 

skweru

45 000 KSIT

Wnioskowany teren przeznaczony jest na działalność rekreacyjno-sportową. Z 
uwagi na fakt, że wniosek dotyczy obszaru znajdującego się w dużej, stale 
rozbudowującej się dzielnicy, z dużą liczbą mieszkańców, realizacja zadania jest 
uzasadniona. W 2015 r. należy opracować dokumentację projektową. Po 
uzyskaniu kosztorysu inwestorskiego znana będzie wartość zakresu rzeczowego 
zadania.

125 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Utworzenie miejsca dla comiesięcznego, 
docelowo cotygodniowego Biomarketu oraz jego 
promocję

150 000 150 000 GI

Wniosek zasadny. Proponuje się, aby inicjatywą zainteresować organizacje 
zrzeszające producentów i handlowców. Miasto natomiast może wskazać termin i 
miejsce, w którym odbywałby się Biomarket np. piątek - Centrum Wystawienniczo-
Kongresowe. Warto skorzystać przy tworzeniu Biomarketu z doświadczeń  Klastra 
Dobrej Żywności "Oleski Koszyk", który działa w formie stowarzyszenia oraz 
promuje lokalne wyroby.

126 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Dokumentacja projektowo-kosztorysowa oraz 
budowa drogi rowerowej w ciągu 
ul. Częstochowskiej

650 000 450 000 MZD
Wniosek zasadny. Budowa drogi rowerowej w ciągu ul. Częstochowskiej możliwa 
jest wraz z przebudową ulicy Częstochowskiej. Konieczność opracowania 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej.

127 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Dokumentacja projektowo-kosztorysowa oraz 
doświetlenie ulicy Ligudy 

20 000 300 000 ITGK

Wniosek zasadny. Ulica Ligudy posiada energochłonne, wyeksploatowane 
oświetlenie uliczne, zlokalizowane na linii energetycznej, którego parametry 
fotometryczne nie spełniają normy oświetleniowej. Oprawy świetlne są w złym 
stanie technicznym. Brak odpowiedniego oświetlenia stwarza zagrożenie dla 
bezpieczeństwa mieszkańców. 

128 Beata Kubica - Radna Miasta Opola

Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej zatoczek postojowych wzdłuż 
ul. Chabrów on nr 49- skrzyżowanie 
z ul. Jaśminów

23 000
25 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

129 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej ronda na ul. Chabrów

3 000 000
w 2015 r - 
750 000 zł

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

130 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Budowa sieci wodociągowej ogródków 
działkowych "Stokrotka", "Kopciuszek" przy 
ul. Częstochowskiej

770 000 770 000 ITGK
Wniosek zasadny. W 2013 r. opracowany został projekt sieci wodociągowej do 
ogródków działkowych "Stokrotka" i Kopciuszek" przy ul. Częstochowskiej.

131 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej parkingu pomiędzy ulicami 
Rzeszowską i Olsztyńską

50 000 50 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

132 Beata Kubica - Radna Miasta Opola

Uzupełnienie istniejącej infrastruktury rowerowej, 
w szczególności utworzenie przejazdów 
rowerowych obok pasów dla pieszych na 
głównych skrzyżowaniach miejskich wraz z 
sygnalizacją dot. rowerów, stacje serwisowania 
rowerów, stojaki rowerowe, parkingi rowerowe 
wraz z niezbędną dokumentacją techniczną

1 000 000

200 000 na 
uzupełnienie 
infrastruktury 

rowerowej 
(oprócz 

środków na 
program ZIT) - 

ITGK
1 000 000 - 

MZD

MZD/ITGK

ITGK - Miasto planuje przystąpić do rozbudowy infrastruktury rowerowej w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2014-
2020. Inwestycje rowerowe na obszarze Aglomeracji Opolskiej realizowane będą 
w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Do RPO na lata 2014-2020 
na projekty pn. "Budowa spójnego systemu ciągów pieszo- rowerowych na terenie 
AO" Miasto Opole zgłosiło potrzebę budowy ścieżek rowerowych o łącznej 
długości 57 km. Oprócz udziału w programie wskazane byłoby uzupełnienie 
infrastruktury rowerowej, w tym zadaszone parkingi dla rowerów.
MZD - Wniosek zasadny.  Możliwy jest do realizacji po zatwierdzeniu projektu 
organizacji ruchu.
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133 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji dotyczącej budowy 
chodnika, oświetlenia i odwodnienia pasa 
drogowego na ulicy Kamińskiego w Opolu

60 000 64 500 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

134 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji technicznej na 
wykonanie chodnika na ul. Prudnickiej od 
ul. Budowlanych do ul. Ptasiej

30 000 32 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

135 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacja dotyczącej budowy 
ciągu pieszego pomiędzy ul. Wileńską 
a Al. Witosa

15 000 16 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

136 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Remont boiska przy szkole nr 7 lub utworzenia 
nowego boiska dla dzielnicy Zakrzów

650 000- OŚ
100 000 - 

KSIT
OŚ/KSIT

OŚ- Wniosek zasadny. Brak dokumentacji technicznej i kosztorysu 
inwestorskiego.
KSIT - Koncepcja zagospodarowania terenu rekreacyjno-sportowego w Zakrzowie 
na dz. nr 290/34 km 5 o pow. 5,2945 ha, przygotowana przez Zarząd Dzielnicy 
Zakrzów obejmuje m.in. wykonanie boiska sportowego. Trwają starania o 
przejęcie gruntów od ANR na realizację przedmiotowej inwestycji. W 2015 r. 
można wykonać dokumentację projektową.

137 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej drogi łączącej ul. Bielską 
z ul. Koszalińską

30 000 35 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

138 Beata Kubica - Radna Miasta Opola

Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej budowy i zbudowanie drogi 
łączącej ul. Sieradzką z ul. Bielską na osiedlu 
Malinka w Opolu

235 000 38 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

139 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie i wydanie monografii poświęconej 
dzielnicy Zakrzów

20 000 KSIT

Wniosek niezasadny. Wydarzenia z zakresu kultury, sztuki, edukacji przez sztukę 
biorą udział w otwartych konkursach ofert ogłaszanych przez Urząd Miasta Opola. 
W roku 2011 ze środków budżetu miasta Opola sfinansowano opracowanie 
dotyczące miasta pn. "OPOLE, DZIEJE I TRADYCJA", będące monografią 
miasta.

140 Beata Kubica - Radna Miasta Opola Wymiana ogrodzenia przy PSP nr 7 w Opolu 23 000 50 000 OŚ
Wniosek zasadny. Ogrodzenie wokół budynku PSP nr 7 w Opolu jest w całości 
zniszczone i wymaga naprawy. Dodatkowo należy wymienić  bramę wjazdową dla 
jednostek straży pożarnej. 

141 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji dla remontu placu 
Szafranka, w tym remont klombu i drogi wokół 
niego

15 000 16 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania koncepcji i dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

142 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Dokończenie modernizacji sieci eklektycznej w 
PSP nr 20 w Opolu

327 000 330 000 OŚ

Wniosek jest zasadny. Niezbędny zakres robót do wykonania to m.in. wymiana 
oświetlenia w pomieszczeniach wraz z oprzewodowaniem i instalacją gniazd 
wtykowych, modernizacja oświetlenia komunikacji, oświetlenie ewakuacyjne,  
wymiana oprzewodowania w instalacji oświetleniowej od tablic do puszek 
rozdzielczych oraz wymiana oprzewodowania instalacji gniazd wtykowych od tablic 
rozdzielczych wraz z osprzętem gniazd wtykowych.   

143 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Termomodernizacja budynków placówek 
oświatowych, służby zdrowia i innych należących 
do gminy Opole

3 000 000 3 000 000 PS

Wniosek zasadny. Bezwzględna konieczność wykonania prac 
termomodernizacyjnych w następujących budynkach: SP ZOZ "Śródmieście", SP 
ZOZ "Zaodrze", Ośrodek Readaptacji Społecznej "Szansa", Żłobek Pomnik Matki 
Polki w Opolu, Żłobek Nr 2 w Opolu, Żłobek Nr 9 w Opolu.

144 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji na remont drogi i 
chodnika na całej długości ul. Grunwaldzkiej

40 000 95 000 MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa w trakcie 
opracowania. Przewidywany termin uzyskania dokumentacji I kwartał 2015 roku. 
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145 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Dofinansowanie przygotowania rodziców 
oczekujących narodzin dziecka i podjęcia ról 
rodzicielskich

60 000 PS

Wniosek zasadny. Zgodnie z art. 220 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 
finansach publicznych istnieje możliwość udzielenia pomocy finansowej z budżetu 
jednostki samorządu terytorialnego innym jednostkom samorządu terytorialnego  
w formie dotacji celowej. Samodzielny Specjalistyczny Zespół Opieki Zdrowotnej 
Nad Matką i Dzieckiem w Opolu jest samodzielnym publicznym zakładem opieki 
zdrowotnej, dla którego podmiotem tworzącym jest Sejmik Województwa 
Opolskiego. Wsparcie finansowe przez miasto Opole programu zdrowotnego pn. 
"Przygotowanie rodziców oczekujących narodzin dziecka do porodu i podjęcia ról 
rodzicielskich" realizowanego przez ww. placówkę jest zasadne. Miasto Opole w 
2011 r. finansowało ww. program. Cieszył się on dużym zainteresowaniem wśród 
mieszkanek naszego miasta. 

146 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Ulga komunikacyjna dla studentów studiów 
doktoranckich z opolskich uczelni wyższych

120 000 BOTZ

Wniosek niezasadny. W dniu 28 sierpnia 2014 r. Rada Miasta Opola podjęła 
uchwałę Nr LXII/932/14 Rady Miasta Opola z dnia 28 sierpnia 2014 r. zmieniającą 
uchwałę w sprawie uprawnień do ulgowych i bezpłatnych przejazdów środkami 
miejskiego transportu zbiorowego, na podstawie której doktoranci do ukończenia 
35. roku życia zostaną objęci ulgą gminną. Uchwała została opublikowana w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Opolskiego w dniu 8 września 2014 r., zatem 
ulga dla doktorantów obowiązywać będzie od dnia 22 września br. (14 dni po 
publikacji).

147 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Utworzenie ścieżki dydaktycznej po 
najważniejszych zabytkach Opola

70 000 50 000 KSIT

Wniosek zasadny. Z uwagi na zainteresowanie i ruch turystyczny oraz 
organizowane spacery "historyczne" po Opolu należałoby stworzyć jednolite 
oznakowanie wraz z informacją o najważniejszych obiektach. Działania te mogłyby 
wpłynąć na podwyższenie atrakcyjności miasta oraz na większe zainteresowanie 
mieszkańców i turystów historią Opola. 

148 Beata Kubica - Radna Miasta Opola

Opracowanie, wykup praw autorskich do zdjęć 
map i niezbędnych elementów graficznych, 
tłumaczenie i druk monografii o opolskich 
nekropoliach

150 000 150 000 KSIT

Wniosek zasadny. Forma albumu opracowana przez specjalistów z dziedziny 
historii jak i reprint dokumentów archiwalnych byłby ciekawą pozycją, która 
przybliżyłaby mieszkańcom jak i innym zainteresowanym współczesną historię 
miasta. 

149
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Zakup automatycznego defibrylatora wraz ze 
sprzętem ćwiczeniowym dla OSP w Gosławicach

10 000 10 000 ZK

Wniosek zasadny. Często się zdarza, że na miejsce zdarzenia ochotnicze straże 
pożarne przyjeżdżają jako pierwsze i udzielają pierwszej pomocy przedmedycznej 
poszkodowanym.  Automatyczny defibrylator może być używany przez osoby 
posiadające wykształcenie medyczne, jak również przez osoby, które takiego 
wykształcenia nie posiadają, ale odbyły odpowiednie szkolenie z pierwszej 
pomocy. Pracownicy OSP są w tym zakresie odpowiednio przeszkoleni. Wczesne 
użycie defibrylatora powoduje zwiększenie wskaźnika przeżycia.

150
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa placu zabaw dla Publicznego 
Przedszkola nr 37 w dzielnicy Kolonia Gosławicka

80 000 40 000 MZLK

Wniosek zasadny. Plac zabaw przy Publicznym Przedszkolu nr 37 w Opolu w 
Kolonii Gosławickiej wymaga modernizacji. W związku z dużym zapotrzebowaniem 
na budowę i modernizację placów zabaw, zadania te realizowane są sukcesywnie, 
w zależności od wysokości posiadanych środków finansowych. Corocznie na 
terenach gminnych powstaje kilka nowych placów zabaw, a istniejące doposażane 
są w nowe urządzenia zabawowe lub w całości modernizowane.

151
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Wymiana nawierzchni chodników na terenie 
osiedla Malinka

500 000 MZD
Wniosek zasadny. Na chodnikach na terenie osiedla Malinka zostanie wykonany 
w  2015 roku remont cząstkowy w ramach bieżącego utrzymania dróg.

152
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Połączenie dróg rowerowych między osiedlem 
Malinka a skrzyżowaniem ul. Ozimskiej i 
Horoszkiewicza

380 000 MZD
Wniosek niezasadny. Na wskazanym miejscu istnieje ciąg pieszo-rowerowy (lewa 
strona od osiedla Malinka do ul. Plebiscytowej).

153
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa chodnika oraz ścieżki rowerowej wzdłuż 
Al. Solidarności

250 000
26 900 038 

w tym: 2015 r. 
-  4 000 000

MZD

Wniosek zasadny w zakresie uzupełnienia istniejących ciągów pieszo- 
rowerowych. Ciąg pieszo-rowerowy znajduje się wzdłuż Al. Solidarności po lewej 
stronie na odcinku od Al. Witosa do ul. Koszalińskiej.  Dokumentacja jest 
opracowana z terminem ważności do 17.10.2014 r. 
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154
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Utworzenie przystanku autobusowego linii 3 na ul. 
Katowickiej w pobliżu szpitala

BOTZ

Wniosek niezasadny. Ulica Katowicka jest znacznie oddalona od aktualnej trasy 
linii nr 3. Modyfikacja linii nr 3 spowodowałaby szereg utrudnień dla pasażerów 
komunikacji miejskiej. Istnieje duża potrzeba skomunikowania ulicy Katowickiej 
autobusami miejskimi, jednak wymaga to wykonania przebudowy skrzyżowania ul. 
Katowickiej z ul. Bohaterów Monte Cassino. Inwestycja ta dałaby możliwość 
dwukierunkowej obsługi ulicy Katowickiej i umożliwiłaby dojazd m. in. do Szpitala 
Wojewódzkiego mieszkańcom Opola.

155
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Rozbudowa sali gimnastycznej wraz z zapleczem 
przy PSP nr 11 

2 000 000 3 500 000 OŚ Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w trakcie opracowania. 

156
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa zewnętrznej siłowni oraz boiska do 
siatkówki plażowej na terenie PSP nr 11

30 000 150 000 - OŚ OŚ
Wniosek zasadny. Konieczność wykonania projektu i uzyskania pozwolenia na 
budowę.  Zadanie może być realizowane po wykonaniu rozbudowy sali 
gimnastycznej                                                              

157
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa infrastruktury drogowej 
na ul. Lawendowej, Ziołowej i Tymiankowej

1 300 000 1 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

158
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Realizacja projektu unijnego - Utworzenie 
Centrum Wolontariatu i Punktu Informacji 
Młodzieżowej

70 000 70 000 BOP

Wniosek zasadny. Złożenie projektu do Stowarzyszenia Euroregion Pradziad 
planowane jest na maj 2015 r. Projekt będzie dotyczył współpracy transgranicznej 
polsko-czeskiej. Uczestnikami projektu będą wolontariusze Biura Organizacji 
Pozarządowych miasta Opola, Radni Młodzieżowej Rady Miasta Opola, trzy 
opolskie organizacje pozarządowe. Partnerzy z Czech to szkoła Okruzni 38 oraz 
organizacja młodzieżowa partnerskiego miasta Bruntal. Kwota 70 000 zł jest 
niezbędna do realizacja działań w ramach projektu. Aby złożyć wniosek o 
udzielenie dotacji Rada Miasta Opola musi podjąć uchwałę o przystąpieniu do 
projektu i zatwierdzić kwotę. Wnioskodawca pokrywa 100% kosztów w trakcie 
realizacji projektu. Po zakończeniu otrzymuje zwrot 95% poniesionych kosztów. 
Efektem zrealizowanego zadania będzie zwiększenie liczby wolontariuszy, ich 
przeszkolenie, zorganizowanie pośrednictwa wolontariackiego oraz powołanie 
Centrum Wolontariatu i Informacji Młodzieżowej.

159
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa "Białego Orlika" na terenach zielonych 
dzielnicy AK

700 000 780 000 KSIT

Budowa pierwszego w Opolu miejskiego "Białego Orlika” z pewnością przyczyni 
się do zagospodarowania czasu wolnego i aktywności fizycznej opolskich rodzin w 
okresie zimy. Jednocześnie odciąży w znacznym stopniu oblegany zimą Toropol. 
Proponowana lokalizacja na terenach zielonych osiedla AK wydaje się korzystna, 
jednak wymaga szczegółowych ustaleń. Zadanie może być również 
współfinansowane ze środków Ministerstwa Sportu do kwoty 300.000 zł brutto. 
Przy realizacji zadania należy również uwzględnić zakup niezbędnego 
wyposażenia (głównie rolba).

160
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Remont elewacji, ocieplenie budynku, wymiana 
ogrodzenia przy Publicznym Przedszkolu nr 30

100 000 100 000 OŚ

W ostatnich latach budynek przedszkola poddawany był kolejnym remontom. 
Zmodernizowano instalację grzewczą i zasilania energetycznego, poprawiono 
funkcjonalność i estetykę pomieszczeń, wykonano również osuszenie budynku 
metodą iniekcji krystalicznej, co w efekcie pozwoliło na wyeliminowanie wilgoci. W 
2014 r. wykonano remont więźby dachowej, wymieniono pokrycie dachu oraz 
przystąpiono do remontu bardzo zniszczonej elewacji ściany szczytowej, 
przylegającej do remontowanej w b.r. płyty boiska sąsiadującej Szkoły 
Podstawowej nr 25. Pozostała część elewacji jest również zniszczona i 
nieestetyczna. Obecny stan techniczny osuszonego budynku pozwala na 
wykonanie elewacji wraz z dociepleniem ścian zewnętrznych. Wykonanie nowej 
elewacji budynku oraz remont ogrodzenia jest w pełni zasadne i będzie stanowiło 
zakończenie kompleksowej modernizacji obiektu . 
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161
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Zagospodarowanie placu miejskiego 
przy ul. Chabrów

300 000 780 000 IM

Wniosek zasadny pod warunkiem wypowiedzenia umowy dzierżawy, która 
obowiązuje do 30.04.2015 r. Po wypowiedzeniu umowy należy zlecić opracowanie 
dokumentacji technicznej. Podana kwota jest kwotą szacunkową; dopiero po 
opracowaniu dokumentacji technicznej będzie możliwe podanie dokładnej kwoty 
wartości zadania.

162
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa ścieżki rowerowej od ulicy Harcerskiej do 
ul. Kępskiej

500 000
3 650 000 w 
tym 2015 r. -  

3 100 000 
MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja w posiadaniu MZD. 

163
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Zwiększenie dodatków motywacyjnych oraz 
dodatków funkcyjnych dla nauczycieli szkół i 
przedszkoli do kwoty maksymalnej wynikającej z 
uchwały

346 500 OŚ

Wniosek zasadny. Zgodnie z uchwałą dodatki motywacyjne są przyznawane 
nauczycielom w ramach puli środków w wysokości nie mniejszej niż 5% ogólnej 
sumy wynagrodzeń zasadniczych nauczycieli danej szkoły, zaś wysokość 
przyznanego dodatku motywacyjnego nie może być wyższa niż 20% 
otrzymywanego wynagrodzenia zasadniczego, tak więc przyznawane dodatki 
wyczerpują kwoty maksymalne wynikające z uchwały. Dodatki funkcyjne 
przyznawane nauczycielom w ramach widełek kwotowych  to przede wszystkim 
dodatki za wychowawstwo. W przedszkolach przyznawane są w wysokości 40,00-
70,00 zł, a w szkołach od 60,00-120,00 zł. Wypłacane są średnio w wysokościach: 
w przedszkolach 58,00 zł, w szkołach podstawowych 75,00 zł, w gimnazjach 81,00 
zł, a w szkołach ponadgimnazjalnych w wysokości 105,00 zł (według danych z 
marca 2014 r.), a więc w wysokości dużo niższej niż maksymalna, z uwagi na brak 
wystarczającego zabezpieczenia środków. Zwiększenie dodatków za 
wychowawstwo do maksymalnej kwoty wynikającej z uchwały według szacunków 
wydziału wyniesie rocznie ok. 289 400 zł, a wraz z kosztami pracodawcy 346 500 
zł.

164
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa kanalizacji deszczowej oraz chodnika na 
ul. Zapłocie

50 000
43 000 koszt 
opracowania 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

165
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Zakup automatycznych defibrylatorów w tym 
ćwiczeniowych dla opolskich placówek 
oświatowych, w których prowadzone są zajęcia 
nauki udzielania pierwszej pomocy

70 000 70 000 OŚ

Wniosek zasadny. Potrzeba upowszechniania edukacji  w zakresie resuscytacji 
krążeniowo-oddechowej (RKO) przyczyni się  do osiągnięcia większej 
skuteczności w tym zakresie, dlatego w systemach szkoleń podstawowej RKO 
zalecane jest włączenie ich na stałe do programów szkolnych.

166
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Zakup rykszy (5 sztuk) dla celów turystycznych 50 000 70 000 KSIT
Wniosek zasadny pod warunkiem że ryksze zakupi MOSiR i ustawione będą przy 
Miejskiej Informacji Turystycznej. Koszt zakupu 5 ryksz to około 30.000 zł + 
wynagrodzenie rykszarzy przez okres 3 - 4 miesięcy.

167
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Utworzenie wypożyczalni leżaków na terenach 
rekreacyjnych Wyspy Bolko oraz kąpieliska Bolko

20 000 KSIT

Wniosek niezasadny. O ile realizacja takiej wypożyczalni przy kąpielisku jest 
prosta i wymaga właściwie tylko zakupu leżaków i umowy z kierownikiem 
ratowników na jej prowadzenie, o tyle lokalizacja w innym miejscu może być 
skomplikowana ze względu na konieczność wynajęcia przechowalni leżaków i 
znalezienia osoby do jej prowadzenia. Nie ma potrzeby zapisywania tego zadania 
jako osobnej pozycji budżetowej.

168
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Wymiana dachu na obiekcie sztucznego 
lodowiska wraz z modernizacją infrastruktury

4 000 000 3 200 000 KSIT

Wniosek zasadny. Remont jest niezbędny. Dach sztucznego lodowiska jest w 
bardzo złym stanie technicznym. W czasie deszczu lodowisko jest zalewane 
wodą. Ponadto na płytę lodowiska i widownię spadają drobne elementy poszycia 
dachowego. Posiadana dokumentacja pozwoli ponadto na wymianę stolarki 
okiennej i wykonanie zabezpieczenia przeciwpożarowego.

169
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa ścieżki rowerowej z Opola do Turawy. 
Budowa ścieżek łączących wszystkie części 
miasta - tworzenie sieci. Wykonanie oznakowania 
szlaków rowerowych już istniejących.

3 000 000

194 000                                                      
koszt 

opracowania 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

Id: BBF5A2C8-FBF1-4EB3-8CE5-381EBD294B47. Przyjęty Strona 30



Zestawienie wniosków do projektu bud żetu miasta Opola na 2015 r. Załącznik nr 2 

170
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Place zabaw dla szkół podstawowych i 
przedszkoli miasta Opola

800 000 150 000 MZLK

W związku z dużym zapotrzebowaniem corocznie powstaje kilka nowych placów 
zabaw, między innymi na terenach placówek oświatowych, a istniejące w miarę 
możliwości finansowych są doposażane w nowe urządzenia zabawowe lub w 
całości modernizowane.

171
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Likwidacja barier architektonicznych w mieście 
Opolu

500 000 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Likwidacja barier architektonicznych w Opolu jest i będzie 
sukcesywnie realizowana w ramach bieżącego utrzymania i przebudowy dróg w 
mieście.

172
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Kontynuacja szczepień profilaktycznych 
przeciwko wirusowi HPV wywołującego raka szyjki 
macicy

600 000 160 000 PS

Z danych epidemiologicznych wynika, że w Polsce rocznie na raka szyjki macicy 
zapada ponad 3.200 kobiet, a niemal 2.000 umiera. Jest to jeden z najwyższych 
wskaźników w Europie. Główną przyczyną zachorowalności na tę chorobę jest 
czynnik onkogenny przenoszony drogą płciową we wczesnym okresie życia 
kobiety. Jest to wirus brodawczaka ludzkiego (HPV). Czynniki ryzyka takie jak 
wczesne rozpoczęcie życia seksualnego czy duża liczba partnerów seksualnych 
zwiększają prawdopodobieństwo zakażenia wirusem.
Szczepionka zalecana jest przede wszystkim dziewczętom około 12 roku życia, tj. 
przed rozpoczęciem inicjacji seksualnej (przed ryzykiem kontaktu z HPV). Miasto 
Opole nieprzerwanie od 2009 roku finansuje ww. szczepienia. Cieszą się one 
dużym zainteresowaniem wśród rodziców oraz dziewcząt objętych programem 
szczepień, więc ich kontynuacja w 2015 r. jest zasadna. Liczba dziewcząt 
kwalifikujących się do programu w 2015 r. to 429 osób. 

173
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa chodnika wzdłuż ul. Olsztyńskiej 50 000 50 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

174
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Wykonanie pasa zjazdowego z ronda Regana na 
ul. Sosnkowskiego w kierunku ul. Rzeszowskiej

50 000 MZD
Wykonanie pasa zjazdowego z ronda Regana na ul. Sosnkowskiego w kierunku 
ul. Rzeszowskiej  jest niezasadne z uwagi na wydzielony prawoskręt.

175
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Organizacja profesjonalnych warsztatów 
szkoleniowych dla młodzieży opolskich szkół z 
zakresu ratownictwa medycznego oraz działań 
ppoż., a także zasad udzielania pierwszej pomocy 
przedmedycznej w sytuacjach zdarzeń drogowych 
i innych niebezpieczeństw

3 000 3 000 OŚ
Wniosek zasadny.  Przeprowadzone w latach 2011, 2012, 2013 i 2014 warsztaty 
dla młodzieży, zostały pozytywnie ocenione przez szkoły jako potrzebne i 
przynoszące wymierne korzyści.

176
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Klub twórczego nauczyciela - siedziba, miejsce 
spotkań nauczycieli czynnych oraz 
emerytowanych

100 000 100 000 OŚ

Wniosek zasadny. W związku z trudną sytuacją nauczycieli związaną z niżem 
demograficznym, który spowodował ograniczenie zatrudnienia, niezbędnym staje 
się zapewnienie chętnym, aktywnym nauczycielom miejsca do rozwoju osobistego 
i wolontariackich działań na rzecz oświaty w Opolu. Pozwoli to nauczycielom 
pozostającym bez zatrudnienia zachować aktywność zawodową, nauczycielom 
czynnym rozwijać swoje pasje i  dzielić się nimi ze środowiskiem, a nauczycielom 
emerytowanym pozostać w kontakcie ze środowiskiem zawodowym i dzielić się 
swoim nieocenionym doświadczeniem zarówno w zakresie przedmiotowym, jak i 
wychowawczym, pedagogicznym. Proponuje się, żeby Klub znajdował się w 
pomieszczeniach MODN-u, który został przeniesiony w 2014 do nowej siedziby.
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177
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Wykonanie boiska o sztucznej, bezpiecznej, 
tartanowej nawierzchni przy Zespole Szkół 
Specjalnych na ul. Książąt Opolskich 21

500 000 OŚ

Przy wskazanej szkole znajduje się asfaltowe boisko zagrażające bezpieczeństwu 
dzieci, borykających się m.in. z trudnościami w poruszaniu się.  Do boiska 
przylega bezpośrednio budynek sali gimnastycznej, przed którym planowana jest 
budowa windy zewnętrznej oraz przebudowa wejścia do sali. Teren szkoły  
znajduje się w obszarze ochrony konserwatorskiej, co wiąże się z koniecznością 
dokonania zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. 
Obecnie oczekuje się na uzyskanie zmiany linii zabudowy, umożliwiającej 
opracowanie dokumentacji technicznej i realizacji robót budowlanych. Przebudowa 
boiska w chwili obecnej jest nieuzasadnione technicznie. Wydział Oświaty wraz z 
użytkownikiem szkoły  na etapie projektowania uzgodni sposób zagospodarowania 
wskazanego terenu z zastosowaniem  nawierzchni poliuretanowej,  jednakże ze 
względu na jego niewielkie wymiary i utrzymanie wymaganych odległości od dojść 
i ciągów komunikacyjnych mógłby on pełnić jedynie funkcję placu zabaw. Wniosek 
może być zrealizowany w roku 2016.

178
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Wykonanie miejskiego toru do jazdy na rolkach 
(dywanik asfaltowy) na osiedlu AK dookoła górki 
lub w innym miejscu np.. na wyspie Bolko

20 000 298 000 KSIT

Wniosek zasadny. Ze względu na wzrost popularności tej dyscypliny sportu należy 
zagospodarować przestrzeń publiczną dla osób jeżdżących na rolkach i 
łyżworolkach. Proponuje się poszerzenie o 2 m istniejącej ścieżki (pętli) w parku 
na Osiedlu AK o łącznej długości ok. 830 m wraz z wykonaniem oznakowania 
poziomego. 

179
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa windy dla niepełnosprawnych uczniów 
przy sali gimnastycznej Zespołu Szkół 
specjalnych na ul. Książąt Opolskich

800 000 800 000 OŚ

Wniosek zasadny. Układ pomieszczeń i klatki schodowej wewnątrz budynku 
uniemożliwia dostosowanie budynku dla osób niepełnosprawnych jednak 
wskazana jest dobudowa nowej klatki schodowej oraz windy na zewnątrz budynku. 
Zlecono w styczniu br. zmianę opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego - Uchwała NR XXXVI / 379 / 08 Rady Miasta 
Opola z dnia 25 września 2008r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Śródmieście II–Centrum” w Opolu, na którym 
wyznaczona została nieprzekraczalna linia zabudowy po obrysie ścian budynku. 

180
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa oświetlenia na ul. Luboszyckiej od 
Chabrów do skrzyżowania z obwodnicą

100 000 960 000 ITGK
Wniosek zasadny. Wskazana ulica nie posiada oświetlenia ulicznego. Przy ulicy 
znajdują się liczne zakłady pracy, ogrody działkowe, tereny rekreacyjne, ścieżka 
rowerowa. Brak oświetlenia powoduje, że jest to droga szczególnie niebezpieczna.

181
Adrian Wesołowski - Radny Miasta 
Opola

Budowa i tworzenie dróg rowerowych, ciągów 
pieszo-rowerowych, pasów rowerowych, dla 
których istnieje dokumentacja techniczna

1 000 000 1 200 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa w posiadaniu MZD.

182
Adrian Wesołowski - Radny Miasta 
Opola

Uzupełnienie istniejącej infrastruktury rowerowej, 
w szczególności utworzenie przejazdów 
rowerowych obok pasów dla pieszych na 
głównych skrzyżowaniach miejskich wraz z 
sygnalizacją dot. rowerów, stacje serwisowania 
rowerów, stojaki rowerowe, parkingi rowerowe 
wraz z niezbędną dokumentacją techniczną

1 000 000 1 000 000 MZD
Wskazane zadanie jest wnioskiem zasadnym, a szacunkowy koszt jego realizacji 
wynosi 1 000 000 zł.
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183 Marek Kawa - Radny Miasta Opola

Uruchomienie alternatywnych przejazdów 
szynobusami mostem kolejowym poprzez 
tymczasową umowę z PKP Przewozy Regionalne 
na czas remontu ul. Niemodlińskiej i przeprawy 
nad kanałem Ulgi

1 200 000 BOTZ

Wniosek niezasadny. Ze względu na brak ostatecznej organizacji ruchu 
drogowego na czas remontu mostu w ciągu ul. Niemodlińskiej brak jest informacji 
w jakim zakresie przejazdy szynobusami na trasie Opole Główne-Opole-
Zachodnie będą mogły stanowić alternatywę na czas wyłączenia z ruchu 
przeprawy. Brak decyzji nt terminu rozpoczęcia prac. Miasto Opole prowadzi 
rozmowy z PKP Przewozy Regionalne Sp. z o.o. w sprawie stałego honorowania 
biletów komunikacji miejskiej w pociągach przewoźnika na terenie miasta. 
Obecnie oczekuje się wyceny i złożenia oferty w tym zakresie. Po ustaleniu 
warunków umowy możliwe będzie oszacowanie kosztów wdrożenia wspólnego 
biletu na terenie Opola. 

184 Marek Kawa - Radny Miasta Opola
Częściowa abolicja zadłużonych mieszkańców 
mieszkań komunalnych w Opolu

MZLK

Obecnie sprawy związane z udzielaniem ulg w spłacie należności pieniężnych o 
charakterze cywilnoprawnym przypadających miastu Opole oraz jego jednostkom 
organizacyjnym rozpatrywane są w oparciu o przepisy prawa miejscowego, tj. 
uchwałę nr LXVI/680/10 Rady Miasta Opola z dnia 22 kwietnia 2010 r. Zgodnie z § 
3 ww. uchwały, umorzenie całości lub części należności następuje z urzędu lub na 
uzasadniony wniosek dłużnika, jeżeli: 1) osoba fizyczna - zmarła, nie 
pozostawiając żadnego majątku albo pozostawiła majątek niepodlegający 
egzekucji na podstawie odrębnych przepisów, 2) osoba prawna została 
wykreślona z właściwego rejestru osób prawnych przy jednoczesnym braku 
majątku, z którego można by egzekwować należność, a odpowiedzialność z tytułu 
należności nie przechodzi z mocy prawa na osoby trzecie, 3) zachodzi 
uzasadnione przypuszczenie, że w postępowaniu egzekucyjnym nie uzyska się 
kwoty wyższej od kosztów dochodzenia i egzekucji tej należności lub 
postępowanie egzekucyjne okazało się nieskuteczne, 4) jednostka organizacyjna 
nieposiadająca osobowości prawnej uległa likwidacji, 5) ściągnięcie należności 
zagraża ważnym interesom dłużnika, a w szczególności jego egzystencji lub 
interesom publicznym, 6) nie można ustalić dłużnika. Biorąc pod uwagę powyższe 
wprowadzenie tzw. częściowej abolicji wraz z określeniem kryteriów do podjęcia 
decyzji i umorzeniu należności wymagałoby zmiany ww. przepisów prawa 
miejscowego w tym zakresie. Ponadto z uzyskiwanych dochodów z najmu i 
użytkowania lokali komunalnych realizowane są wydatki dotyczące zasobu 
komunalnego.                                                                                                                                                                                                  

185 Marek Kawa - Radny Miasta Opola

Budowa parkingu dla mieszkańców ul. Łąkowej i 
okolic w oparciu o dotychczasowy teren 
wykorzystywany w tym celu wraz z rewitalizacją 
osiedla

MZD
Wniosek zasadny. Opracowana została koncepcja. Po uregulowaniu spraw 
terenowo-prawnych, tj. po przekazaniu terenu na rzecz Gminy Opole możliwe jest 
opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej.

186 Marek Kawa - Radny Miasta Opola
Instalacja stolików do gier towarzyskich w 
centrum Opola a także na największych osiedlach 
Opola

KSIT
Wniosek niezasadny. Stoły do gry w szachy i warcaby ustawione są na Placu 
Wolności. Natomiast na terenie osiedla AK oraz Dambonia ustawiono stoły do gry 
w tenisa stołowego. 

187 Marek Kawa - Radny Miasta Opola

Bezpłatne używanie rowerów wypożyczalni na 
czas remontu ul. Niemodlińskiej oraz przeprawy 
nad kanałem Ulgi oraz instalacja kładki pieszo-
rowerowej nad kanałem

500 000 ITGK

Budowa kładki pieszo-rowerowej jest częścią projektu przebudowy mostu nad 
kanałem Ulgi w ciągu ul. Niemodlińskiej i została ujęta w zadaniu inwestycyjnym 
planowanym przez Miejski Zarząd Dróg w Opolu. Umowa ze Spółką Nextbike 
kończy się w 2014 r. Po zaplanowaniu środków finansowych na rok 2015 
ogłoszony zostanie przetarg. Planowane jest bezpłatne użytkowanie rowerów 
przez 20 min, co pozwoli na bezpłatny przejazd rowerem do kolejnej stacji 
rowerowej.
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188 Marek Kawa - Radny Miasta Opola
Wprowadzenie tzw. zintegrowanego 
komunikacyjnego "Biletu Opolskiego"

800 000 BOTZ

Wniosek niezasadny. Oczekuje się wyceny i złożenia oferty przez Przewozy 
Regionalne Sp. z o.o. w zakresie honorowania biletów komunikacji miejskiej w 
pociągach kursujących na terenie miasta oraz redystrybucji biletów komunikacji 
miejskiej w ramach taryfy biletów PR Sp. z o.o. („bilet opolski”). Od kształtu oferty 
(decyduje warszawska centrala Spółki) i ewentualnych jej kosztów zależeć będzie 
czy i w jakiej wielkości konieczne będzie zagwarantowanie środków w budżecie 
miasta na rekompensatę MZK Sp. z o.o. utraconych przychodów w zakresie 
zaspokajania zbiorowych potrzeb wspólnoty w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego.

189 Marek Kawa - Radny Miasta Opola
Montaż windy oraz remont schodów 
prowadzących do kościoła Najświętszej Marii 
Panny na Małym Rynku

500 000 1 400 000 MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa w posiadaniu MZD i 
wymaga aktualizacji. Projekt nie obejmuje instalacji windy.

190 Marek Kawa - Radny Miasta Opola
Plac dla dzieci lub tzw. Ogródek Jordanowski w 
centrum Opola

80 000 75 000 MZLK

Wniosek jest zasadny ze względu na brak ogólnodostępnych placów zabaw w 
centrum miasta Opola. Planowana jest budowa placu zabaw przy ul. Kołłątaja w 
Opolu (działki nr 38/10, 38/19, k.m. 49 obręb Opole).  Prace zostaną rozpoczęte w 
2015 roku, po zakończeniu inwestycji polegającej na budowie budynku 
użytkowego na sąsiedniej działce przez prywatnego inwestora.                                                    

191 Marek Kawa - Radny Miasta Opola Budowa mieszkań socjalnych 2 500 000 L

Wniosek zasadny w związku z dużym zapotrzebowaniem na najem mieszkań 
socjalnych (około 500 mieszkań, w tym 400 z zarejestrowanych wyroków 
sądowych o eksmisję i 90 z listy 2014r.). W 2015 roku planowana jest budowa  20-
25 mieszkań socjalnych.       

192 Marek Kawa - Radny Miasta Opola
Zlecenie ekspertyzy dotyczącej powstania 
lotniska cywilno-pasażerskiego w ramach 
Aglomeracji Opolskiej

100 000 EIPR

W 2006 roku na zlecenie Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego opracowane 
zostało "Wstępne studium wykonalności  dla lotniska „Opole” w Kamieniu Śląskim". Crowley 
Infrastructure Development Group sp. z o.o. Warszawa, 2006 r. oraz Studium wykonalności 
dla projektu „Uruchomienie lokalnego lotniska cywilnego w Kamieniu Śląskim”. Crowley 
Infrastructure Development Group sp. z o.o. Warszawa, 2008 r. Opracowanie tych 
dokumentów było warunkiem wydania pozytywnej rekomendacji dla projektu przez inicjatywę 
Jaspers (ciało doradcze i opiniodawcze dla Komisji Europejskiej) i uruchomienia środków 
przez Komisję Europejską. Zaprezentowany materiał wyraźnie podkreśla pozytywne efekty 
utworzenia lotniska regionalnego, które w istotny sposób przyczyni się do ożywienia rynku 
lokalnego. Natomiast przeprowadzone wówczas analizy finansowe i ekonomiczne 
wskazywały na nieopłacalność lub niewielką opłacalność inwestycji w kategoriach czysto 
finansowych. Równocześnie zaznaczono, iż inwestycja może mieć pozytywne oddziaływanie 
ekonomiczne (przy założeniu maksymalnego ruchu pasażerskiego). Inicjatywa Jaspers 
zapoznała się z biznesową oceną projektu przygotowaną przez firmę Crowley i stwierdziła, że 
uruchomienie międzynarodowego portu lotniczego będzie przedsięwzięciem ryzykownym i 
nieopłacalnym. Podjęcie ewentualnej decyzji o rozpoczęciu prac nad utworzeniem 
regionalnego portu lotniczego, poprzedzone musi być aprobatą samorządów. Ponadto należy 
mieć na uwadze, iż koszty takiego przedsięwzięcia znacząco przewyższać będą możliwości 
finansowe samorządów gminnych, nawet w przypadku pozyskania zewnętrznych źródeł 
finansowania. Ewentualne działania w tym kierunku prowadzone muszą być we współpracy, 
zarówno z pozostałymi gminami województwa opolskiego, jak i z Zarządem Województwa. W 
związku z powyższym w przyjętej w grudniu 2012 roku Strategii rozwoju Opola w latach 2012-
2020, zadeklarowano współuczestnictwo w uruchomieniu lotniska w Kamieniu Śląskim. Na 
liście zadań Strategii wskazano, iż Miasto Opole podejmie działania lobbingowe na rzecz 
uruchomienia portu lotniczego z chwilą, gdy Zarząd Województwa Opolskiego rozpocznie 
prace koncepcyjne nad jego utworzeniem. 

193 Marek Kawa - Radny Miasta Opola
Dofinansowanie klubu futbolu amerykańskiego w 
Opolu Wolverines Opole

20 000 KSIT
Wniosek niezasadny. Dotacje dla klubów sportowych udzielane są poprzez 
otwarte konkursy ofert. Nie ma potrzeby zapisywania tego zadania jako odrębnej 
pozycji budżetowej. Wysokość dotacji zostanie określona w trybie konkursowym.
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194
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Zagospodarowanie terenu u zbiegu ulic Akacjowa 
- Wilsona - projekt i budowa placu zabaw, 
urządzenia siłowe, boisko do siatkówki plażowej 

200 000 298 000 KSIT

Wniosek zasadny. Wskazany teren kwalifikuje się na przeznaczenie go na cele 
rekreacyjno-sportowe. Brak dokumentacji technicznej. Wskazane jest 
wybudowanie placu zabaw z elementami małej architektury i montaż siłowni 
terenowej. Ponadto konieczne jest zadrzewienie, zakrzewienie, wykonanie dojść, 
dojazdu, oświetlenia i być może ogrodzenia terenu.

195
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Dokończenie modernizacji sieci eklektycznej w 
PSP nr 20 w Opolu

200 000 330 000 OŚ

Wniosek zasadny. Niezbędny zakres robót do wykonania to m.in. wymiana 
oświetlenia w pomieszczeniach z oprzewodowaniem i instalacją gniazd 
wtykowych, modernizacja oświetlenia komunikacji, oświetlenie ewakuacyjne, 
wymiana oprzewodowania w instalacji oświetleniowej od tablic do puszek 
rozdzielczych oraz wymiana oprzewodowania instalacji gniazd wtykowych od tablic 
rozdzielczych wraz z osprzętem gniazd wtykowych.   

196
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Oświetlenie ulic Kol. Gosławickiej - Leśna, 
Poprzeczna, Kręta, Suchoborska, Grudzicka, 
Tysiąclecia

300 000 200 000 ITGK
Wniosek zasadny. W 2015 r. planowana jest realizacja III etapu wnioskowanego 
zadania.

197
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Wymiana nawierzchni asfaltowej na sztuczną - 
II etap boisko do koszykówki i siatkówki przy PSP 
nr 20

200 000 OŚ
Wniosek niezasadny. Szkoła posiada wielofunkcyjne boisko o nawierzchni 
poliuretanowej z boiskami do siatkówki i koszykówki.

198
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Remont ul. Wilczej 1 000 000
130 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

199
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Montaż znaków świetlnych - przejście dla 
pieszych ul. Grudzicka - przedszkole

MZD Zadanie zostało wykonane w 2014 roku.

200
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Przebudowa skrzyżowania Witosa, Tysiąclecia, 
Częstochowska

600 000 450 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

201
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Budowa ulicy Wieluńskiej nr 8a, 8b, 10a, 10b, 9, 
11, 15, 17

200 000
45 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

202
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Oznaczenie poziome pasów dla rowerzystów na 
istniejących ciągach pieszych

20 000 20 000 MZD
Oznakowanie poziome pasów dla rowerzystów na istniejących ciągach pieszych 
jest wnioskiem zasadnym i będzie realizowane w 2015 r.

203
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Likwidacja krawężników na ciągach pieszych 
umożliwiających zjazd/wjazd rowerom i wózkom

20 000 MZD
Wniosek zasadny. Wnioskowane zadanie będzie sukcesywnie realizowane w 
ramach bieżącego utrzymania dróg.

204
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Termomodernizacja obiektów oświatowych 4 000 000 11 900 000 OŚ

Po przeanalizowaniu stanu technicznego istniejących instalacji grzewczych, 
stolarki okiennej, izolacji przegród i pozostałych  potrzeb w zakresie usprawnień i 
działań  termomodernizacyjnych opracowano program działań 
termomodernizacyjnych w obiektach oświatowych Miasta Opola na lata 2014-
2020. Planowana realizacja będzie możliwa przy współfinansowaniu ze środków 
Unii Europejskiej, w ramach priorytetu „Wspieranie efektywności energetycznej, 
inteligentnego zarządzania energią i wykorzystania odnawialnych źródeł energii w 
infrastrukturze publicznej, w tym budynkach publicznych i w sektorze 
mieszkaniowym”.  Realizacja zadania planowana jest w następujących obiektach 
oświatowych:                                                                               
1. PSP-16 Opole ul. Nałkowskiej 16
2. ZS Ekonomicznych Opole ul. Kościuszki 43
3. ZPO - Bursa Opole ul. Torowa 7
4. PP-28 Opole Pl. Teatralny 3
5. INTERNAT ZSM Opole ul. Omańczyka 22
6. PP 56 - Opole ul. Sieradzka 7
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205
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Doposażenie jednostek oświatowych w sprzęt 
komputerowy

200 000 1 200 000 OŚ

Wniosek zasadny. W placówkach oświatowych zrealizowano 3 etapy doposażania 
w sprzęt komputerowy. W latach ubiegłych zakupiono 264 notebooki dla 17 szkół i 
MPPP, 150 zestawów komputerów stacjonarnych dla 9 szkół, 32 notebooki, 
projektory dla wszystkich przedszkoli, 40 wizualizerów dla szkół, 6 tablic 
interaktywnych, 29 komputerów stacjonarnych i 15 notebooków dla ZPO-CKP w 
ramach projektu "Rozszerzenie bazy techno-dydaktycznej w ZPO". . Niezbędny 
jest zakup 400 zestawów komputerów stacjonarnych. W 2015 r. planuje się zakup 
260 zestawów w miarę możliwości finansowych.

206
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Budowa placów zabaw 120 000 150 000 MZLK

W związku z dużym zapotrzebowaniem na tego typu inwestycje, zadanie jest 
realizowane sukcesywnie. Corocznie powstaje kilka nowych placów zabaw, a 
istniejące są doposażane w nowe urządzenia zabawowe lub w całości 
modernizowane.

207
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Zakup pojazdu gaśniczego dla OSP Gosławice 1 000 000 700 000 ZK

Wniosek zasadny. Jednostka OSP Opole-Gosławice posiada na stanie 
Mercedesa Benz 608 z roku 1978 oraz Jelcza P422 rocznik 1995. Jeden z nich 
(Mercedes 608) nie ma własnego zbiornika na wodę co uniemożliwia samodzielną 
akcje ratowniczą i wysyłana do akcji jednostka musi być wspomagana przez drugi 
samochód gaśniczy. Ponadto samochody nie spełniają norm i standardów 
wyposażenia dla samochodów rat-gaś w Polsce. Oprócz tego na samochodzie 
Jelcz jest ograniczona ilość miejsca do przewożenia podstawowego sprzętu 
ratowniczo-gaśniczego.  Nakłady finansowe ponoszone na remonty, naprawy, 
wymianę zużytych części, paliwo z roku na rok są coraz większe. 

208
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Interwencyjne porządkowanie terenów zielonych 300 000 300 000 ITGK

Wniosek zasadny. Na interwencyjne porządkowanie terenów gminnych nie 
posiadających zarządcy przeznaczono w 2015 r. kwotę 250.000 zł. W ramach 
zadania wykonywane są prace polegające na usuwaniu odpadów, wykaszaniu 
traw, usuwaniu drzew i krzewów stanowiących zagrożenie oraz cięcia 
pielęgnacyjne. Zasadnym jest stworzenie stałego harmonogramu wykaszania 
terenów gminnych nieposiadających zarządcy.

209
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Budowa II trybuny stadionu miejskiego przy 
ul. Oleskiej

2 500 000 KSIT
Wniosek niezasadny. Obecny stan trybuny głównej na stadionie jest 
wystarczający do potrzeb odbywających się tam imprez.  

210
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Wspieranie działań organizacji pozarządowych 1 000 000 337 500 BOP
Wniosek zasadny. W projekcie budżetu na 2015 r. zabezpieczone zostaną środki 
finansowe z przeznaczeniem na pomoc organizacjom pozarządowym działającym 
na rzecz mieszkańców Opola.

211
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Wykonanie przeprawy na ścieżce rowerowej - 
obwodnica północna/Suchy Bór w ramach 
aglomeracji opolskiej

200 000 500 000 MZD

Wniosek zasadny. Przeprawę należałoby wykonać na rzece Malina w ciągu drogi 
wewnętrznej. W miejscu tym przebiega granica miasta Opola, stąd część robót 
(związanych z budową przeprawy) powinno zostać przeprowadzonych na terenie 
Gminy Chrząstowice. Brak dokumentacji. Droga wewnętrzna nie jest oznakowana 
jako szlak rowerowy.

212
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Oznaczenia kierunkowe dla rowerzystów 
korzystających z dróg prowadzących do gmin 
ościennych

10 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność wykonania projektu organizacji ruchu.

213
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Budowa siłowni na świeżym powietrzu 300 000 KSIT
Obecnie na terenie miasta funkcjonuje duża liczba siłowni na świeżym powietrzu i 
nie ma konieczności montażu kolejnych w takiej skali (za kwotę 300.000 zł) o jaką 
wnioskuje wnioskodawca. 

214
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Budowa miejsc parkingowych na osiedlu Armii 
Krajowej - na terenach gminnych

200 000 200 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

215
Dariusz Smagała- Radny Miasta 
Opola

Wykonanie oświetlenia i monitoringu parku 
osiedlowego Armii Krajowej

300 000

300 000 - ZK
600 000 - 

ITGK
ITGK/ZK

ZK - Wniosek zasadny. Zakup kolejnych kamer pozwoli na realizację drugiego 
etapu rozbudowy monitoringu miasta Opola. 
ITGK- Wniosek zasadny. Wymagana jest budowa oświetlenia ścieżek pieszo-
rowerowych na obszarze znajdującym się pomiędzy ulicami Grota Roweckiego-
Pużaka-Hubala-Szarych Szeregów z uwagi na przemieszczjących się tam 
mieszkańców dzielnicy AK nowej i starej części. 
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216
Bronisława Żebrowska - Radna 
Miasta Opola

Budowa infrastruktury drogowej na ulicy Cisowej 
oraz poprawa infrastruktury nawierzchni 
ul. Tysiąclecia od nr 18d do 18a, Broniewskiego 
od ul. Tysiąclecia do posesji nr 11 i odcinka drogi 
od ul Cisowej do posesji nr 35

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa dotycząca 
ul. Cisowej wymaga aktualizacji. Konieczność opracowania dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej ulic Broniewskiego oraz Tysiąclecia.

217
Bronisława Żebrowska - Radna 
Miasta Opola

Ustawienie stacji rowerowej na Kolonii 
Gosławickiej (teren obok Poczty Polskiej)

60 000  na 
dodatkową 

stację 
rowerową 

ITGK
Wniosek zasadny. Montaż stacji rowerowej jest możliwy po zapewnieniu 
dodatkowej kwoty 60 000 zł. Na system rowerów publicznych zaplanowano na 
2015 r. kwotę 400 000 zł

218
Bronisława Żebrowska - Radna 
Miasta Opola

Wykonanie elewacji budynku Ośrodka Szansa 
przy ul. Małopolskiej

470 000 500 000 PS
Wniosek zasadny. Bezwzględna konieczność wykonania prac 
termomodernizacyjnych budynku Ośrodka Readaptacji Społecznej "Szansa" przy 
ul. Małopolskiej 20a.

219
Bronisława Żebrowska - Radna 
Miasta Opola

Unowocześnienie oraz przystosowanie skweru na 
skrzyżowaniu ulic Reymonta i Ozimskiej do użytku 
codziennego

OSR

Wniosek niezasadny. Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego Śródmieście III w Opolu teren przewidziany jest pod usługi i 
komunikację jak również pod inwestycje, ze szczególnym wskazaniem dla branży 
hotelarskiej. 

220
Bronisława Żebrowska - Radna 
Miasta Opola

Budowa infrastruktury drogowej na ulicach 
Lawendowej, Tymiankowej i Ziołowej

1 500 000

1,5 mln                                                       
w tym koszt 

oprac. 
dokumentacji - 

59 500 

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

221
Bronisława Żebrowska - Radna 
Miasta Opola

Remont ul. Jodłowej na odcinku od ul. Dębowej 
do ul. Górnej

MZD
Wniosek zasadny. Na wskazanym odcinku zostanie wykonany remont cząstkowy 
w ramach bieżącego utrzymania dróg. 

222 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola Przebudowa ulic Dobrej, Dalekiej, Cichej i Jasnej 3 000 000

 3 000 000                                                                 
w tym 

100 000  
opracowanie 
dokumentacji

MZD

Wniosek zasadny. Na ul. Daleką została opracowana dokumentacja projektowo-
kosztorysowa. Zadanie realizowane jest w 2014 roku przez Wodociągi i 
Kanalizacja Sp. z o.o. w Opolu. Na pozostałe ulice konieczne jest opracowanie 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej. 

223 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Budowa ronda na skrzyżowaniu placu 
Piłsudskiego - Wrocławska - Spychalskiego

MZD
Wniosek niezasadny. Brak możliwości terenowych dla lokalizacji ronda 
pozwalającego na przejazd autobusów.

224 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Opracowanie koncepcji "zielonego Opola" 
dotyczące skwerów, placów itp.

30 000 OSR

Opracowanie koncepcji „Zielonego Opola” jest realizowane przez Biuro 
Urbanistyczne podczas tworzenia miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego poszczególnych obszarów miasta. Zadanie realizowane na 
bieżąco. Na podstawie opracowanych już planów tereny te są wyodrębniane i 
sukcesywnie zagospodarowywane. W bieżącym roku przekazano tematykę 
różnych zadań do Uniwersytetu Opolskiego w celu opracowania koncepcji przez 
studentów kierunku Architektura Krajobrazu, m.in. stworzenia systemu zieleni 
miejskiej. Po opracowaniu takiego dokumentu można przystąpić do stworzenia 
szczegółowego opracowania zazieleniania miasta.

225 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Przebudowa ulic Pułaskiego (od Nysy Łużyckiej 
do Andersa) i Luboszyckiej (wokół skweru - 
Przychodni)

1 500 000
100 000 - 

ITGK
MZD/ITGK

ITGK - W zakresie ul. Pułaskiego trwają prace związane z opracowaniem 
dokumentacji projektowej budowy oświetlenia ulicznego. Realizacja budowy 
nowego oświetlenia jest możliwa w roku 2015 r. po uwzględnieniu środków 
finansowych na ten cel w planie budżetu. Ulica Luboszycka na odcinku od 
ul. Sienkiewicza do ul. Nysy Łużyckiej nie posiada oświetlenia. Jest to centrum 
miasta o dużym natężeniu ruchu. Przy tej ulicy znajdują się szkoły, przychodnia, 
budynki mieszkalne, miejsce do wypoczynku - skwer, zatem zachodzi potrzeba 
wybudowania oświetlenia służącego mieszkańcom. 
MZD - Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 
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226 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Remont zieleni w obszarze ulic Waryńskiego, 
Pułaskiego, Luboszyckiej z uwzględnieniem placu 
zabaw, fontanny i ławek

1 000 000 2 100 000 OSR

Wniosek zasadny. Teren zieleni przy ul. Waryńskiego znajduje się w złym stanie 
technicznym i nie spełnia swojej roli. Celem przebudowy jest poprawa układu 
funkcjonalnego i dostosowanie do potrzeb społecznych. W dokumentacji 
projektowej uwzględniono sąsiedztwo Politechniki Opolskiej, II Liceum 
Ogólnokształcącego, osiedla mieszkaniowego oraz przychodni. Projekt zakłada 
przebudowę fontanny, wykonanie nowej nawierzchni z płytek betonowych i 
granitowych, wykonanie pola szachowego, remont placu zabaw z uwzględnieniem 
bezpiecznej nawierzchni Flexi-step oraz montaż nowych urządzeń a także 
wykonanie nowego oświetlenia, wymiany małej architektury. Konieczne jest 
wykonanie aktualizacji dokumentacji opracowanej w 2011 r. 

227 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola

W porozumieniu z Tauronem przeprowadzić 
modernizację oświetlenia m. Opola (ujednolicenie 
światła-barwy jak Ozimska) w ciągach: 
Wrocławska, Niemodlińska, Oleska, Reymonta, 
Katowicka.

4 000 000 - 
5 000 000

ITGK

Wniosek niezasadny. Obowiązujące przepisy nie pozwalają wydatkować środków 
na modernizację obiektów nie będący własnością Miasta. Infrastruktura 
oświetleniowa przy ulicach Wrocławskiej, Niemodlińskiej, Oleskiej, Reymonta 
(okolice pl. Kopernika), Katowickiej jest własnością spółki Tauron Dystrybucja S.A.

228 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Poprawa osadzenia studzienek na ulicach 
Partyzanckiej i Budowlanych od ronda 
do ul. Harcerskiej

1 200 000 ITGK
Wniosek zasadny. Naprawę poluzowanych oraz zapadniętych włazów/wpustów 
ulicznych m.in. na ulicach Partyzanckiej oraz Budowlanych zleca się w ramach 
bieżącego utrzymania infrastruktury kanalizacji deszczowej.

229 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola

Włączenie się w zadania województwa i gmin 
sąsiedzkich (uczestnictwo w kosztach Projektów i 
ich realizacji) w sprawie lepszego 
skomunikowania Opola z autostradą

MZD
Włączenie się w zadania województwa i gmin sąsiedzkich  w sprawie lepszego 
skomunikowania Opola z autostradą jest wnioskiem zasadnym.

230 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola

Podjęcie realizacji jednego z projektów 
zagospodarujących pl. Kopernika w ramach prac 
projektowych parkingu podziemnego 
i zagospodarowanie części naziemnej i skweru

2 500 000 2 500 000 MZD Wniosek zasadny. Szacunkowy koszt realizacji tego zadania -  2 500 000 zł.

231 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola Rewitalizacja budynków przy pl. Kopernika 1 500 000 MZLK

Wniosek niezasadny. Budynki przy Placu Kopernika stanowią własność Wspólnot 
Mieszkaniowych. Właściciele budynków mają możliwość do ubiegania się o 
dofinansowanie do remontów budynków ze środków Unii Europejskiej. Gmina 
Opole partycypuje w kosztach remontów do wysokości posiadanych udziałów w 
poszczególnych Wspólnotach Mieszkaniowych.

232 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola

Przebudowa ulic Zamiejskiej, Kokota, 
Kolbuszowskiego, Kulczyńskiego, Kotarbińskiego, 
Banacha, Piwarskiego, Romera, Taszyckiego, 
Tatarkiewicza

4 000 000 - 
5 000 000

MZD
Wniosek zasadny. Na zadanie pn."Uzbrojenie terenów w rejonie ul. Wrocławskiej-
Kokota w Opolu" została opracowana dokumentacja.  Konieczność opracowania 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej na pozostałe ulice. 

233 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola Remont nawierzchni ul. Wschodniej 800 000
45 000 zł 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

234 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola Modernizacja oświetlenia ul. Ściegiennego 600 000 ITGK
Na ulicy Ściegiennego w roku 2011 zostało wybudowane nowe, energooszczędne 
oświetlenie.

235 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola Budowa mini placów zabaw w mieście Opolu 200 000 150 000 MZLK

Wniosek zasadny. W związku z dużym zapotrzebowaniem na tego typu inwestycje 
zadanie jest realizowane sukcesywnie . Corocznie powstaje kilka nowych placów 
zabaw, a już istniejące są doposażane w nowe urządzenia zabawowe lub w 
całości modernizowane.

236 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Zablokowanie projektu pełnego przejazdu przez 
ulicę obok PSP nr 14

MZD
Wniosek niezasadny w związku z przebudową ulicy Niemodlińskiej. Zgodnie z 
projektem powinien zostać zapewniony przejazd przez ulicę obok PSP nr 14.

237 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji budowy ronda, 
skrzyżowanie ul. Luboszyckiej i Chabrów

3 mln                                        
a w 2015 r -  

750 000 
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 
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238 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Kontynuacja budowy ścieżek rowerowych - 
włączenie miasta Opola w system ścieżek 
rowerowych gmin sąsiadujących

1 000 000 MZD
Kontynuacja budowy ścieżek rowerowyc h - włączenie miasta Opola w system 
ścieżek rowerowych gmin sąsiadujących jest wnioskiem zasadnym.

239 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Remont nawierzchni chodników i oświetlenia 
ul. Grunwaldzkiej

2 000 000
2,3 mln                                               

w tym 2015 r - 
2 205 000

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja w trakcie opracowania. Przewidywany termin 
uzyskania dokumentacji - I kwartał 2015 roku.

240 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Oświetlenie miejsc dla pieszych w okolicach 
przystanków autobusowych, placówek 
oświatowych i służby zdrowia

1 500 000 30 000 ITGK

Wniosek zasadny. Miasto sukcesywnie dokonuje wymiany energochłonnych 
opraw rtęciowych na oprawy sodowe o lepszych parametrach fotometrycznych. 
Wówczas miejsca są dobrze oświetlone, a mieszkańcy mogą czuć się 
bezpieczniej. W roku 2015 planuje się budowę bądź wymianę oświetlenia między 
innymi na przejściu dla pieszych na skrzyżowaniu ulic Sobieskiego i Sołtysów, 
przejściu dla pieszych na ul. Hallera przed Centrum Języków Obcych, przejściu 
dla pieszych na skrzyżowaniu ulic Partyzanckiej i Kukuczki, przejściu dla pieszych 
na skrzyżowaniu ulic Dambonia z Domańskiego, przejściu dla pieszych przy ul. 
Wróblewskiego 9, przejściu dla pieszych oraz przystanku autobusowym przy ul. 
Prószkowskiej (rejon campusu Politechniki Opolskiej).  

241 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola Budowa nowych parkingów w mieście Opolu 1 000 000
397 500 zł                                                                   

- opracowanie 
dokumentacji

MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

242 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Zwiększenie ilości koszów na psie odchody w 
mieście Opolu

40 000 OSR

Zadanie realizowane jest w ramach wyposażania gminnych  terenów zieleni 
urządzonej będącej w zasobach Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa  i 
Miejskiego Zarządu Lokali Komunalnych oraz Miejskiego Zarządu Dróg w Opolu. 
Dotychczas Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa zakupił 
85 szt. koszy za kwotę łączną około 40 000 zł. Zamontowane pojemniki są 
wyposażone w zasobniki na zestawy higieniczne. Ponadto ww. Wydział zlecił 
wykonanie projektu toalety dla psów i jej wykonanie za kwotę 34100 zł. Ww. kosze 
są sukcesywnie wymieniane na nowe, z powodu aktów wandalizmu.  Ponadto 
każdorazowo zarządca nieruchomości jest odpowiedzialny za wyposażenie jej w 
urządzenia do zbierania odpadów, w tym też nieczystości po psach (spółdzielnie, 
wspólnoty, zarząd dróg itp.).

243 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Modernizacja - Placu Zamkowego, Placu 
Św. Sebastiana

 2 500 000 - 
dot. pl. Św. 
Sebastiana

IM

Wniosek zasadny. UMO posiada dokumentację techniczną wraz z ważnym 
pozwoleniem na budowę, dotycząca przebudowy Pl. Św. Sebastiana w Opolu. 
Natomiast skwer przy ul. Zamkowej jest dostatecznie zagospodarowany, stanowi 
teren zielony obsadzony drzewami, przedzielony ścieżką o nawierzchni szutrowej i 
jest wyposażony w ławki.

244 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola

Doposażenie głównych skrzyżowań Opola 
w wyświetlacze czasowe (skrzyżowania 
ul. Plebiscytowa- 1 Maja, Plebiscytowa - 
Ozimska, Oleska - Batalionów Chłopskich - 
Bohaterów Monte Cassino, Oleska - Gen. 
Okulickiego)

MZD

Wniosek zasadny w zakresie doposażenia w wyświetlacze czasowe sygnalizacji 
stałoczasowych na skrzyżowaniu ulic Plebiscytowej i 1 Maja.
Skrzyżowania ulic Plebiscytowa - Ozimska, Oleska - Batalionów Chłopskich - 
Bohaterów Monte Cassino, Oleska - Gen. Okulickiego z uwagi na akomodację nie 
mogą być doposażone w wyświetlacze czasowe.

245 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Wypracowanie wspólnie z PKP koncepcji 
zagospodarowania przestrzeni dworca 
wschodniego

ITGK

Zagospodarowanie terenu dworca należącego do PKP nie może być finansowane 
(współfinansowane) ze środków budżetowych miasta. Miasto Opole może 
uczestniczyć w uzgodnieniach dotyczących zagospodarowania dworca 
Wschodniego, jednak bez zaangażowania środków finansowych. Miejski Zarząd 
Dróg złożył wniosek do budżetu Miasta Opola na 2015 r. na opracowanie 
dokumentacji technicznej na przebudowę układu komunikacyjnego w rejonie 
dworca kolejowego Opole - Wschód na kwotę 400 000 zł, według opracowanej w 
2014 r. koncepcji drogowej. 

246 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji remontu przeprawy ul. 
Niemodlińskiej

1 000 000 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa w trakcie 
opracowania. 
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247 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Budowa drogi łączącej ul. Zwycięstwa 
z ul. Dambonia

350 000 MZD
Wniosek zasadny. Zadanie "Budowa drogi łączącej ul. Zwycięstwa z ul. 
Dambonia" jest w trakcie realizacji i zostanie zakończone w 2014 roku. 

248 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Remont ul. Budowlanych wraz z budową ścieżki 
rowerowej od ul. Harcerskiej do nowo powstałego 
skrzyżowania przy obwodnicy

3 000 000
160 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

249 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Przebudowa skrzyżowania ul. Ozimskiej - 
Katowickiej

3 000 000 2 200 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja została opracowana.

250 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Poszerzenie ul. Niemodlińskiej (do 4 pasów) od 
ul. Koszyka do ul. Dambonia

12 000 000 228 400 MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa zostanie opracowana 
w latach 2014 i 2015.

251 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola Przebudowa skrzyżowania ul. Oleska-Chabry 800 000

830 000                                                      
w tym 

opracowanie 
dokumentacji - 

80 000 

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa zostanie opracowana 
w 2015 roku. 

252 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Kontynuacja remontu Al. Przyjaźni 
od ul. Jagiellonów do przejazdu PKP

8 000 000
7 319 257                                           

w tym 2015 r - 
4 986 700

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa została opracowana i 
częściowo zrealizowana. W 2015 roku planowana jest kontynuacja zadania.

253 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Przebudowa ul. Złotej, Srebrnej, Irydowej - 
chodniki

1 000 000
3 066 462                                           

w tym 2015 r - 
1 000 000

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa została opracowana i 
częściowo zrealizowana. W 2015 roku planowana jest kontynuacja zadania.

254 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola Budowa ronda ul. Witosa - Al. Solidarności 4 000 000
26 900 038                                           

w tym 2015 r - 
4 000 000

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa została opracowana i 
częściowo zrealizowana. W 2015 roku planowana jest kontynuacja zadania.

255 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Przebudowa ul. Kościuszki od ul. Kołłątaja 
do ul. Katowickiej

6 800 000 6 800 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa wymaga aktualizacji.

256 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Budowa przeprawy pieszo-rowerowej łączącej 
Pasiekę z ulicą Krapkowicką wzdłuż mostu 
kolejowego

MZD
Wniosek zasadny. Budowa przeprawy pieszo-rowerowej łączącej Pasiekę z ulicą 
Krapkowicką realizowana będzie wraz z budową Trasy Średnicowej.

257 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola Komputeryzacja przychodni ZOZ Zaodrze 150 000 80 000 PS

Wniosek zasadny. Ministerstwo  Zdrowia oraz  Narodowy Fundusz Zdrowia 
domagają się ujednoliconych danych z rynku świadczeniodawców.  Zgodnie z 
ustawą z dnia 28 kwietnia 2011 r. o systemie informacji w ochronie zdrowia (Dz. U. 
Nr 113, poz. 657z późn. zm.) podmioty wykonujące działalność leczniczą będą 
miały obowiązek prowadzenia wyłącznie elektronicznej dokumentacji medycznej. 
Wystawianie recept jedynie w postaci elektronicznej ma obowiązywać od 1 
sierpnia 2016 r. Z kolei e-skierowania i e-zlecenia na wyroby medyczne mają być 
wystawiane jedynie w postaci elektronicznej od 1 marca 2017 r.  W związku z 
planowanymi zmianami, podmioty lecznicze zmuszone będą do przeprowadzenia 
niezbędnych zmian w systemach informatyzacji. Samodzielny Publiczny Zakład 
Opieki Zdrowotnej "Zaodrze" wymaga również zinformatyzowania. Obecnie w 
żadnym gabinecie lekarskim nie ma komputera. Zakup sprzętu komputerowego do 
gabinetu zabiegowego, gabinetów lekarskich, rejestracji i punktu szczepień 
pozwoli na wdrożenie obowiązkowego systemu informatyzacji w ochronie zdrowia 
zgodnie z ww. ustawą. 

258 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Zakup dwóch samochodów do przewozu osób na 
potrzeby Straży Miejskiej - samochody 
interwencyjne

150 000 - 
160 000

160 000 ZK
Wniosek zasadny. Straż Miejska posiada tylko jeden taki pojazd i w przypadku 
jego przeglądu lub naprawy nie ma możliwości przewożenia osób nietrzeźwych.

259 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola Remont drogi wraz z oświetleniem ulicy Bronicza
54 000                                        
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

260 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola Remont ulicy Golachowskiego
27 000                                           
- koszt 

dokumentacji 
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 
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261 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola

Wymiana pokrycia dachowego, montaż 
dźwiękowego systemu ppoż., oświetlenie 
lodowiska i nagłośnienie, podniesienie standardu 
pomieszczeń hotelowych, przebudowa wnętrz 
układu szatni, zakup agregatów nawiewowo-
klimatyzacyjnych sali Toropolu

6 500 000 3 200 000 KSIT

Wniosek zasadny. Obiekt jest złym stanie technicznym. Pokrycie dachu wymaga 
natychmiastowej wymiany wraz z ociepleniem i obróbkami blacharskimi oraz 
wymianą części okien. Elementy pokrycia dachu są skorodowane, dach jest 
nieszczelny, a części płyt spadają bezpośrednio na taflę lodowiska. 

262 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Hipodrom i kryta ujeżdżalnia ul. Wrocławska 
(wymiana pokrycia dachu z eternitu, wymiana 
okien w stajni i ujeżdżalni)

500 000 400 000 KSIT
Wniosek zasadny. Obiekt wymaga nakładów finansowych na remont m.in. 
pokrycie dachu. 

263 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Stadion żużlowy - Opole (opracowanie 
dokumentacji wraz z harmonogramem realizacji 
zadania oraz kontynuacja prac modernizacyjnych)

1 500 000 250 000 KSIT
Stadion żużlowy wymaga unowocześnienia. Wykonanie projektu i kosztorysu 
modernizacji stanowi podstawę do rozpoczęcia procesu jego przebudowy.

264 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola

Opracowanie dokumentacji i wykonanie boiska 
przyszkolnego uwzględniającego 
wielofunkcyjność tego obiektu - Zespół Szkół 
Ogólnokształcących nr II , ul. Pułaskiego

25 000 OŚ
Wniosek zasadny. Przy szkole znajduje się boisko o starej i bardzo zniszczonej 
nawierzchni asfaltowej. Brak w tym rejonie miasta nowoczesnych i bezpiecznych 
wielofunkcyjnych boisk sportowych.

265 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Budowa zespołu rekreacyjno-sportowego w 
dzielnicy Zakrzów na bazie boiska sportowego 
Odry Opole

KSIT

Wniosek niezasadny. Na działce gruntowej nr 1238  km 17 znajdują się 2 boiska o 
nawierzchni z trawą naturalną, których właścicielem jest OKS ODRA Opole. 
Obecnie majątkiem klubu zarządza likwidator prowadząc postępowanie 
likwidacyjne. Miasto Opole nie jest stroną w postępowaniu i nie posiada tytułu 
prawnego do przedmiotowej nieruchomości.  

266 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Hala Widowiskowo-Sportowa (remont obiektu 
i otoczenia)

20 000 000 12 000 000 KSIT
Inwestycja w trakcie realizacji. Umowa z wykonawcą została podpisana w 
bieżącym roku.

267 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Stadion Miejski ul. Oleska (oświetlenie, 
nagłośnienie, opracowanie modernizacji 
dokumentacji drugiej części widowni)

1 000 000 130 000 KSIT

Wniosek w części zasadny. Stan trybuny głównej na stadionie jest wystarczający 
dla potrzeb odbywających się na nim imprez. Należy jednak dokonać 
zagospodarowania trybuny od strony kortów (tj. nasypu ziemnego i znajdujących 
się tam elementów betonowych). Natomiast oświetlenie i nagłośnienie nie 
wymagają modernizacji. 

268 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola Promocja miasta Opola poprzez sport 7 500 000
2 000 000 - 

KSIT
KSIT/BP

BP- Wniosek zasadny. Biuro Promocji realizuje działania związane z promocją 
miasta Opola poprzez sport, wspierając organizowane zawody sportowe 
gadżetami oraz materiałami promocyjnymi.
KSIT - Wniosek zasadny. Zasadnym jest podjęcie działań promocji miasta Opola 
poprzez sport na ogólnopolskim i międzynarodowym poziomie. Środki te powinny 
stanowić uzupełnienie środków przeznaczonych na szkolenie w ramach wydatków 
wydziału KSiT.  

269 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Kontynuacja wspierania uzdolnionej sportowo 
młodzieży (dotacje, imprezy, stypendia, nagrody)

2 000 000 1 500 000 KSIT
Wniosek zasadny. Zabezpieczenie środków w wysokości 1,5 mln zł pozwoli na 
sfinansowanie większości potrzeb uzdolnionej sportowo młodzieży. 

270 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Udostępnienie sekcjom sportowym w szkoleniu 
młodzieży obiekty sportowe za symboliczną 
złotówkę

KSIT

Wniosek zasadny. Proponowane rozwiązanie pozwoli na dużo lepsze 
wykorzystanie środków (często pochodzących z miejskiej dotacji), które kluby 
wydają na najem miejskich obiektów sportowych. Rozwiązanie pozwoli uniknąć 
sytuacji, w której kluby nie regulują zobowiązań z tytułu korzystania z miejskich 
obiektów sportowych, pomimo uzyskania uprzednio dotacji, także na ten cel. 
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271 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Skate Park na Malinie (wykonanie ogrodzenia, 
oświetlenia, monitoringu)

150 000 340 000 KSIT

Teren Skate Parku nie jest oświetlony, co ogranicza korzystanie z placu w porach 
wieczornych. Skate Park jest miejscem służącym do rekreacji i rozwoju kultury 
fizycznej mieszkańców i cieszy się dużym zainteresowaniem. Wykonanie 
oświetlenia przyczyni się do zwiększenia atrakcyjności obiektu i umożliwi 
korzystanie z niego w szerszym zakresie czasowym. Jednocześnie 
zabezpieczenie terenu systemem monitoringu poprawi bezpieczeństwo. Ponadto 
montaż ogrodzenia zewnętrznego wraz z bramami umożliwi utrzymanie porządku 
na terenie Skate Parku, a także ograniczy dostęp osobom nieupoważnionym w 
godzinach jego zamknięcia. 

272 Bilik Lucjusz - Radny Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji i budowa parkingu dla 
samochodów osobowych przy 
ul. Spychalskiego dla mieszkańców 

MZD
Budowa parkingu dla samochodów osobowych przy ul. Spychalskiego jest 
możliwa po uporządkowaniu spraw terenowo-prawnych gruntu, zmiany 
użytkownika i przekazania na rzecz dróg publicznych.

273
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Wykonanie oświetlenia wraz z monitoringiem 
wzdłuż traktów pieszych w parku na osiedlu Armii 
Krajowej w Opolu

650 000 600 000 ITGK

W parku na osiedlu AK w Opolu wymagana jest budowa oświetlenia ścieżek 
pieszo-rowerowych na obszarze znajdującym się pomiędzy ulicami Grota 
Roweckiego - Pużaka - Hubala - Szarych Szeregów. Jest to obszar wymagający 
oświetlenia z uwagi na przemieszczjących się mieszkańców dzielnicy AK nowej i 
starej części.

274
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa ronda w obrębie skrzyżowania: 
ul. Sosnkowskiego, ul. Grota Roweckiego, 
ul. Jankowskiego

1 000 000 MZD
Wniosek niezasadny. Na skrzyżowaniu ulic Stefana "Grota" Roweckiego-
Stanisława Jankowskiego-Sosnkowskiego nie ma możliwości technicznych na 
wybudowanie ronda. 

275
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Instalacja specjalnych kurtyn oświetlających 
przejścia dla pieszych wzdłuż ulic Sosnkowskiego 
i Pużaka

450 000 100 000 ITGK Wniosek zasadny. Piesi na wskazanym przejściu są niewidoczni. 

276
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Wykonanie nasadzeń drzew i krzewów lub 
budowa ekranów dźwiękochłonnych wzdłuż ulic 
Pużaka i Sosnkowskiego

20 000                                           
- koszt opinii

MZD

Wniosek zasadny w zakresie terenów zarządzanych przez Miejski Zarząd Dróg w 
Opolu. MZD wystąpi z wnioskiem o przygotowanie opinii specjalistycznej 
dotyczącej możliwości nasadzeń wzdłuż ciągów drogowych znajdujących się w 
sąsiedztwie ulic Sosnkowskiego i Pużaka. Przygotowanie opinii wiąże się z dużą 
ilością sieci podziemnych znajdujących się w rejonie tych ulic i dużymi nakładami 
finansowymi. W roku 2015 zostanie przygotowany wniosek o przyznanie 
dodatkowych środków na opracowanie opinii specjalistycznej. Szacunkowy koszt 
tej opinii wynosi 20 000 zł.

277
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa parkingów samochodowych w pasie 
drogowym wzdłuż ul. J. Bytnara Rudego

600 000
27 000                                   
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

278
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa chodnika wraz ze ścieżką rowerową 
wzdłuż Alei Witosa

550 000
32 500                                    
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo- 
kosztorysowej. 

279
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa miejsc parkingowych oraz 
uporządkowanie terenu w obszarze 
ul. Dekabrystów nr 1,3,5 oraz ul. Dekabrystów 
2,4,6

58 000 MZLK

Wskazany teren stanowiący własność Gminy Opole jest terenem mieszkaniowym. 
Z podwórka korzystają wyłącznie mieszkańcy. Wykonanie wnioskowanych prac 
winno nastąpić w ramach środków finansowych Wspólnot Mieszkaniowych. 
Ponadto w celu poprawy estetyki podwórek przylegających do tych nieruchomości, 
Wspólnoty Mieszkaniowe mogą ubiegać się o dofinansowanie realizacji 
opracowanego projektu dotyczącego zagospodarowania terenu zgłaszając go w 
2015 roku do konkursu pn. „Odmień swoje podwórko”.

280
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa ścieżki rowerowej i chodnika dla pieszych 
w ciągu ul. Częstochowskiej pomiędzy ul. 
Drobiarską a ul. A. Bożka

100 000
450 000                                       
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo- 
kosztorysowej. 

281
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa ścieżki rowerowej i chodnika dla pieszych 
wzdłuż ul. Harcerskiej

400 000
43 000                                      
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo- 
kosztorysowej. 
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282
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Remont nawierzchni drogi wzdłuż ul. Ogrodowej
15 000 
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo- 
kosztorysowej. Na nawierzchni jezdni zostanie wykonany remont cząstkowy w 
ramach bieżącego utrzymania dróg.

283
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Wykonanie sieci wodociągowej i ujęcia z 
wyrobiska Cementowni "Odra" przy ul. 
Luboszyckiej do zbiornika Rodzinnych Ogródków 
Działkowych "Chabry" przy ul. Luboszyckiej z 
dalszym przerzutem wody do zbiornika "Silesia"

1 000 000 ITGK Wniosek niezasadny ze względu na zbyt wysoki koszt.

284
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Modernizacja nawierzchni ulic Malczewskiego, 
Krupniczej, Staromiejskiej, Łangowskiego (na 
odcinku od ul. Łangowskiego do ul. Osmańczyka)

1 500 000

260 000                                      
- koszt 

opracowania 
dokumentacji

MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

285
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Modernizacja nawierzchni ul. Cmentarnej 1 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Zadanie polegające na wymianie nawierzchni zostanie 
zrealizowane w 2014 roku.                                                       

286
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Modernizacja oświetlenia i chodnika na ul. Kani 
i na ul. Drzymały (na odcinku 
od ul. Plebiscytowej do ul. Kani)

1 500 000

180 000 - 
ITGK

235 000 - 
MZD - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD/ITGK

ITGK - Wniosek zasadny. Ulica J. Kani posiada wyeksploatowane, energochłonne 
oświetlenie uliczne, którego parametry fotometryczne nie spełniają 
obowiązujących norm oświetleniowych. Ze względu na dość duży ruch 
samochodowy i pieszych na tej ulicy, zachodzi potrzeba wybudowania nowego 
oświetlenia na całej ulicy.
MZD -  Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

287
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Modernizacja nawierzchni ulic i chodników 
w dzielnicy Generalskiej (ul. Nysy Łużyckiej, 
ul. Sikorskiego, ul. Zajączka, 
ul. Poniatowskiego, ul. Dwernickiego, 
ul. Waryńskiego i ul. Andersa 

3 500 000
70 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Na modernizację nawierzchni ulic i chodników w dzielnicy 
Generalskiej konieczne jest opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej. 

288
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Modernizacja nawierzchni i chodników wraz 
z oświetleniem ul. Grunwaldzkiej

1 800 000

2 300 000   
 w tym 

opracowanie 
dokumentacji 

95 000 

MZD
Wniosek zasadny. W pierwszym kwartale 2015 roku zostanie zakończone 
opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej. W 2015 roku będzie można 
przystąpić do realizacji tego zadania.  

289
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Remont generalny "Mostu Zamkowego" przy 
ul. Zamkowej

1 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

290
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa placu zabaw oraz rekultywacja boiska 
sportowego na terenie znajdującym się przy 
ul. Gminnej w Opolu.

80 000
250 000 - 

KSIT
KSIT/MZLK

KSIT - Zadanie w trakcie realizacji. W roku bieżącym wykonano dokumentację 
projektową oraz zrealizowany zostanie częściowy zakres rzeczowy inwestycji. W 
2015 r.  pozostanie do wykonania nawierzchnia boiska oraz zagospodarowanie 
infrastruktury sportowo-rekreacyjnej (m.in montaż bramek).
MZLK - W 2014 roku w ramach konkursu "Odmień swoje podwórko"  projekt 
zagospodarowania terenu przy ul. Gminnej w Opolu, uzyskał I nagrodę w  
wysokości 65.000 zł. Do końca bieżącego roku zostanie zrealizowana budowa 
placu zabaw wraz z zagospodarowaniem terenu zielonego  w rejonie ul. Gminnej 
w Opolu. Ponadto w roku bieżącym zostanie dokonana częściowa rewitalizacja 
terenu rekreacyjno-sportowego (boiska) przy ul. Gminnej.

291
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa mieszkań socjalnych w Opolu 4 000 000 2 819 000 L

Wniosek zasadny w związku z dużym zapotrzebowaniem na najem mieszkań 
socjalnych (około 500 mieszkań, w tym 400 z zarejestrowanych wyroków 
sądowych o eksmisję i 90 z listy 2014r.). W 2015 roku planowana jest budowa  20-
25 mieszkań socjalnych.       
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292
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Przygotowanie i przeprowadzenie (kontynuacja) 
profesjonalnej akcji promocyjno-informacyjnej , 
skierowanej do mieszkańców miasta mająca na 
celu zachęcenie do płacenia podatków w Opolu

150 000 60 000 BP

Kampania informacyjna "Tutaj zostaję - podatki płacę w Opolu" była realizowana w 
IV kwartale 2012 roku oraz I kwartale 2013 r. Kolejnym etapem była kampania 
informacyjna "Dziękuję za Twój podatek" zrealizowana w IV kwartale 2013 r.  
Natomiast w I kwartale 2014 r przeprowadzono kolejną edycję kampanii pod 
hasłem "Dokąd zmierza Twój pan Podatek.  W 2015 r. planowana jest realizacja 
kolejnych edycji kampanii.

293
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Udostępnienie Miejskiej Informacji Turystycznej 
dla turystów i mieszkańców Opola w niedziele i 
święta w sezonie letnim

MOSIR

Wniosek zasadny. MOSIR jest w trakcie wprowadzania zmiany poszerzenia czasu 
pracy MIT w niedziele i święta w sezonie turystycznym. Wiąże się to z 
zatrudnieniem dodatkowego pracownika. W tym celu podjęto odpowiednie kroki, 
aby w tym czasie zabezpieczyć obiekt odpowiednią liczbą wykwalifikowanej kadry.

294
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Wydłużenie godzin otwarcia Wieży Piastowskiej w 
Opolu w soboty, niedziele i święta w sezonie 
letnim

MOSIR
Wniosek zasadny. Nie ma przeszkód do wprowadzenia pilotażowego wydłużenia 
czasu otwarcia zabytku w sezonie turystycznym, a w przypadku stwierdzenia takiej 
potrzeby wprowadzenia tej zmiany na stałe.

295
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Stworzenie koncepcji powołania i funkcjonowania 
"Muzeum Rzeki Odry" w Opolu

KSIT

Wniosek zasadny. Utworzenie muzeum Odry zapisane jest w programie 
rewitalizacji miasta. Muzeum w budynkach RZGW przy Wyspie Bolko z pewnością 
podniesie atrakcyjność tego miejsca i stanowić będzie dodatkowy element 
zagospodarowania przestrzeni rekreacyjnych śródmieścia. Aktualnie miasto Opole 
nie jest właścicielem przedmiotowych obiektów. 

296
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Stworzenie koncepcji powołania i funkcjonowania 
"Muzeum Historii Przemysłu Cementowniczego" w 
Opolu

KSIT

Wniosek zasadny. Stworzenie muzeum Historii Przemysłu Cementowniczego 
przyczyniłoby się do poszerzenia świadomości o potędze i rozwoju opolskiego 
przemysłu na przestrzeni lat. Do czasów obecnych przetrwała w całości (i jest 
czynna) tylko jedna cementownia, a budynki po pozostałych nieistniejących 
cementowniach zostały rozebrane bądź adoptowane na hurtownie czy inne 
przeznaczenie prywatnych właścicieli. Z całą pewnością należy współpracować z 
instytucjami, które mogłyby współtworzyć takie zadanie, być może w ramach 
swojej działalności jako oddział poświęcony rozwojowi opolskiego przemysłu 
cementowniczego.  

297
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zainstalowanie tzw. inteligentnej sygnalizacji 
świetlnej na przejściach dla pieszych przy 
ul. Oświęcimskiej w Opolu - w okolicach 
przystanków autobusowych (przy zjeździe 
na ul. Złotą i ul. Srebrną oraz w pobliżu stacji 
Tauron)

ITGK
Wniosek niezasadny z uwagi na niewielkie natężenie ruchu pieszego na 
wskazanym terenie.

298
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Remont ul. Popiełuszki na odcinku od hurtowni 
"Gaja" do skrzyżowania ulic Gorzołki 
i Oświęcimskiej wraz z chodnikami dla pieszych 
i oświetleniem

162 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

299
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Przygotowanie dokumentacji technicznej wraz 
z wykonaniem remontu ul. Kraszewskiego w 
Opolu na całym odcinku ulicy

25 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Do czasu opracowania dokumentacji na ul. Kraszewskiego 
zostanie wykonany remont cząstkowy w ramach bieżącego utrzymania dróg.  

300
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Remont ul. Złotej na odcinku od nr 18 
do ul. Metalowej wraz z chodnikami dla pieszych, 
oświetleniem i miejscami parkingowymi dla 
mieszkańców

3 066 462                                        
w tym 2015 r. -  

1 000 000 
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

301
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Wykonanie kanalizacji deszczowej na całym 
odcinku ul. Metalowej z odprowadzeniem do 
kanału deszczowego znajdującego się na 
ul. Oświęcimskiej

25 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.
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302
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zmiana organizacji ruchu ul. Metalowej - 
przywrócenie dwóch kierunków jazdy 
z przywróceniem wjazdu na ul. Metalową 
bezpośrednio od strony ul. Oświęcimskiej

ITGK

Wniosek niezasadny. Szerokość ul. Metalowej w liniach rozgraniczających wynosi 
3,90 m i jest zbyt mała, aby mogły się po niej poruszać pojazdy w obu kierunkach. 
Zgodnie z obowiązującymi przepisami minimalna szerokość jezdni 
dwukierunkowej to 4,5 m oraz obustronne pobocza 2x0,75 m. Ulica Metalowa nie 
spełnia wymagań stawianych drogom dwukierunkowym.

303
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Remont ul. Al. Przyjaźni na odcinku od przejazdu 
kolejowego przy ul. Marka z Imielnicy do ul. 
Podmiejskiej wraz 
z chodnikami dla pieszych i oświetleniem oraz 
wyznaczeniem drugiego pasa ruchu 
przeznaczonego dla kierowców skręcających przy 
przejeździe kolejowym w lewo 
- w ul. Marka z Imielnicy

7 319 257                                              
w tym 2015 r. -  

4 986 700 
MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa została opracowana i 
częściowo zrealizowana. W 2015 roku planowana jest kontynuacja zadania.

304
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Remont ulic: Wyzwolenia, Paderewskiego, 
Einsteina oraz prostopadłego do tych ulic odcinka 
ul. Wschodniej oraz ustawienie małych koszy na 
śmieci na parkingu przy Stadionie Żużlowym

134 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

305
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Wydzielenie strefy zamieszkania w rejonie ulic: 
Grzesika, Południowej, Młodzieżowej i Grzonki

ITGK

Wniosek niezasadny. Na wskazanym terenie została wyznaczona strefa 
ograniczonej prędkości do 30 km/h. Poruszanie się pojazdów z tą prędkością 
zapewnia bezpieczeństwo wszystkich użytkowników dróg. Wyznaczanie strefy 
zamieszkania zostało zaopiniowane negatywnie przez Komisję ds. 
Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego.

306
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Remont istniejącej sali gimnastycznej i jej 
rozbudowa w budynku Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 1 

4 200 000 OŚ
Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna wymaga aktualizacji, konieczne jest 
również uzyskanie pozwolenia na budowę. 

307
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Budowa ogólnodostępnych placów zabaw na 
osiedlach przy ul. Oświęcimskiej i Złotej wraz 
z zagospodarowaniem przyległych do ul. Złotej 
i ul. Srebrnej terenów zielonych

150 000 MZLK

Wniosek  niezasadny. Przy ul. Srebrnej i Złotej znajduje się ogólnodostępny plac 
zabaw, który w 2012 r. został doposażony w dodatkowe urządzenia zabawowe. W 
2013 r. wymieniono kilka urządzeń zabawowych oraz przeprowadzono ogólny 
remont placu zabaw. Na osiedlu przy ul. Oświęcimskiej znajduje się plac zabaw, 
który usytuowany jest na działce należącej do Wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. 
Oświęcimskiej 84-94 w Opolu. Również przy ul. Odrzańskiej 4 znajduje się 
ogólnodostępny plac zabaw dla dzieci.                                                                                                                         

308
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Utworzenie funkcjonującego przez całą dobę 
posterunku Straży Miejskiej w budynku 
noclegowni i Izby Wytrzeźwień na ul. Popiełuszki

ZK
Wniosek zasadny pod warunkiem doposażenia Straży Miejskiej w dodatkowe 9 
etatów oraz wyposażenia pomieszczeń w sprzęt niezbędny do potrzeb tej 
jednostki. 
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309
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zagospodarowanie terenów zielonych położonych 
bezpośrednio pomiędzy ulicami Mickiewicza i 
Katowicką

650 000 - 
OSR

60 000 - 
MZLK

MZLK/OSR

OSR - Wniosek zasadny. Teren atrakcyjnie położony, z dużą ilością zieleni, 
jednak bardzo zaniedbany i wymaga rewitalizacji. Proponuje się na części terenu 
zlokalizowanie Miejskiego Ogrodu Użytkowego, powstałego przy udziale 
mieszkańców, pozostałą część należy zagospodarować jako zieloną przestrzeń z 
placem zabaw, przewidzianym do przebudowy. Miejskie Ogrody Użytkowe to 
przydomowe ogródki warzywne zlokalizowane w mieście, połączone z uprawą 
tarasową, balkonową czy wręcz parapetową, pełniące również formę rekreacyjną.
MZLK - Wniosek zasadny. Budowa, modernizacja bądź doposażenie placu zabaw 
realizowane jest sukcesywnie w ramach pozyskanych środków finansowych. 
Corocznie na terenach gminnych powstaje kilka nowych placów zabaw, a 
istniejące w miarę możliwości finansowych są doposażane w nowe urządzenia 
zabawowe lub w całości modernizowane. Ponadto do momentu modernizacji placu 
zabaw przy ul. Mickiewicza i Katowickiej, mieszkańcy mogą korzystać  z 
ogólnodostępnych placów zabaw zlokalizowanych w bliskim sąsiedztwie oraz z 
ogólnodostępnych placów zabaw usytuowanych na terenie placówek oświatowych.

310
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Przygotowanie dokumentacji technicznej wraz z 
kosztorysem i rozbudowa budynku noclegowni w 
Opolu przy ul. Popiełuszki w celu utworzenia 
Domu Dziennego Pobytu dla zaawansowanych 
wiekiem mieszkańców dzielnic: Groszowice i  
Grotowice z Metalchemem

PS

Wniosek niezasadny. Obecnie realizowane jest zadanie pn. "Przebudowa z 
rozbudową Miejskiego Ośrodka Pomocy Osobom Bezdomnym i Uzależnionym w 
Opolu" polegające na przebudowie 3 budynków, tj.: Budynek nr 1 (dom dla 
bezdomnych) - przeznaczony dla osób, które podpiszą indywidulane programy 
wyjścia z bezdomności. W budynku powstaną pomieszczenia dla bezdomnych z 
zapleczem sanitarnym i kuchennym, dwie sale terapeutyczne oraz pomieszczenia 
dla administracji MOPOBiU i Policji. Budynek nr 2 - główny. W budynku ulegnie 
przebudowie parter, gdzie powstaną pomieszczenia sanitarne, łaźnia, pralnia, 
pomieszczenia wstępne noclegowni i portiernia. Nastąpi również dostosowanie 
budynku do wymogów ppoż. (dostosowanie długości dróg ewakuacyjnych, 
wymiana drzwi, wstawianie klapy oddymiania). Budynek nr 3 (noclegownia dla 
kobiet) - w całości zostanie przeznaczony dla bezdomnych kobiet. Powstaną tam 
pomieszczenia sypialne, sanitariaty oraz świetlica. Realizacja zadania ma zostać 
zakończona w ciągu dwóch lat od jej rozpoczęcia. Ponadto Miejski Ośrodek 
Pomocy Rodzinie w Opolu realizuje zadanie pn. "Przebudowa lokalu przy ul. 
Rudzkiego 2/2 na ośrodek opieki i wsparcia dla osób starszych" - zadanie ma 
zostać zrealizowane do końca października br.

311
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zabezpieczenie środków na funkcjonowanie 
niepublicznych żłobków i klubików dziecięcych

5 000 000 PS

Wniosek niezasadny. W 2014 roku w Opolu wpisanych jest do rejestru 
prowadzonego przez Prezydenta Miasta Opola 11 niepublicznych żłobków. 10 
żłobków na podstawie uchwały Nr XII/173/11 Rady Miasta Opola z dnia 7 lipca 
2011 r. w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla 
podmiotów prowadzących żłobek lub klub dziecięcy na terenie Miasta Opola 
otrzymuje dotację celową na dzieci objęte opieką w żłobku. W trakcie załatwiania 
formalności związanych z rejestracją jest 1 żłobek. Wnioski o dotację na 2015 rok 
złożyło 12 niepublicznych żłobków dla 634 dzieci.

312
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Dokonanie odtworzenia zieleni w tym drzew 
usuniętych podczas remontu ul. Reymonta

MZD
Wniosek niezasadny. Brak możliwości terenowych na posadzenie drzew z powodu 
dużej ilości sieci urządzeń infrastruktury technicznej.
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313
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Remont skweru pod kościołem pw. Piotra i Pawła 
w Opolu w ciągu ulic Katowickiej i Karola Miarki, 
w okolicach pomnika A. Mickiewicza

4 000 000 OSR

Wniosek zasadny. Plac A. Mickiewicza należy do jednych z najładniejszych i 
najstarszych placów w mieście, jednak z uwagi na wieloletnie zaniedbania 
znajduje się w złym stanie technicznym i nie spełnia swojego podstawowego 
przeznaczenia.
Zakres przebudowy, zgodnie z projektem: 
-  rozbiórka nawierzchni alejek, murków, fontanny;
-  ułożenie nawierzchni HanseGrand, z granitu płomieniowanego oraz z kostki 
bazaltowej  (nowe alejki, murki oporowe, schody, place itp.);
-  demontaż starego i wykonanie nowego oświetlenia placu;
-  wykonanie przyłączy i innych instalacji związanych z fontanną i oświetleniem 
placu;
-  wykonanie odwodnienia terenu oraz instalacji nawadniających;
-  wykonanie fontanny;
- montaż elementów małej architektury takich jak latarnie, ławki, kosze na odpady, 
stojaki na rowery;
- zagospodarowanie terenu nową zielenią oraz pielęgnacja istniejącej.
Projekt przebudowy Pl. Adama Mickiewicza, który jest wpisany do Gminnej 
Ewidencji Zabytków, uzyskał pozytywną opinię Opolskiego Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków. Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa złożył wniosek 
o ujęcie ww. zadnia w budżecie Miasta Opola na 2015 r.

314
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Wykonanie zabezpieczenia przeciwpowodziowego 
na rzece Odrze przez Gminę Opole w rejonie 
Metalchemu

ITGK

Wniosek niezasadny. Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Opolu 
jest w trakcie fazy końcowej inwestycji pn."Przebudowa wału Metalchem miasta 
Opole w związku ze skutkami powodzi w miesiącu maju i czerwcu 2010 roku", po 
zrealizowaniu której wnioskowany teren zostanie zabezpieczony 
przeciwpowodziowo.

315
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zabezpieczenie środków finansowych na 
realizację podwyżek płac nauczycieli pracujących 
w warunkach trudnych i uciążliwych 

OŚ

Wniosek częściowo zasadny. Dodatek za uciążliwe warunki pracy został 
podwyższony w 2014 roku na mocy Uchwały Nr LVI/841/14 Rady Miasta Opola z 
dnia 27 marca 2014 r. zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu, określającego 
wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, za wysługę lat, 
szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 
godziny doraźnych zastępstw oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania 
nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego. Na mocy uchwały dodatek ten został 
podwyższony o 40% w stosunku do kwoty dotychczasowej i w tym zakresie 
wniosek należy uznać za nieuzasadniony. Pozytywnie zaopiniować można jedynie 
wniosek podwyżki dla nauczycieli pracujących tylko w warunkach trudnych (bez 
warunków uciążliwych). 

316
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zabezpieczenie środków finansowych na 
realizację waloryzacji płac pracowników 
administracji i obsługi szkół i placówek 
oświatowych  prowadzonych przez miasto Opole 

OŚ

Wniosek zasadny. Pracownicy samorządowi w szkołach stanowią grupę 
pracowniczą o niskich uposażeniach, zwłaszcza dotyczy to pracowników 
pomocniczych i obsługi, którzy często otrzymują płace na granicy wynagrodzenia 
minimalnego. W 2014 roku dokonano podwyżki płac dla tej grupy pracowników, 
przeznaczając na ten cel 1 000 000 zł., co w konsekwencji stanowiło 73,10 zł 
podwyżki na etat. Biorąc pod uwagę fakt, że ostatnie podwyższenie płac 
pracowników niepedagogicznych miało miejsce w 2008 roku, a od 2012 r. nie było 
waloryzacji płac, przeprowadzoną w 2014 roku podwyżkę należy uznać za 
niezadowalającą.

317
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zabezpieczenie środków na szczepienia przeciw 
wirusowi HPV dziewcząt dwunastoletnich - 
mieszkanek Opola

1 478 900 PS

Wniosek zasadny. Miasto Opole nieprzerwanie od 2009 roku finansuje 
wnioskowane szczepienia. Cieszą się one dużym zainteresowaniem wśród 
rodziców oraz dziewcząt objętych programem szczepień. Liczba dziewcząt 
kwalifikujących się do programu w 2015 r. to 429 osób.

318
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Kontynuacja zadań inwestycyjno-remontowych 
rozpoczętych w roku 2005 na Stadionie Żużlowym 
w Opolu przy ul. Wschodniej

800 000 KSIT
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji technicznej wraz z 
kosztorysem.

Id: BBF5A2C8-FBF1-4EB3-8CE5-381EBD294B47. Przyjęty Strona 47



Zestawienie wniosków do projektu bud żetu miasta Opola na 2015 r. Załącznik nr 2 

319
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Remont generalny mostu nad Kanałem ulgi w 
ciągu ul. Niemodlińskiej wraz z przebudową 
układu komunikacyjnego

35 000 000

koszt 
dokumentacji 

500 000                        
w 2015 r. - 
150 000

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa w trakcie 
opracowania.

320
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Opracowanie koncepcji na przebudowę układu 
komunikacyjnego łączącego osiedle Armii 
Krajowej ze śródmieściem Opola tzn. na 
przebudowę w ciągu ul. Oleskiej, od skrzyżowania 
ul. Pużaka do skrzyżowania 
z ul. Nysy Łużyckiej

500 000 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Koncepcja została opracowana. Konieczność opracowania 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej. 

321
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Przeznaczenie 0,5% budżetu Gminy Opole na 
rozwój infrastruktury rowerowej w Opolu

ITGK

Wniosek niezasadny. Konstrukcja budżetu uniemożliwia planowanie 
procentowego udziału poszczególnych wydatków w stosunku do całości wydatków 
budżetowych. Miasto planuje przystąpić do rozbudowy infrastruktury rowerowej w 
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 
2014-2020. Inwestycje rowerowe na obszarze Aglomeracji Opolskiej realizowane 
będą w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Do RPO na lata 2014-
2020 na projekty pn. "Budowa spójnego systemu ciągów pieszo- rowerowych na 
terenie AO" UMO zgłosił potrzebę budowy ścieżek rowerowych o łącznej długości 
57 km.

322
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Utworzenie i prowadzenie Domu Dziennego 
Pobytu w dzielnicach Zaodrze i Groszowice-
Metalchem

1 000 000 1 000 000 PS

Wniosek zasadny. W Opolu funkcjonują trzy Domy Dziennego Pobytu: w dzielnicy 
Malinka przy ul. Piotrkowskiej 2 - DDP "Malinka", w Śródmieściu przy ul. N. 
Barlickiego 1-3 - DDP "Magda-Maria" oraz na osiedlu Armii Krajowej przy ul. mjr. 
Hubala 4 - DDP "Złota Jesień". Obecnie Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w 
Opolu realizuje zadanie w dzielnicy Groszowice pn. "Przebudowa lokalu przy ul. 
Rudzkiego 2/2 na ośrodek opieki i wsparcia dla osób starszych" - zadanie ma 
zostać zrealizowane do końca października br. Ponieważ w dzielnicy Zaodrze 
brakuje takiej placówki, wskazane jest utworzenie kolejnego ośrodka opieki i 
wsparcia dla osób starszych. 

323
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Opracowanie koncepcji działania i dokumentacji 
budowy Domu Pomocy Społecznej dla osób 
niepełnosprawnych

600 000 PS

W Opolu funkcjonują trzy Domy Dziennego Pobytu: w dzielnicy Malinka przy ul. 
Piotrkowskiej 2 - DDP "Malinka", w Śródmieściu przy ul. N. Barlickiego 1-3 - DDP 
"Magda-Maria" oraz na osiedlu Armii Krajowej przy ul. mjr. Hubala 4 - DDP "Złota 
Jesień". Obecnie Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Opolu realizuje zadanie w 
dzielnicy Groszowice pn. "Przebudowa lokalu przy ul. Rudzkiego 2/2 na ośrodek 
opieki i wsparcia dla osób starszych" - zadanie ma zostać zrealizowane do końca 
października br. Ważnym elementem wsparcia dla rodzin, a przede wszystkim dla 
osób wymagających opieki i pomocy są usługi opiekuńcze oraz specjalistyczne 
usługi opiekuńcze. Tego typu usługi polegają na wsparciu, udzielaniu niezbędnej 
pomocy osobom, które z powodu wieku, choroby lub niepełnosprawności 
wymagają pomocy innych osób. Usługi opiekuńcze oraz specjalistyczne usługi 
opiekuńcze polegają m.in. na udzielaniu pomocy i wsparcia w zaspakajaniu 
codziennych potrzeb życiowych czy świadczeniu opieki higienicznej zleconej przez 
lekarza. Specjalistyczne usługi opiekuńcze, a także uczestnictwo w zajęciach 
prowadzonych w ośrodkach opieki i wsparcia w znacznym stopniu zmniejsza 
liczbę osób kierowanych do domów pomocy społecznej. Kierowanie osób do 
domów pomocy społecznej powinno być jedynie ostateczną alternatywą udzielanej 
pomocy.
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324
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Opracowanie dokumentacji i realizacja zadania 
"Winda w Ratuszu"

800 000 2 000 070 AG

Wniosek zasadny. Idea zgłoszonego wniosku dot. budowy windy w celu usunięcia 
barier architektonicznych w obiekcie jest zasadna, niemniej szacunkowa kwota 
zaproponowana na zaprojektowanie i wybudowanie windy (150 000 zł.) jest 
niewystarczająca do zrealizowania zadania, dodatkowo złożony zakres inwestycji 
(projekt + budowa) wymaga wydłużenia terminu realizacji do 2 lat.
Brak możliwości realizacji inwestycji w planowanym terminie.
Zakres inwestycji : projekt + realizacja wymaga minimum 18 m-cy.
Dodatkowo należy uwzględnić ryzyko zagrożenia terminu związane z procedurą 
przetargową (ewentualne protesty, odwołania itp.), związane z uzyskaniem decyzji 
administracyjnych do projektu (uzgodnienia, warunki techniczne, opinie, decyzje 
itp.), związane z budową windy - problemy konstrukcyjne, oraz konsekwencje 
ingerencji w strukturę obiektu zabytkowego. 
Realny termin realizacji inwestycji to 24 m-ce.

325
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Opracowanie koncepcji wykonania zadaszenia 
nad widownią Amfiteatru Tysiąclecia w Opolu

300 000 KSIT
Wniosek niezasadny. Przebudowa "Amfiteatru Tysiąclecia" została zakończona w 
2011 r.    

326
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Zakup nowych pozycji do księgozbioru 
i mediateki Miejskiej Biblioteki Publicznej

1 000 000 200 000 KSIT
Wniosek zasadny. Konieczne jest uzupełnianie na bieżąco brakujących pozycji 
księgozbioru.

327
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Realizacja zadań inwestycyjno-remontowych 
w miejskich żłobkach, przede wszystkim 
w Żłobku Pomnik Matki Polki

11 000 000 1 000 000 PS

Wniosek zasadny. Zgodnie z rozporządzeniem Ministra Pracy i Polityki Społecznej 
z dnia 10 lipca 2014 r. w sprawie wymagań lokalowych i sanitarnych jakie musi 
spełniać lokal, w którym ma być prowadzony żłobek lub klub dziecięcy konieczne 
jest zapewnienie bezpiecznych i higienicznych warunków pobytu dzieci w 
placówkach. Obiekty (wybudowane w latach 70-tych i 80-tych) wraz z ich 
otoczeniem, w których aktualnie funkcjonują żłobki wymagają przeprowadzenia 
remontów. Jednocześnie konieczny jest zakup nowego wyposażenia do żłobków, 
co pozwoli na poprawę bezpieczeństwa dzieci i jakości świadczonych usług. 

328
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Dofinansowanie funkcjonowania szkoły rodzenia 
dla mieszkanek Opola

80 000 PS

Zgodnie z art. 220 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych istnieje możliwość udzielenia pomocy finansowej z budżetu jednostki 
samorządu terytorialnego innym jednostkom samorządu terytorialnego w formie 
dotacji celowej. Samodzielny Specjalistyczny Zespół Opieki Zdrowotnej Nad 
Matką i Dzieckiem w Opolu jest samodzielnym publicznym zakładem opieki 
zdrowotnej, dla którego podmiotem tworzącym jest Sejmik Województwa 
Opolskiego. Wsparcie finansowe przez miasto Opole programu zdrowotnego pn. 
"Przygotowanie rodziców oczekujących narodzin dziecka do porodu i podjęcia ról 
rodzicielskich" realizowanego przez ww. placówkę jest zasadne. Miasto Opole w 
2011 r. finansowało ww. program. Cieszył się on dużym zainteresowaniem wśród 
mieszkanek naszego miasta.  

329
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Budowa mieszkań socjalnych 4 000 000 L

Wniosek zasadny w związku z dużym zapotrzebowaniem na najem mieszkań 
socjalnych. (około 500 mieszkań, w tym 400 z zarejestrowanych wyroków 
sądowych o eksmisję i 90 z listy 2014r.). W 2015 roku planowana jest budowa  20-
25 mieszkań socjalnych.       

330
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Adaptacja lokali gminnych na lokale socjalne 1 000 000 L

Wniosek zasadny w związku z dużym zapotrzebowaniem na najem mieszkań 
socjalnych (około 500 mieszkań, w tym 400 z zarejestrowanych wyroków 
sądowych o eksmisje i 90  z listy 2014 r.). Do projektu budżetu miasta Opola na 
2015 rok złożono wniosek w wys. 500.000 zł na przekwalifikowanie i remont 
istniejących lokali mieszkalnych na lokale socjalne. W ramach zaplanowanych 
środków będzie możliwa adaptacja około 25 mieszkań.
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331
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Rozpoczęcie programu pod nazwą: "Badania 
niepłodności pierwotnej u par zameldowanych w 
Opolu"

PS

Wniosek niezasadny. Na terenie miasta Opola można wykonywać bezpłatne 
podstawowe badania niepłodności w ramach świadczeń zdrowotnych 
realizowanych przez Narodowy Fundusz Zdrowia. Refundacja NFZ obejmuje 
wszelkiego rodzaju badania wykonywane w celu ustalenia przyczyn niepłodności, 
w tym badania hormonalne, spermiogram, czy HSG (histerosalpingografię). 
Refundowany jest także sam zabieg inseminacji. Bezpłatne badania można 
wykonać w Samodzielnym Specjalistycznym ZOZ nad Matką i Dzieckiem przy ul. 
Reymonta 8.

332
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Wdrożenie wybranej koncepcji przeprawy przez 
Odrę

MZD

Wniosek zasadny. Opracowanie koncepcji przepraw przez rzekę Odrę wraz z 
analizą oddziaływania na środowisko jest w trakcie realizacji. Zakończono 
inwentaryzacje przyrodnicze i przekazano raporty oddziaływania inwestycji na 
środowisko do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Opolu. Po wyborze 
koncepcji (jednej z dziewięciu) i uzyskaniu decyzji środowiskowej zostanie zlecone 
opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej. Przewidywany termin 
uzyskania dokumentacji - 2016 r.

333
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Zabezpieczenie i konserwacja cmentarza 
zabytkowego położonego w Opolu przy 
ul. Wrocławskiej

500 000 ITGK

Wniosek zasadny. Cmentarz przy ul. Wrocławskiej wraz z ogrodzeniem wpisany 
jest do miejskiej ewidencji zabytków. Mur zachodni cmentarza jest w bardzo złym 
stanie technicznym od czasu powodzi w 1997 r. i jest stale niszczony przez 
wandali i zbieraczy złomu. W ramach środków budżetowych W 2014 r. został 
opracowany projekt remontu muru zachodniego oraz uzyskano pozwolenie na 
budowę. Do końca roku zostaną wyremontowane dwie sekcje muru o długości ok. 
200 mb. Do wykonania pozostaje remont  ok. 400 mb muru, którego wartość 
zgodnie z kosztorysem inwestorskim wynosi ok. 500 000 zł. 

334
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Opracowanie studium uwarunkowań niezbędnych 
do wyłączenia w przyszłości ścisłego śródmieścia 
z ruchu samochodowego - nowoczesny tabor 
MZK, ścieżki rowerowe, nowe punkty 
wypożyczania rowerów, parkingi dla 
zmotoryzowanych w ramach systemu "Parkuj i 
jedź"

BOTZ

Miasto Opole posiada opracowanie pn. "Program rozwoju zintegrowanego 
systemu transportu miejskiego w Opolu - zarządzanie mobilnością". Dokument 
szczegółowo określa jakie kroki powinny zostać podjęte aby usprawnić system 
komunikacyjny miasta. Zawiera on również plan zmiany organizacji ruchu w 
Śródmieściu i wyłączenia ścisłego centrum z ruchu samochodowego. Ponadto w 
2013 roku Miasto Opole zleciło przygotowanie „Planu zrównoważonego rozwoju 
publicznego transportu zbiorowego dla Miasta Opola” (zwanego Planem 
transportowym), który jest dokumentem wymaganym zgodnie z Ustawą o 
publicznym transporcie zbiorowym. Dokument ten w swojej treści wskazuje na 
rozwiązania ograniczające ruch samochodowy w ścisłym centrum Opola.

335
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Utworzenie koncepcji Muzeum Rzeki Odry na 
rzece Odra w okolicach mostu łączącego Wyspę 
pasiekę z Wyspą Bolko

KSIT

Wniosek zasadny. Utworzenie muzeum Odry zapisane jest w programie 
rewitalizacji miasta. Muzeum w budynkach RZGW przy Wyspie Bolko z pewnością 
podniesie atrakcyjność tego miejsca i stanowić będzie dodatkowy element 
zagospodarowania przestrzeni rekreacyjnych śródmieścia. Miasto Opole nie jest 
właścicielem wskazanych obiektów. 

336
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Zwiększenie środków na usługi opiekuńcze przez 
Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Opolu

2 300 000 250 000 PS

Wniosek zasadny. Usługi opiekuńcze w mieście Opolu przyznawane są przez 
Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Opolu i finansowane z budżetu miasta. 
Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Opolu udziela niezbędnej pomocy osobom, 
które z powodu wieku, choroby lub niepełnosprawności wymagają pomocy innych 
osób w formie usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych, 
obejmujących pomoc w zaspokajaniu codziennych potrzeb życiowych, opiekę 
higieniczną zleconą przez lekarza. Pozwoli to na zabezpieczenie rozpoznanych 
potrzeb mieszkańców Opola.

337
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Wydzielenie kwoty 1% z budżetu Gminu Opole na 
realizację zadań w ramach budżetu 
partycypacyjnego

ok. 7 000 000 B
W projekcie planu budżetu na 2015 r. zaplanowane zostaną środki w wysokości 2 
000 000 zł na zadania wybrane przez mieszkańców Opola w drodze głosowania, w 
ramach tzw. budżetu obywatelskiego.
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338
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Zabezpieczenie środków na przeprowadzenie 
programu edukacyjnego wśród nastolatków 
w zakresie świadomego rodzicielstwa oraz 
profilaktyki chorób przenoszonych drogą płciową, 
w tym profilaktyki HIV

100 000 PS

Wniosek niezasadny. W polskim systemie oświaty na wszystkich szczeblach 
(szkoły podstawowe od klasy V, czyli od 11 roku życia, gimnazja i szkoły 
ponadgimnazjalne) prowadzone są zajęcia w zakresie edukacji seksualnej pn. 
"Wychowanie do życia w rodzinie". Cele i zakres treści nauczania zajęć określa 
rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej z dnia 27 sierpnia 2012 r. w sprawie 
podstawy programowej wychowania przedszkolnego oraz kształcenia ogólnego w 
poszczególnych typach szkół. Sposób nauczania przedmiotu "Wychowanie do 
życia w rodzinie" określa rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej z 12 
sierpnia 1999 r. w sprawie sposobu nauczania szkolnego oraz zakresu treści 
dotyczących wiedzy o życiu seksualnym człowieka, o zasadach świadomego i 
odpowiedzialnego rodzicielstwa, o wartości rodziny, życia w fazie prenatalnej oraz 
metodach i środkach świadomej prokreacji zawartych w podstawie programowej 
kształcenia ogólnego. Zgodnie z tym rozporządzeniem szczegółowe treści zajęć 
są efektem porozumienia między nauczycielem prowadzącym zajęcia, a 
rodzicami. Nauczyciel wraz z wychowawcą klasy organizuje spotkanie 
informacyjne z rodzicami uczniów, podczas którego przedstawia program 
nauczania, podręcznik oraz inne stosowne środki dydaktyczne. Uczestnictwo w 
zajęciach "Wychowania do życia w rodzinie" zależy od indywidualnych decyzji - 
rodzice lub pełnoletni uczeń mają prawo do rezygnacji z udziału w zajęciach, 
składając pisemny wniosek dyrektorowi szkoły.

339
Tomasz Kaliszan - Radny Miasta 
Opola

Utwardzenie lub remont ulicy Władysława 
Broniewskiego 33 w Opolu

20 000 - 
100 000

70 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

340
Tomasz Kaliszan - Radny Miasta 
Opola

Poprawa przestrzeni miejskiej w Opolu poprzez 
zwiększenie drzewostanu na ternie miasta

40 000 220 000 OSR

Wniosek zasadny. W pierwszej kolejności niezbędne jest ustalenie zarządców, 
którzy dysponują odpowiednimi terenami do nasadzeń.  Aktualnie złożony jest 
wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Opolu o dofinansowanie nasadzeń drzew na terenie Wyspy Bolko w ilości około 
200 drzew za kwotę 260.000 zł. Ponadto drzewa są sukcesywnie sadzone na 
terenach zieleni urządzonej (parki, skwery, zieleńce) przez Wydział Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa, a także przez podmioty, które uzyskują zezwolenie na 
usuwanie drzew, pod warunkiem dokonania nasadzeń zamiennych.  

341
Tomasz Kaliszan - Radny Miasta 
Opola

Przygotowanie kompleksowej koncepcji 
rewitalizacji kąpieliska Bolko

10 000 ITGK

Wniosek niezasadny. W latach 2010 - 2011 w ramach zadania pn. Odra uRzeka - 
została zrealizowana inwestycja pn. Zagospodarowanie wyrobiska Bolko I w Opolu 
w wyniku czego, tereny dawnego wyrobiska po cementowni Bolko zostały 
zagospodarowane na kąpielisko. Wybudowano budynek socjalny dla służb 
ratowniczych, toalety dla plażowiczów, pomost pływający oraz plaże piaszczyste i 
trawiaste wyposażone w elementy małej architektury (kosze, ławki, itp.). 

342
Tomasz Kaliszan - Radny Miasta 
Opola

Utwardzenie lub remont ulicy Gajowej 
20 000 - 
50 000

35 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 
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343
Samodzielny Specjalistyczny Zespół 
Opieki Zdrowotnej nad Matką i 
Dzieckiem w Opolu

Zakup specjalistycznego sprzętu i aparatury 
medycznej

200 000 PS

Wniosek niezasadny. Zasady przekazywania środków publicznych podmiotom 
wykonującym działalność leczniczą określone zostały w ustawie z dnia 15 kwietnia 
2011 r. o działalności leczniczej. Zgodnie z art. 115 dotacje na inwestycje, w tym 
na zakup aparatury i sprzętu medycznego może przyznawać wyłącznie organ 
administracji samorządowej lub rządowej, który jest podmiotem tworzącym dla 
danego podmiotu leczniczego. W przypadku Samodzielnego Specjalistycznego 
Zespołu Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem takim podmiotem tworzącym 
jest Sejmik Województwa Opolskiego.   
Miasto Opole, na podstawie art. 220 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 
finansach publicznych udzieliło już dwukrotnie pomocy finansowej Województwu 
Opolskiemu na potrzeby Samodzielnego Specjalistycznego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem w Opolu:
w 2011 r. w wysokości 226.200,00 zł z przeznaczeniem na zakup specjalistycznej 
aparatury medycznej, tj.: 
 -  stołu operacyjnego do Sali Operacyjnej Cięć Cesarskich,
-   inkubatora zamkniętego z unoszoną elektrycznie kopułą,
-  aparatu do nieinwazyjnego wspomagania oddychania Inflant Flow dla Oddziału 
Patologii Noworodków i Wcześniaków,  
w 2014 r. w wysokości 19.236,04 zł na zakup specjalistycznego sprzętu, tj.: fotela 
ginekologicznego dostosowanego do badań dla osób niepełnosprawnych.  

344 Dušan Bogdanov
Remont chodników ulic 11 Listopada oraz 
Kochanowskiego

MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja została opracowana. 

345 Grzegorz Zwolak
Zmiana lokalizacji Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Osobom Bezdomnym i Uzależnionym w Opolu

5 000 000 PS

Wniosek niezasadny. Nie przewiduje się zmiany miejsca usytuowania Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Osobom Bezdomnym i Uzależnionym w Opolu. Prowadzenie 
takiej działalności jest związane z zapewnieniem opieki medycznej osobom 
zatrzymanym w celu wytrzeźwienia. Obecnie usytuowanie przy Zakładzie Opieki 
Zdrowotnej "Zdrowie" w części rozwiązuje ten problem. Przeniesienie placówki w 
inne miejsce doprowadziłoby do znacznego podwyższenia kosztów jej 
prowadzenia. Ponadto miasto Opole przystąpiło do realizacji zadania pn. 
"Przebudowa z rozbudową Miejskiego Ośrodka Pomocy Osobom Bezdomnym i 
Uzależnionym w Opolu". Na wykonanie zadania pozyskano 40% dofinansowania z 
Banku Gospodarstwa Krajowego w Warszawie. Trwają prace związane z 
procedurą przetargową.

346 Grzegorz Zwolak
Wymiana nawierzchni od zjazdu z wiaduktu na 
Struga do ul. Walecki 18

300 000 MZD
Wniosek niezasadny. Istniejąca nawierzchnia wyłożona jest płytami betonowymi. 
W razie potrzeby zostanie wykonany remont cząstkowy w ramach bieżącego 
utrzymania dróg.  

347 Grzegorz Zwolak
Budowa chodnika oraz ścieżki rowerowej wzdłuż 
drogi 423 od ul. Marka z Imielnicy 1 do przejazdu 
kolejowego

900 000 1 200 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa została opracowana.

348 Grzegorz Zwolak Dokończenie remontu Al. Przyjaźni
7 319 257 

w tym 2015 r. - 
4 986 700

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa została opracowana i 
częściowo zrealizowana. W 2015 roku planowana jest kontynuacja zadania.

349 Grzegorz Zwolak
Utworzenie parku oraz odrestaurowanie fontanny 
przy skrzyżowaniu ulic Jana, Bassego i 
Oświęcimskiej

1 000 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

350 Grzegorz Zwolak
Utworzenie parku przy skrzyżowaniu ulic 
Rudzkiego i Podbornej

400 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.
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351 Grzegorz Zwolak Remont ulicy Strzeleckiej 1 500 000

16 300 000 
w tym 

opracowanie 
dokumentacji 

300 000 

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

352 Grzegorz Zwolak
Odnowienie nawierzchni - dojazd na plażę do 
kąpieliska Malina I

150 000 60 000 KSIT
Wniosek zasadny. Obecny stan nawierzchni drogi dojazdowej do kąpieliska 
Malina wymaga naprawy. Występujące dziury zagrażają użytkownikom drogi.

353 Grzegorz Zwolak
Zakup i montaż całorocznych urządzeń 
sportowych dla mieszkańców dzielnicy Malina

300 000 30 000 KSIT
Wniosek zasadny. Na terenie dzielnicy Malina nie ma obecnie ogólnodostępnej 
siłowni terenowej.

354 Grzegorz Zwolak Remont trybun na boisku LKS Groszmal 300 000 40 000 KSIT
Wniosek zasadny. Trybuny są w złym stanie technicznym i wymagają 
modernizacji.

355 Grzegorz Zwolak
Wykonanie projektu pasa dla oczekujących na 
przejazd przez przejazd kolejowy w kierunku 
Al. Przyjaźni

400 000 MZD
Wniosek niezasadny. PKP planuje zamknięcie obu przejazdów na Alei Przyjaźni i 
wybudowanie wiaduktu.

356 Grzegorz Zwolak
Remont drogi ulicy Podlesie od numeru 2 do 
numeru 25

100 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

357 Grzegorz Zwolak Zakup i montaż ławek na ulicy Teligi 50 000 MZD
Miejski Zarząd Dróg w Opolu posiada możliwość zakupu i montażu ławek ale 
wyłącznie w pasie drogowym lub na przystankach komunikacji autobusowej. We 
wniosku nie podano szczegółowej lokalizacji.

358 Stowarzyszenie OPAK
Odnowienie elewacji kamienicy przy 
ul. Sienkiewicza 20 of

MZLK
Wniosek niezasadny. Elewacja budynku przy ul. Sienkiewicza 20of w Opolu jest w 
zadowalającym stanie technicznym, nie stanowi zagrożenia dla użytkowników i 
osób trzecich. 

359 Stowarzyszenie OPAK
Montaż instalacji wentylacyjno-grzewczej na 
strychu kamienicy przy ul. Sienkiewicza 20 of

MZLK

Wniosek niezasadny. Zgodnie z § 8 ust.1 uchwały Nr XXI/210/07 Rady Miasta 
Opola z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie zasad najmu lokali użytkowych 
najemca lokalu użytkowego, który uzyska wcześniejszą zgodę wynajmującego na 
wykonanie w lokalu remontu lub modernizacji (instalacji wodnej, kanalizacyjnej, 
grzewczej, elektrycznej, stolarki drzwiowej, okiennej) będzie zwolniony z czynszu 
w wysokości 100% poniesionych kosztów na podstawie przedłożonego do 
zatwierdzenia kosztorysu inwestorskiego.

360
Mieszkańcy osiedla przy ul. 
Rzeszowskiej

Remont i rozbudowa parkingu przy ul. 
Rzeszowskiej 12-20 na działkach 15/6 i 12/12 
arkusz mapy 1 obręb Kolonia Gosławicka

120 000 w tym 
opracowanie 
dokumentacji 

15 000

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

361 Urszula Spyrka Remont ul. Kropidły 70 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność aktualizacji dokumentacji. 

362 Roman Świerc
Remont i oświetlenie ulicy Stanisława 
Wyspiańskiego od ul. Młodej Polski do ul. Jana 
Brzechwy

75 500 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

363 Michał Mazur
Remont ulicy Pomarańczowej, Różowej wraz z 
budową chodników

215 600 w tym 
opracowanie 
dokumentacji  

50 000

MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej na przebudowę wskazanych ulic wraz kanalizacją deszczową i 
oświetleniem. Możliwe jest wykonanie jedynie remontu nawierzchni jezdni bez 
budowy chodników. Wykonanie chodników i utwardzenia poboczy po 
wybudowaniu kanalizacji deszczowej.

364 Michał Mazur
Modernizacja oświetlenia ulicznego ul. Strzelców 
Bytomskich

ITGK
Wniosek niezasadny. Oświetlenie na wskazanej ulicy jest odpowiednie i spełnia 
wymogi wynikające z obowiązujących przepisów i norm oświetleniowych.

365 Michał Mazur
Remont muru oporowego (działka 73/5) 
dzielącego posesje Kościuszki 35 i 37 oraz 
bodowa odwodnienia terenu

100 000 MZLK

Wniosek zasadny. Ze względu na różnicę poziomów gruntu pomiędzy budynkami 
przy ul. Kościuszki 35 i 37 mur oporowy kwalifikuje się do naprawy, a teren do 
odwodnienia. Obecnie mur został zabezpieczony. Remont i odwodnienie terenu 
zostaną zrealizowane po zabezpieczeniu odpowiednich środków finansowych.
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366 Mieszkańcy ul. Wiśniowej
Wykonanie chodników oraz docelowej 
nawierzchni na całej długości ul. Wiśniowej

70 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.  

367 Marcin Gambiec
Zakup i montaż całorocznych urządzeń 
sportowych dla mieszkańców dzielnicy 
Groszowice

40 000 KSIT
Wniosek niezasadny. W Groszowicach, na terenie przyszkolnym, w centralnej 
strefie dzielnicy znajduje się siłownia terenowa, w skład której wchodzą 4 
urządzenia podwójne oraz jedno urządzenie pojedyncze.

368 Marcin Gambiec
Wykonanie projektu i budowa ścieżki rowerowej z 
oświetleniem w ciągu pasa drogowego 
ul. Marka z Imielnicy

2 000 000 1 200 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa została opracowana.

369 Marcin Gambiec
Dokończenie rozpoczętego w 2010 r. remontu 
chodnika przy ul. Podbornej do skrzyżowania 
z ulicą Grzonki

180 000
43 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

370 Marcin Gambiec
Remont nawierzchni ul. Oświęcimskiej i 
oświetlenia od ul. Piaskowej do stacji wysokich 
napięć

1 500 000 2 200 000 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa wymaga aktualizacji. 
Realizacja II etapu czyli dalszego odcinka ul. Oświęcimskiej od ul. Piaskowej do 
stacji Tauron , uzależniona jest od wykonania kanalizacji deszczowej z 
przepompownią i odprowadzeniem wód deszczowych do Odry.

371 Marcin Gambiec
Dokumentacja techniczna i przebudowa 100 m 
odcinka łączącego główną ulicę Grzonki z ulicą 
Podborną

200 000
30 000 - 

opracowanie 
dokumentacji 

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

372 Marcin Gambiec
Przebudowa placu wraz z fontanną przy zbiegu 
ulic Jana, Bassego i Gorzołki

460 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

373 Marcin Gambiec
Opracowanie projektu kanalizacji deszczowej na 
terenie dzielnicy Groszowice

280 000 200 000 ITGK

W związku z koniecznością przebudowy ul. Oświęcimskiej, w 2012 r. opracowano 
projekt odwodnienia ulicy wraz z odprowadzeniem wód opadowych do rzeki Odry. 
Obecnie trwają prace budowlane związane z realizacją projektu. W celu 
polepszenia życia mieszkańców dzielnicy Groszowice, zasadnym  jest zlecenie 
opracowania dokumentacji projektowej odwodnienia ulic pozostałej części 
dzielnicy.

374 Marcin Gambiec

Zabezpieczenie terenu i przygotowanie 
dokumentacji technicznej na budowę boiska 
wielofunkcyjnego z kortem tenisowym, bądź 
Parkour-Parku w dzielnicy Groszowice

20 000 KSIT

Wniosek niezasadny. Na terenie dzielnicy Groszowice do dyspozycji mieszkańców 
pozostaje boisko wielofunkcyjne o nawierzchni poliuretanowej oraz 
pełnowymiarowe boisko trawiaste do gry w piłkę nożną przy ul. Brzegowej. Na 
terenie przy PSP nr 24 oprócz boiska powstała siłownia terenowa. Ponadto w 
sąsiedniej dzielnicy Grotowice przy ul. Złotej funkcjonuje kompleks sportowy 
(boisko poliuretanowe, boisko asfaltowe dla rolkarzy i deskorolek oraz boisko 
piaskowe do siatkówki plażowej). 

375 Marcin Gambiec
Przygotowanie dokumentacji przebudowy skweru 
na skrzyżowaniu ulic Księdza Franciszka 
Rudzkiego i Podbornej

5 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

376 Marcin Gambiec
Przygotowanie dokumentacji technicznej i 
przebudowa ścieżki rowerowej od kąpieliska 
"Bolko" do Groszowic

200 000
55 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

377 Marcin Gambiec
Wyrównanie ciągu ulicy Podbornej w kierunku 
osiedla Metalchem (połączenie ulicy Podbornej 
z ulicą Oświęcimską na osiedlu Metalchem)

20 000 50 000 MZD
Wniosek zasadny. Możliwy do realizacji w 2015 roku. Wyrównanie ciągu ulicy 
Podbornej (w kierunku osiedla Metalchem) destruktem asfaltowym po przyznaniu 
odpowiednich środków finansowych.

378 Marcin Gambiec
Zakup i montaż dodatkowych dwóch ławek na 
placu zabaw w Opolu-Groszowicach

5 000 MZLK
Wniosek zasadny. Plac zabaw wybudowany w 2012 r. na terenie Publicznej 
Szkoły Podstawowej nr 24 w Opolu w Groszowicach ze względu na duże 
zainteresowanie mieszkańców powinien zostać doposażony w dwie kolejne ławki. 

379 Marcin Gambiec
Wykonanie projektu oraz przebudowa pasa dla 
oczekujących na przejazd przez przejazd kolejowy 
w kierunku Alei Przyjaźni 

150 000 MZD
Wniosek niezasadny. PKP planuje zamknięcie obu przejazdów na Alei Przyjaźni i 
wybudowanie wiaduktu.
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380 Marcin Gambiec

Przygotowanie dokumentacji technicznej na 
wykonanie remontu drogi krajowej nr 423 i 
przebudowę chodników na ul. Ks. Jerzego 
Popiełuszki od początku do numeru 54a

3 000 000
162 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

381 Marcin Gambiec
Przygotowanie dokumentacji zwiększenia 
atrakcyjności kąpieliska "Malina" i terenami do 
niego przyległymi

20 000 KSIT
Wniosek zasadny. Kąpielisko cieszy się dużym zainteresowaniem ze strony 
Opolan.  Miasto Opole nie jest właścicielem wszystkich gruntów znajdujących się 
w obrębie akwenu. W pierwszej kolejności powinien nastąpić wykup gruntów.

382 Marcin Gambiec

Wymiana oświetlenia wzdłuż ulic głównych w 
przedmieściach miasta Opola w szczególności w 
dzielnicach Groszowice, Malina (ze względów 
bezpieczeństwa)

200 000 200 000 ITGK

Wniosek zasadny. Ulice Oświęcimska na odc. od nr 1 do 72, Grzonki, 
Frankiewicza, Teligi  wymagają  przebudowy  oświetlenia. Istniejące oświetlenie 
znajduje się w złym stanie technicznym i jest wyeksploatowane. Są to ulice 
przelotowe o dużym natężeniu ruchu pieszych i samochodowym. Należy 
wybudować nowe, energooszczędne  oświetlenie spełniające wymogi w zakresie 
jakości oświetlenia. 

383 Marcin Gambiec

Utworzenie stałego posterunku Policji lub 
wieczorno-porannego dyżuru Policji w siedzibie 
MOPOBiU przy ul. Popiełuszki dla przedmieścia 
Opola

500 000 500 000 ZK

Wniosek niezasadny. Biorąc pod uwagę skalę zagrożeń, czas podejmowania 
interwencji i wiążące się z tym nakłady finansowe związane z reorganizacją 
wewnętrznych struktur Policji zapewniających powstanie i prawidłowe 
funkcjonowanie takiej jednostki nie ma racjonalnych podstaw do utworzenia 
wnioskowanego posterunku. 

384 Marcin Gambiec Zwiększenie środków na budżet obywatelski 6 000 000 B
W projekcie planu budżetu na 2015 r. zaplanowane zostaną środki w wysokości 2 
000 000 zł na zadania wybrane przez mieszkańców Opola w drodze głosowania, w 
ramach tzw. budżetu obywatelskiego.

385 Marcin Gambiec
Zabezpieczenie środków na pielęgnację alei 
drzew przy ul. Podbornej

70 000 MZD Wniosek zasadny.

386 Marcin Gambiec
Zabezpieczenie środków na odkomarzanie na 
terenie miasta Opola śmigłowcem

200 000 ITGK

Wniosek niezasadny. Odkomarzanie metodą agrolotniczą jest znacznie droższe 
niż odkomarzanie metodą naziemną. W roku 2010 po powodzi Gmina Opole 
otrzymała dofinansowanie z Urzędu Wojewódzkiego i przeprowadziła 
odkomarzanie metodą agrolotniczą terenów zalanych i podtopionych. Metoda 
agrolotnicza ze względu na wysokie koszty tego typu usługi ma uzasadnienie 
wyłącznie po przejściu klęski żywiołowej jaką jest powódź, gdzie na rozległych 
terenach miejskich może pozostawać przez dłuższy czas podmokły teren, w 
którym w miesiącach letnich populacja komarów może się rozwinąć na dużą skalę 
i mieć wpływ na komfort życia mieszkańców Opola. W przypadku unormowanego 
lata, gdy ilość opadów nie jest zbyt wysoka, tak jak miało to miejsce w bieżącym 
roku, populacja komarów nie była na tyle dokuczliwa - decyzję o odkomarzaniu 
podjęto stosunkowo późno, bo w ostatnich dniach lipca. Akcja odkomarzania 
metodą naziemną skończyła się 12 sierpnia br. i ograniczono ją do terenów 
najbardziej odwiedzanych i uczęszczanych rekreacyjnie przez mieszkańców 
Opola.  Odkomarzanie przeprowadzone na dużą skalę metodą agrolotniczą może 
mieć negatywny wpływ na inne pożyteczne owady m.in. pszczoły, które nie są 
obojętne na środki używane do zwalczania komarów. 

387 Marcin Gambiec
Zabezpieczenie środków na działalność dla klubu 
LKS Odra II Groszmal Opole

20 000 KSIT

Wniosek niezasadny. Wszystkie opolskie kluby uzyskują dotację na szkolenie 
młodzieży, sport seniorów oraz imprezy sportowe w ramach otwartych konkursów 
ofert. Podobnie Klub Groszmal otrzymuje corocznie dotacje na zajęcia dla 
młodzieży w ramach profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych oraz na 
organizację imprez sportowych. Dodatkowo obiekt przy ul. Brzegowej jest 
sukcesywnie remontowany ze środków budżetu miasta Opola. Nie ma 
konieczności zabezpieczania dodatkowych środków na ten cel.  
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388 Marcin Gambiec
Projekt zabezpieczenia przeciwpowodziowego 
miasta Opola z uwzględnieniem ulic Jana 
Augustyna oraz Podbornej

50 000 50 000 ITGK

Wniosek zasadny. Aktualnie realizowany jest projekt zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego dzielnic Grotowice oraz Metalchem. Zasadne jest, aby  
zabezpieczyć przed skutkami powodzi również rejon dzielnicy Groszowice, nie jest 
to jednak działanie o charakterze priorytetowym dla Miasta Opola.

389 Marcin Gambiec
Projekt przebudowy skweru przy ul. Smolki i 
wykonanie projektu

150 000 MZD
Wskazany skwer nie jest  terenem administrowanym  przez Miejski Zarząd Dróg w 
Opolu.

390 Marcin Gambiec
Przygotowanie dokumentacji technicznej i 
wykonanie projektu budowy placu zabaw w 
dzielnicy Malina

150 000 60 000 MZLK

Wniosek zasadny. Budowa placów zabaw przez Gminę Opole może nastąpić 
jedynie na terenach stanowiących jej własność. Zadanie możliwe do realizacji po 
wspólnym określeniu lokalizacji pod inwestycję oraz przeanalizowaniu możliwości 
jej powstania. 

391 Marcin Gambiec
Modernizacja lub wymiana oświetlenia przy 
ul. Józefa Walecki

50 000 120 000 ITGK

Wniosek zasadny. Ulica Walecki  wymaga przebudowy (budowy nowego 
oświetlenia). Istniejące oświetlenie znajduje się w złym stanie technicznym i jest 
wyeksploatowane. Jest to ulica wylotowa z miasta o dużym natężeniu ruchu 
pieszych i samochodowym. Należy wybudować nowe, energooszczędne 
oświetlenie spełniające wymogi w zakresie jakości oświetlenia.

392 Marcin Gambiec

Wykonanie projektu oraz przebudowa trzech 
przystanków autobusowych MZK - Popiełuszki -
Podmiejska, Popiełuszki oraz Popiełuszki-Mała 
na zatoki autobusowe

400 000 MZD
Wniosek zasadny. Miejski Zarząd Dróg w Opolu zwróci się do właściciela terenu, 
tj. PKP o zgodę na lokalizację wiat przystankowych i zatok autobusowych na ich 
terenie.

393 Marcin Gambiec
Zabezpieczenie posesji przy ul. Podbornej 19 w 
Opolu przed zalaniem wodami deszczowymi

10 000 1 200 000 ITGK
Wniosek zasadny. Miasto Opole jest w posiadaniu aktualnej dokumentacji 
projektowej uwzględniającej odwodnienie ul. Podbornej do wysokości nr 19. 

394 Marcin Gambiec
Wymiana oświetlenia lub doświetlenie 
ul. Duboisa

15 000 250 000 ITGK

Wniosek zasadny. Ulica Duboisa na odcinku od ul. Armii Krajowej do ul. Ozimskiej 
znajduje się w bardzo złym stanie technicznym i wymaga przebudowy (budowy 
nowego oświetlenia). Istniejące oświetlenie  jest wyeksploatowane. Jest to ulica w 
centrum miasta przelotowa o dużym natężeniu ruchu pieszych i samochodowym. 
Należy wybudować nowe, energooszczędne  oświetlenie spełniające wymogi w 
zakresie jakości oświetlenia.  

395 Marcin Gambiec
Przebudowa sali w siedzibie koła mniejszości 
niemieckiej w Gosławicach - inwestycja z 
udziałem lokalnej społeczności

8 000 IM

Wniosek zasadny. Przebudowa może być realizowana w ramach "Inwestycji z 
udziałem ludności". Wcześniej konieczne jest wykonanie ekspertyzy, a następnie 
dokumentacji technicznej. Na tej podstawie będzie można określić zakres robót do 
wykonania oraz ich koszt. 

396 Marcin Gambiec

Przygotowanie dokumentacji ciągu pieszo-
rowerowego oraz oświetlenie od ul. Popiełuszki 
104 do Popiełuszki 120 oraz przeprowadzenie 
inwestycji

250 000
60 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

397 Marcin Gambiec

Przygotowanie dokumentacji ścieżek rowerowych 
w mieście Opolu - skomunikowanie przedmieść 
miasta Opola z centrum miasta oraz wnioskami w 
przyległych gminach

1 000 000
194 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

398 Marcin Gambiec
Dofinansowanie remontu dzwonów w kościele św. 
Katarzyny Aleksandryjskiej w Groszowicach

30 000 KSIT

Wniosek niezasadny. Dofinasowanie do zabytków odbywa się zgodnie z 
obowiązującą procedurą. W przedmiotowym zakresie nie ma możliwości 
dofinasowania remontu dzwonów, gdyż kościół nie jest indywidualnie wpisany do 
rejestru zabytków, co stanowi podstawę do przyznania dotacji. W kościele do 
rejestru zabytków wpisane są pojedyncze elementy jako zabytki ruchome. 

399 Marcin Gambiec
Projekt przebudowy odcinka ul. Olimpijskiej do 
Łukasiewicza 27 wraz z realizacją projektu

300 000
54 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.
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400 Marcin Gambiec
Położenie warstwy asfaltu na ul. Smolki w 
Groszowicach

100 000 MZD
Wniosek zasadny. Możliwy do wykonania po otrzymaniu dodatkowych środków 
finansowych.

401 Marcin Gambiec
Powiększenie terenu parkingu przy kąpielisku 
"Bolko"

100 000
40 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

402 Marcin Gambiec
Projekt aktywizacji bezdomnych i bezrobotnych w 
mieście Opolu

50 000 50 000 PS

Wniosek zasadny. Aktywizacja społeczno-zawodowa ma na celu prowadzenie 
działań na rzecz mieszkańców miasta Opola zagrożonych wykluczeniem 
społecznym. Wykluczenie społeczne oznacza wyłączenie z życia społecznego. 
Jest to zjawisko szczególnie niepokojące, gdyż ze względu na sytuację społeczno-
ekonomiczną zagraża wielu osobom i grupom, w tym głównie osobom 
niepełnosprawnym, dzieciom i młodzieży ze środowisk zaniedbanych 
wychowawczo oraz wychowujących się poza rodziną, bezdomnym, uzależnionym, 
opuszczającym zakłady karne uniemożliwia pełnienie właściwych ról społecznych. 
Włączanie społeczne (aktywizacja społeczno-zawodowa) ogranicza obszary 
skrajnego ubóstwa, rozbudowuje wspierająco lokalną aktywność, promuje 
działania prospołeczne, wywołuje róże formy aktywności mieszkańców w tym 
klientów pomocy społecznej.

403 Radosław Kiwan
Wykonanie kanalizacji deszczowej na drodze 
wewnętrznej Gminy Opole (działka nr 97/13 karta 
mapy 8 obręb Półwieś)

25 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

404
Centralne Muzeum Jeńców 
Wojennych w Łambinowicach-Opolu

Wsparcie zadania pn. Wydanie publikacji pt. 
"Twarze Opola"

27 900 KSIT
Wniosek zasadny. Wnioskowane zadanie powinno zostać zgłoszone do otwartego 
konkursu ofert ogłaszanych przez Urząd Miasta Opola. 

405
Ludowy Klub Jeździecki "Ostroga" 
Opole

Likwidacja pokryć dachowych zawierających 
azbest 

233 650 70 000 OSR

Usuwanie azbestu z terenu nieruchomości LKJ Ostroga należy do obowiązków 
właściciela obiektu/nieruchomości. Miasto Opole dofinansowuje usuwanie azbestu 
na zasadach określonych w uchwale Nr XXXVII/592/13 Rady Miasta Opola z dnia 
31 stycznia 2013r. w sprawie uchwalenia Regulaminu dofinansowania ze środków 
budżetu Miasta Opola zadań z zakresu usuwania azbestu z terenu miasta Opola, 
przy udziale funduszy uzyskanych z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu. Dlatego każdorazowo po ogłoszeniu 
naboru dla gmin przez WFOSiGW w Opolu, Miasto Opole ogłasza nabór 
wniosków dla zainteresowanych podmiotów, które po złożeniu kompletnego 
wniosku i uzyskaniu dotacji przez Miasto mogą liczyć na pokrycie 100% kosztów 
związanych z demontażem, transportem i utylizacją azbestu (wykonanie nowego 
dachu jak w ww. wniosku nie jest kosztem kwalifikowanym do dotacji). Następny 
nabór wniosków prawdopodobnie odbędzie się na początku 2015 r. Wówczas LKJ 
Ostroga powinien złożyć do Urzędu Miasta-Wydziału Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa stosowny wniosek o usunięcie wyrobów zawierających azbest ze swoich 
obiektów.

406
Ochotnicza Straż Pożarna w Opolu-
Grudzicach

Wykonanie instalacji oddymiającej boksy 
garażowe i remontu bram garażowych oraz zakup 
pompy elektrycznej do wody brudnej

ZK

Wniosek zasadny w zakresie remontu bram garażowych oraz zakupu pompy 
elektrycznej. Zamontowane bramy nie były wymieniane podczas remontu remizy, 
są tylko okresowo konserwowane i regulowane. Przez okres kilkunastu lat 
prowadnice są już odkształcone, co powoduje dalsze psucie się pozostałych 
części bram. Natomiast pomieszczenia garażowe są oddzielone korytarzem i 
zamykane szczelnymi, przesuwnymi drzwiami, które izolują te pomieszczenia od 
reszty budynku. Instalacja systemu oddymiającego nie jest konieczna.
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407
Ochotnicza Straż Pożarna w Opolu-
Grudzicach

Przeprowadzenie modernizacji strażnicy 
(wykonanie instalacji oddymiającej, modernizacja 
instalacji elektrycznej na klatce schodowej, 
modernizacja sanitariatów, modernizacja systemu 
alarmowego, pomalowanie pomieszczeń) oraz 
zakup czterech mundurów ochronnych i 
elektrycznej pompy zanurzeniowej

ok.125 500 ZK

Wniosek częściowo zasadny. Za zasadne uznaje się modernizację instalacji 
elektrycznej na klatce schodowej. Stare lampy (świetlówki) nie są 
energooszczędne, a brak dostępu światła z zewnątrz (brak okien na klatce) 
podnosi znacznie koszty zużycia energii elektrycznej. Za zasadne uznaje się 
również pomalowanie ścian (po wykonaniu instalacji elektrycznej). Natomiast 
pomieszczenia garażowe są oddzielone korytarzem i zamykane szczelnymi, 
przesuwnymi drzwiami, które izolują te pomieszczenia od reszty budynku. 
Instalacja systemu oddymiającego nie jest konieczna. System alarmowy jest 
sprawny.

408
Wspólnota mieszkaniowa przy 
ul. Oświęcimskiej 96

Monitoring środowiska w zakresie oddziaływania 
sfery przemysłowej Metalchem na środowisko 
mieszkaniowe przy ul. Oświęcimskiej w Opolu

10 000 10 000 OSR

W rejonie osiedla występują  uciążliwości zapachowe (złowonność powietrza), 
celowe jest więc przeprowadzenie badań i analiz w zakresie zanieczyszczenia 
powietrza, w szczególności związkami węglowodorowymi (związkami odorowymi), 
czyli zbadanie i analiza tzw. imisji zanieczyszczeń w powietrzu, w zakresie odorów. 
W obecnym stanie prawnym odory jako takie nie są normowane, czyli nie zostały 
określone przez ustawodawcę standardy zapachowej jakości powietrza. Niemniej 
jednak, z wykorzystaniem technik pomiarowych z dziedziny olfaktometrii możliwe 
jest (i często zasadne) przeprowadzenie pomiarów i badań jakości powietrza ze 
względu na obecność odorantów w powietrzu, w rejonie ich źródła. Techniki 
olfaktometrii środowiskowej (olfaktometria inżynierska) są podstawowymi 
instrumentami prawnej ochrony przed odorami (uciążliwymi zapachami). 
Przeprowadzenie pomiarów olfaktometrycznych powietrza w sąsiedztwie osiedla 
mieszkaniowego, a następnie dokonanie identyfikacji poszczególnych odorantów i 
analiza w zakresie ich stężenia, a także źródła pochodzenia, są możliwe przy 
współpracy z Instytutem Inżynierii Ochrony Środowiska Politechniki Wrocławskiej, 
w szczególności z Laboratoriom Badań Olfaktometrycznych (LBO). Ze względu na 
złożoność merytoryczną samego zagadnienia, kwestia finansowania takich 
pomiarów będzie dalej szczegółowo rozpoznawana. Aktualnie WOŚiR realizuje 
zadanie budżetowe pn. „Realizacja zadań z zakresu monitoringu środowiska”. 
Proponuje się w ramach ww. zadania zabezpieczenie w budżecie na 2015 r., 
środków w kwocie 10 tys. zł, na realizację zadań z zakresu monitoringu 
środowiska mieszkaniowego przy ul. Oświęcimskiej w Opolu, w zakresie 
oddziaływań strefy przemysłowej zw. METALCHEM. Należy bowiem mieć na 
względzie, iż strefa przemysłowa METALCHEM w ostatnich latach dynamicznie 
się rozwija, tym samym uciążliwości dla osiedla mieszkaniowego mogą wzrastać i 
przybierać różnorodny charakter.

409 Reklama Profil
Zasilenie działalności przy organizacji imprez 
promujących miasto Opole

65 000
12 000 - targi 

turystyki
BP

Organizacja jarmarków tematycznych jest coraz częstszą formą promocji 
terytorialnej. Szczególnie Jarmark Bożonarodzeniowy jest klimatycznym 
wydarzeniem miejskim. Miasto Opole widząc zapotrzebowanie mieszkańców 
planuje w roku 2015 organizację miejskiego jarmarku, ulokowanego wokół 
Ratusza. Wysokość zaangażowanych środków będzie uzależniona od wysokości 
przyznanego na rok 2015 budżetu. Miasto Opole od lat wspiera nie tylko 
finansowo ale i również organizacyjnie realizowane przez Agencję Profil Targi 
Turystyczne "W stronę słońca". Kwota planowana do realizacji w roku 2015 
pozostaje na poziomie kwoty wydatkowanej na to zadanie w roku 2014. 

410
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Remont hali widowiskowo-sportowej "Okrąglak" 10 000 000 20 000 000 KSIT Zadanie w trakcie realizacji.
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411
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Budowa oddziału przedszkolnego przy 
PSP Nr 9

2 000 000 OŚ

Wniosek zasadny. W wybranych rejonach miasta, z uwagi na występujący wzrost 
liczby mieszkańców, mogą pojawić się zwiększone potrzeby w zakresie liczby 
miejsc w przedszkolach. Taka sytuacja może dotyczyć dzielnicy Półwieś, gdzie 
funkcjonuje PSP Nr 9, przy której możliwa byłaby przyszła lokalizacja placówki 
przedszkolnej.   

412
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Przebudowa skrzyżowania (budowa ronda) 
Prószkowska-Chmielowicka (okolica Kościoła p.w. 
Św. Józefa i Politechniki Opolskiej)

1 000 000

120 000                                                
- koszt 

dokumentacji                          
w tym 2015 r. - 

20 000 

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa w trakcie 
opracowywania.

413
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Zagospodarowanie placu miejskiego przy 
ul. Chabrów (działka 535/14 km 11)

300 000 780 000 - IM
ITGK/MZD/M

ZLK

IM - Wniosek zasadny pod warunkiem wypowiedzenia umowy dzierżawy, która 
obowiązuje do 30.04.2015 r. Po wypowiedzeniu umowy dzierżawy należy zlecić 
opracowanie dokumentacji technicznej. 
MZLK - W okolicy przedmiotowej działki znajdują się tereny rekreacyjno-
wypoczynkowe dla mieszkańców osiedla m.in. kort tenisowy, siłownia letnia, place 
zabaw oraz ścieżki rowerowe. Uwzględniając fakt, usytuowania działki przy 
ruchliwym ciągu komunikacyjnym i w bliskim sąsiedztwie terenu rekreacyjno-
wypoczynkowego, wniosek jest nieuzasadniony. Ponadto część działki nr 535/14, 
k.m. 11 obręb Opole przy ul. Chabrów objęta jest umową dzierżawy do dnia 
30.04.2015r. (część działki znajdująca się w dzierżawie zagospodarowana jest 
jako parking)                                                                                                                                                                         

414
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Budowa i tworzenie dróg rowerowych, ciągów 
pieszo-rowerowych, pasów rowerowych, dla 
których istnieje dokumentacja techniczna

1 000 000 5 000 000 MZD

Wniosek zasadny. Opracowano dokumentacje projektowo-kosztorysowe na 
zadania "Budowa chodnika wraz ze ścieżką rowerową w ciągu ul. Marka z 
Jemielnicy " - wartość oraz "Budowa ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż ul. 
Budowlanych ". Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej 
na pozostałe zadania objęte wnioskiem.

415
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Rozbudowa sali gimnastycznej wraz z zapleczem 
przy PSP nr 11 

2 000 000 3 500 000 OŚ

Wniosek zasadny. W 2013 r. zlecono wykonanie dokumentacji technicznej. Po 
przeprowadzonej analizie możliwości dotyczących rozbudowy sali gimnastycznej, 
czyli dobudowy do istniejącego obiektu sali,  drugiego  obiektu stwierdzono, iż 
istniejący układ funkcjonalny uniemożliwia wykonanie projektu zgodnie z 
obowiązującymi przepisami. Dodatkowo wymusza całkowitą przebudowę 
istniejącego zespołu socjalno-szatniowego, gdzie konieczne jest dostosowanie do 
przepisów zawartych w Rozporządzeniu Ministra Infrastruktury z dnia 12 kwietnia 
2002 r. w sprawie warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać budynki i 
ich usytuowanie (podniesienie stropodachu dla uzyskania przepisowej wysokości 
pomieszczeń, spełnienie normatywów funkcjonalno-powierzchniowych). Obecnie 
dokumentacja jest na etapie sprawdzania. 

416
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Budowa zewnętrznej siłowni oraz boiska do 
siatkówki plażowej na terenie PSP nr 11

30 000 OŚ- 50 000 OŚ/KSIT

Wniosek zasadny. Dzięki realizacji wnioskowanych zadań szkoła umożliwi 
dzieciom udział w dodatkowych zajęciach sportowych. Budowa boiska do 
siatkówki plażowej zapewni uczniom możliwość rozwijania indywidualnych 
zainteresowań i uzupełniania braków aktywności fizycznej poprzez dużą ofertę 
zajęć pozalekcyjnych. Zadanie to może zostać zrealizowane po wykonaniu 
rozbudowy sali gimnastycznej.                                                                                                                             

417
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Budowa "Białego Orlika" na terenach zielonych 
dzielnicy AK

700 000 780 000 KSIT

Budowa pierwszego w Opolu miejskiego "Białego Orlika” z pewnością przyczyni 
się do zagospodarowania czasu wolnego i aktywności fizycznej opolskich rodzin w 
okresie zimy. Jednocześnie odciąży w znacznym stopniu oblegany zimą Toropol. 
Proponowana lokalizacja na terenach zielonych osiedla AK wydaje się korzystna, 
jednak wymaga szczegółowych ustaleń. Zadanie może być również 
współfinansowane ze środków Ministerstwa Sportu do kwoty 300.000 zł brutto. 
Przy realizacji zadania należy również uwzględnić zakup niezbędnego 
wyposażenia (głównie rolba).
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418
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Utworzenie placu zabaw w miejscu starego placu 
targowego (tzw. Ruskiego rynku) przy ul. 
Reymonta

150 000 MZLK

Wniosek niezasadny z uwagi na planowaną budowę placu zabaw przy ul. Kołłątaja 
w Opolu. Ponadto miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 
"Śródmieście IVa"  przewiduje na terenie byłego targowiska zabudowę 
mieszkaniową, wielorodzinną wraz z lokalami usługowymi oraz ciągami pieszo-
jezdnymi.                                                                 

419
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Remont nawierzchni dróg i chodników przy 
ul. Wrocławskiej i Lompy, na odcinku 
od ul. Bończyka do Placu Piłsudskiego

300 000 580 000 MZD

Wniosek zasadny. Wniosek dotyczący wymiany nawierzchni jezdni ul. 
Wrocławskiej (na odc. od granic miasta do ul. Żerkowickiej) został ujęty przez 
Miejski Zarząd Dróg w Projekcie Planu Wydatków Budżetowych na 2015 rok. 
Szacunkowy koszt wymiany nawierzchni jezdni  wynosi 500 000 zł. Natomiast 
chodniki przy ulicy Lompy będą wykonane zgodnie z opracowaną dokumentacją. 

420 Elżbieta Bień - Radna Miasta Opola
Budowa ronda na skrzyżowaniu ulic Krapkowicka- 
Prószkowska- Chmielowicka (okolica kościoła pw. 
Św. Józefa i Politechniki Opolskiej)

120 000   
20 000  - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa w trakcie 
opracowania.

421 Elżbieta Bień - Radna Miasta Opola
Budowa boiska wielofunkcyjnego przy PSP nr 10 
przy ul. Wróblewskiego 7

650 000 OŚ Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w trakcie opracowania.

422 Elżbieta Bień - Radna Miasta Opola

Dokończenie utwardzania nawierzchni drogi 
gruntowej od posesji przy ul. Wróblewskiego 33 w 
kierunku ulicy Tęczowej wraz z wykonaniem 
kanalizacji deszczowej 

55 000                                             
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

423 Elżbieta Bień - Radna Miasta Opola Kontynuacja budowy lokali socjalnych L

Wniosek zasadny w związku z dużym zapotrzebowaniem na najem mieszkań 
socjalnych (około 500 mieszkań, w tym 400 z zarejestrowanych wyroków 
sądowych o eksmisję i 90 z listy 2014r.). W 2015 roku planowana jest budowa  20-
25 mieszkań socjalnych.       

424 Elżbieta Bień - Radna Miasta Opola Kontynuacja budowy ścieżek rowerowych 5 000 000 MZD

Wniosek zasadny. Opracowano dokumentację projektowo-kosztorysową na 
zadania "Budowa chodnika wraz ze ścieżką rowerową w ciągu ul. Marka z 
Jemielnicy" oraz "Budowa ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż ul. Budowlanych". 
Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej na pozostałe 
zadania objęte wnioskiem. 

425 Elżbieta Bień - Radna Miasta Opola
Kontynuacja nasadzeń drzew (w tym 
na ul. Wojska Polskiego i ul. Wróblewskiego 
w miejscach po wycięciu starych)

MZD
Wniosek zasadny. Konieczne jest przygotowanie projektu nasadzeń drzew. 
Wykonanie nasadzeń w miarę możliwości sadzenia drzew na istniejących 
miejscach po wycince.

426 Elżbieta Bień - Radna Miasta Opola
Przejęcie, przebudowa i rozbudowa urządzeń 
wodno-kanalizacyjnych, ciepłowniczych osiedla 
"Chmielowicka - Gospodarcza" 

ITGK

Wniosek niezasadny. Sieć wodociągowa oraz kanalizacja sanitarna osiedla 
Chmielowicka-Gospodarcza jest w trakcie przekazywania aportem do Spółki 
Wodociągi i Kanalizacja. Spółka po przejęciu ww. infrastruktury będzie 
odpowiedzialna za jej eksploatację. Kanalizacja deszczowa jest własnością Miasta 
Opole, które jest odpowiedzialne za jej eksploatację. Sieć ciepłownicza jest 
własnością Energetyki Cieplnej Opolszczyzny S.A.

427 Elżbieta Bień - Radna Miasta Opola
Przebudowa mostu w ciągu ul. Niemodlińskiej - 
nad Kanałem Ulgi

500 000                                        
- koszt 

dokumentacji                      
w 2015 r. - 
150 000 

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa w trakcie 
opracowania.

428
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Remont chodnika na ul. Niemodlińskiej od 
skrzyżowania ul. Wojska Polskiego z 
przedłużeniem ścieżki dla rowerów co najmniej do 
przeprawy przez Kanał Ulgi

300 000
228 400                                                 

a w 2015 r. - 
148 400

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa w trakcie 
opracowania.

429
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Remont odcinka wraz z chodnikiem drogi 
J. Chełmońskiego , tuż przy skrzyżowaniu 
z ul. Wojska Polskiego

50 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna wymaga aktualizacji. 
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430
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Nowe oświetlenie lub rewitalizacja 
dotychczasowego na Cmentarzu Komunalnym na 
Półwsi, zwłaszcza alei i wejścia 
od ul. Zamiejskiej

100 000 500 000 ITGK
Wniosek zasadny. Projekt oświetlenia w posiadaniu Zakładu Komunalnego Spółka 
z o.o.  obejmuje II etap rewitalizacji cmentarza komunalnego w Opolu-Półwsi. W 
pierwszym etapie rewitalizacji wykonano i zmodernizowano część oświetlenia.

431
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Budowa placu zabaw na ul. Niedurnego 50 000 MZLK

Wniosek niezasadny. Budowa placów zabaw ze środków finansowanych z 
Miejskiego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych może 
zostać zrealizowana wyłącznie na terenach stanowiących własność Gminy Opole. 
Wnioskowana lokalizacja przy ul. Niedurnego-Spychalskiego stanowi własność 
Spółdzielni Mieszkaniowej. Ponadto w pobliżu znajdują się ogólnodostępne place 
zabaw przy ul. Łąkowej 3, przy ul. Spychalskiego 8-18, przy ul. Wrocławskiej 
(obok sklepu Biedronka), ul. Wrocławskiej 20 c-d i przy ul. Bończyka 6. 

432
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Instalacja i prowadzenie tzw. "okna życia" dla 
noworodków w Opolu

20 000 PS

"Okno życia" to specjalnie przygotowane miejsce, umożliwiające matkom, które 
nie mogą lub nie chcą opiekować się noworodkiem, anonimowe, bezpieczne 
pozostawienie w nim dziecka. Do sierpnia 2014 r. poprzez 53 istniejące w wielu 
miastach w Polsce "Okna życia" uratowano 76 dzieci. Miejsca takie funkcjonują 
także w wielu państwach Europy. Głównym organizatorem "Okien życia" w Polsce 
jest Caritas, który współpracuje głównie z zakonami, ponieważ przy klasztorach 
znajdują się bezpieczne miejsca do pozostawienia dzieci, a zakonnice dyżurują 
przez 24 godziny na dobę. Przedsięwzięcie to finansowane jest przede wszystkim 
z 1% podatku przekazywanego na organizacje pożytku publicznego w rozliczeniu 
rocznym (PIT), ze środków kościelnych lub datków wiernych. Miasto Opole nie 
posiada odpowiedniej jednostki organizacyjnej, która pełniłaby całodobowy dyżur i 
byłaby odpowiednio przygotowana, aby utworzyć w niej "okno życia". Dlatego też 
w 2013 r. Prezydent Miasta Opola zwrócił się z prośbą do Zarządu Województwa 
Opolskiego o utworzenie "okna życia" w Samodzielnym Specjalistycznym Zespole 
Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem w Opolu, ponieważ lokalizacja ta byłaby 
najbardziej uzasadniona z medycznego punktu widzenia - w szpitalu dyżury 
pełnione są 24 godziny na dobę i pozostawione w "oknie życia" dziecko miałoby 
od razu zapewnioną fachową opiekę. Jednak Zarząd Województwa Opolskiego 
uznał, iż nie ma takiej potrzeby, ponieważ we wszystkich szpitalach położniczych 
na terenie województwa kobiety mają możliwość pozostawienia bez żadnych 
konsekwencji nowonarodzonych dzieci z przeznaczeniem do adopcji. Personel 
tych szpitali zapewnia kobietom poczucie bezpieczeństwa, intymności i 
zrozumienia, a także ściśle współpracuje z ośrodkami adopcyjnymi.

433
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Rewitalizacja lub zmiana ogrodzenia miedzy 
Stadionem Miejskim przy ul. Oleskiej a basenem 
letnim "Błękitna Fala" na Placu Róż

50 000 50 000 MOSIR

Wniosek zasadny. Ogrodzenie znajduje się w dostatecznym stanie technicznym 
lecz w złym stanie estetycznym. Wskazana jest wymiana płotu z elementów 
betonowych zwieńczonych drutem kolczastym na estetyczny, ażurowy płot 
metalowy.

434
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Wsparcie budowy kościoła pw. Św. Karola 
Boromeusza na osiedlu Chabry w Opolu

500 000 B
Wniosek niezasadny. Teren na którym znajduje się budynek kościoła nie jest 
własnością gminy (działka jest w użytkowaniu wieczystym na rzecz kościoła). 

435
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Budowa placu zabaw dla dzieci wraz z boiskiem 
na osiedlu Chabry przy ul. Tatrzańskiej 
i Podhalańskiej

70 000
60 000 - 
MZLK

KSIT/MZLK

KSIT - Wniosek niezasadny. Wskazany teren jest zbyt mały do realizacji tego typu 
inwestycji.
MZLK - Ze względu na fakt, iż we wskazanych lokalizacjach istnieje potrzeba 
utworzenia placów zabaw, wniosek jest zasadny. Rozpoczęto procedurę 
przygotowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej zagospodarowania terenu 
przy ul. Tatrzańskiej na budowę placu zabaw.

436
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Organizacja biegu opolskiego pn. "Bieg 
Powstańczy w Opolu na dystansie 5 km"

40 000 KSIT
Dotacje na organizację imprez sportowych udzielane są poprzez konkurs ofert. 
Nie ma potrzeby zapisywania tego zadania jako odrębnej pozycji budżetowej.
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437
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Rewitalizacja placów zabaw i terenów zielonych 
na osiedlu Łąkowa

500 000 MZLK

Wniosek niezasadny. Parametry przestrzenne obecnej lokalizacji placu zabaw 
przy ul. Łąkowej 3 w Opolu uniemożliwiają jego rozbudowę. W najbliższej okolicy 
znajdują się ogólnodostępne place zabaw przy ul. Bonczyka 6, ul. Wrocławskiej 
20C-D oraz ul. Niemodlińskiej-Wrocławskiej.  Tereny zielone w okolicy ul. Łąkowej 
są sukcesywnie pielęgnowane, dokonywana jest przycinka drzewostanu, 
uzupełniana infrastruktura techniczna oraz mała architektura (ławki).

438
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Odszczurzanie osiedli i ulic: Dambonia, Łąkowa 
i 1-go Maja

40 000 ITGK

Zgodnie z §15 Uchwały nr XXXVIII/613/13 Rady Miasta Opola z dnia 28 lutego 
2013 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta 
Opola obowiązek przeprowadzania deratyzacji w celu zapobiegania powstawania 
chorób zakaźnych przenoszonych na ludzi i zwierzęta przez szczury i myszy musi 
być realizowany przez właścicieli nieruchomości. Zgodnie z uchwałą deratyzacji 
dokonuje się dwukrotnie w ciągu roku, tj. od 1 lutego do 31 marca - akcja 
wiosenna i od 1 października do 30 listopada - akcja jesienna. Dodatkowo 
właściciele nieruchomości zobowiązani są do każdorazowego przeprowadzenia 
deratyzacji na wniosek Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego. 

439
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Rewitalizacja trawiastego boiska przy ul. Hallera 50 000 50 000 OŚ

Wniosek zasadny. Z boiska bardzo często korzystają uczniowie Zespołu Szkół 
Technicznych i Ogólnokształcących im. K. Gzowskiego oraz mieszkańcy 
okolicznych osiedli. W pobliżu boiska zwiększyła się infrastruktura mieszkaniowa 
(powstały nowe bloki od strony ul. Domańskiego i  ul. Koszyka) w związku z czym 
boisko może stać się częstym celem spacerów, zabawy i sportu. 

440
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Budowa drogi łączącej ul. Hallera z ul. Koszyka 700 000
70 000                                         
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

441
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Pilotażowy program instalacji całodobowych 
automatów sprzedaży biletów MZK

500 000 1 200 000 BOTZ

Wniosek zasadny. Dzięki umożliwieniu zakupu biletu w automacie, spadnie liczba 
pasażerów kupujących bilety w autobusie. Przyczyni się to do krótszego postoju 
autobusu na przystanku, spadku liczby opóźnionych kursów oraz zmniejszeniu 
konfliktów pomiędzy kierowcą i pasażerami.

442
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Rewitalizacja zewnętrznych obiektów sportowych 
w PSP nr 10 w Opolu

80 000 650 000 OŚ
Wniosek zasadny. Rewitalizacja i remont urządzeń sportowych zostaną wykonane 
wraz z budową boiska. Dokumentacja techniczna w trakcie opracowania.

443
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Budowa Ogródka Jordanowskiego na osiedlu 
Dambonia w Opolu

500 000 MZLK
Wniosek niezasadny. Na wnioskowanym terenie znajduje się dostateczna ilość 
placów zabaw.  

444
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Ustawienie fotoradaru na ul. Niemodlińskiej 175 000 ITGK

Wniosek zasadny. Instalacja fotoradaru możliwa jest jedynie za zgodą Głównego 
Inspektora Transportu Drogowego. Należy także wskazać jednostkę 
odpowiedzialną za utrzymanie, naprawę, bieżącą eksploatację i obsługę, w tym 
również import danych zarejestrowanych przez urządzenia oraz montaż urządzeń 
w zainstalowanych obudowach. W bieżącym roku ITD nakazała usunąć z terenu 
miasta Opola wszystkie słupy przeznaczone do obsługi stacjonarnych urządzeń 
rejestrujących.  

445
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Stworzenie dodatkowych miejsc parkingowych 
przy pętli autobusowej na osiedlu Dambonia

200 000
25 000  - 

opracowanie 
koncepcji

MZD
Wniosek zasadny. Na wykonanie dodatkowych miejsc parkingowych przy pętli 
autobusowej na osiedlu Dambonia konieczne jest opracowanie koncepcji. 

446
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Zgłoszenie do odznaczeń Zasłużony Obywatel 
Miasta Opola

15 000 ok. 100 zł/os BRM

Nadawane przez Radę Miasta Opola wyróżnienia finansowane są na bieżąco ze 
środków Biura Rady Miasta w ramach posiadanego budżetu na dany rok. Nie ma 
zatem potrzeby rezerwowania dodatkowych środków w budżecie miasta na ten 
cel.

447
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Rewitalizacja boiska i innej infrastruktury 
rekreacyjnej na terenie parku osiedla Dambonia

80 000 KSIT
Wniosek zasadny. Teren rekreacyjno-sportowy wymaga modernizacji. 
Dokumentacja projektowa w trakcie opracowania. 
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448
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Wprowadzenie jednorazowej zapomogi 
samorządowej (tzw. becikowego samorządowego) 
dla rodziców zameldowanych w Opolu

1 200 000 PS

Zapomoga z tytułu urodzenia się dziecka, tzw. „becikowe” przyznawana jest na 
podstawie ustawy z dnia 28 listopada  2003 r. o świadczeniach rodzinnych i 
przysługuje jednorazowo w wysokości 1.000 zł. W przypadku urodzenia więcej, niż 
jednego dziecka podczas jednego porodu dodatek przysługuje na każde dziecko. 
Od  1 stycznia  2013 r. zmieniły się zasady przyznawania „becikowego”, co 
wpłynęło na zmniejszenie liczby dzieci, które z niego skorzystały. Jednorazową 
zapomogę w wysokości 1.000 zł otrzymują rodziny, których dochód nie przekracza 
1.922 złotych na osobę. Dodatkowo, aby otrzymać "becikowe" matka dziecka musi 
przedstawić zaświadczenie, że od co najmniej 10 tygodnia ciąży pozostaje pod 
opieką lekarza. Zgodnie z art. 22a. ustawy, rada gminy w drodze uchwały może 
przyznać zamieszkałym na terenie jej działania osobom jednorazową zapomogę z 
tytułu urodzenia się dziecka. Ograniczenie jest tylko jedno - w związku z 
urodzeniem się dziecka może być przyznana tylko jedna zapomoga  - ustawowa 
lub samorządowa. Zatem nowelizacja ustawy daje możliwość gminom, ale nie 
obliguje ich w żaden sposób do podejmowania stosownych uchwał.

449
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Wycinka starych i przycinka rozległych drzew na 
terenie osiedla Dambonia

20 000 MZLK

Wnioskowany teren jest częściowo własnością Spółdzielni Mieszkaniowej. Prace 
związane z przycinką oraz wycinką drzew i krzewów znajdujących się na terenach 
gminnych realizowane są cyklicznie zgodnie z obowiązującymi przepisami 
prawnymi i w miarę możliwości finansowych. Usunięcie drzew jest możliwe po 
uzyskaniu decyzji zezwalającej na ich wycinkę wydawanej przez właściwego 
starostę, wyznaczonego każdorazowo postanowieniem Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Opolu.          

450
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Wprowadzenie comiesięcznego zasiłku w kwocie 
300 zł dla rodzin opiekujących się osobą 
niepełnosprawną

1 000 000 PS

Wniosek niezasadny. Świadczenie pielęgnacyjne, specjalny zasiłek opiekuńczy i 
zasiłek dla opiekuna przyznaje Miejskie Centrum Świadczeń w Opolu. Ustawa z 
dnia 28 listopada 2003 r. o świadczeniach rodzinnych nie stwarza możliwości 
prawnej wprowadzenia zasiłku dla rodzin opiekujących się osobą 
niepełnosprawną.

451
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Rewitalizacja placu Jana Pawła II 5 150 000 OSR

Wniosek zasadny. Teren zieleni przy Pl. Jana Pawła II jest zdewastowany i 
znajduje się w złym stanie technicznym oraz nie spełnia swojego przeznaczenia. 
Celem przebudowy powinna być poprawa układu funkcjonalnego i stworzenie 
terenu rekreacyjnego dla mieszkańców. Z uwagi na lokalizację w centrum miasta, 
konieczne jest doprowadzenie do stanu, który zapewni bezpieczeństwo i poprawi 
estetykę miejsca. W br. opracowana została koncepcja przebudowy placu, stąd 
też konieczne jest opracowanie dokumentacji projektowej i rozpoczęcie robót w 
2015 r. 
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452
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Uporządkowanie terenu, likwidacja nielegalnych 
reklam i kontenerów na odpady oraz wykonanie 
utwardzonej ścieżki dla pieszych pomiędzy 
domem handlowym Opolanin a Kaskadą

95 000 - OSR ITGK/OSR

ITGK - Przestawienie pojemników na odpady komunalne nie rodzi skutków 
finansowych. W chwili obecnej na wskazanym skwerku stoją dwa czarne 
pojemniki o pojemności 1100 l. Pojemniki te nie zmieszczą się w pomieszczeniu, 
w którym docelowo powinny stać pojemniki na odpady. W listopadzie ubiegłego 
roku złożono korektę deklaracji z zapotrzebowaniem na dwa mniejsze pojemniki 
660 l każdy, które zmieszczą się do pomieszczenia. Problem braku wymiany 
pojemników na mniejsze został zgłoszony do Spółki Remondis. Wymiana 
pojemników nastąpi niebawem z jednoczesnym ustawieniem pojemników w 
pomieszczeniu Kaskady.
OSR - Teren znajduje się w bieżącym utrzymaniu i podlega stałemu 
porządkowaniu. Nielegalne reklamy są usuwane na podstawie działań Straży 
Miejskiej, natomiast pojemniki na odpady zostaną przemieszczone. Wydział 
Ochrony Środowiska i Rolnictwa posiada projekt zagospodarowania wskazanego 
terenu, który przewiduje wymianę i uzupełnienie podłoża glebowego, budowę 
elementu dekoracyjnego - tzw. suchej rzeki, czyli alejki utwardzonej kamieniem 
rzecznym, urządzenie nowej zieleni z drzew, krzewów i bylin oraz trawników 
dywanowych,  montaż małej architektury - ławki i kosze na odpady. Realizacja 
zadania planowana jest na IV kwartał 2014 r. lub I kwartał 2015 r.

453
Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości

Uporządkowanie trawnika oraz wykonanie 
utwardzonej ścieżki dla pieszych przy 
skrzyżowaniu ulicy Ozimskiej 19 z ulicą Reymonta

MZD
Wniosek zasadny. Realizacja zadania możliwa jest po rozbudowie skrzyżowania 
ulic Ozimska - Reymonta.

454
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Dofinasowanie remontów obiektów zabytkowych 1 500 000 360 000 KSIT
Wniosek zasadny. Dofinasowanie do zabytków odbywa się zgodnie z 
obowiązującą procedurą. 

455
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Konkurs na zadania inwestycyjne zgłaszane przez 
Rady Dzielnic

1 200 000 750 000 BRM

Wniosek zasadny. W 2012 r. kwota przeznaczona na zadania zgłaszane przez 
rady dzielnic wynosiła 500 tys. zł, wpłynęło łącznie 15 wniosków złożonych przez 5 
powołanych wówczas dzielnic. W 2013 r. na 8 dzielnic została przeznaczona 
kwota 700 tys. zł - wpłynęły 34 wnioski. W 2014 r. została przeznaczona kwota 
750 tyś. zł. - wpłynęło 48 wniosków. Zgodnie z Zarządzeniem Nr OR-
I.0050.733.2013 r. Prezydenta Miasta Opola wartość zadań mogła przekraczać 
kwotę 14 000 EURO (netto), w związku z tym składane wnioski opiewały na duże 
kwoty finansowe (nawet 630 tys. zł). Część przedłożonych wniosków są zadaniami 
wieloletnimi, wymagającymi pozwoleń na budowę oraz zmian w planie 
zagospodarowania przestrzennego. Obecnie funkcjonujące dzielnice potrzebują 
większych środków finansowych, świadczy o tym liczba wniosków zgłaszanych 
podczas organizacji zadań, jak i również zasadność wniosków z przedłożoną 
dokumentacją, których głównym założeniem jest poprawa życia, bezpieczeństwa 
mieszkańców, jak również stworzenie miejsc o charakterze sportowym, kulturalno-
rozrywkowym.

456
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Realizacja projektu kapitalnego remontu 
pl. Św. Sebastiana

2 500 000 IM
Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna wraz z ważnym pozwoleniem na 
budowę w posiadaniu UMO.

457
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Konkurs dla wspólnot mieszkaniowych "Odmień  
Swoje Podwórko"

200 000 150 000 MZLK

Wniosek zasadny. Konkurs "Odmień swoje podwórko" ogłaszany jest od trzech lat 
i cieszy się coraz większym zainteresowaniem wśród Wspólnot Mieszkaniowych. 
Ma on na celu bezpośrednie zaangażowanie mieszkańców w aktywne działania na 
rzecz poprawy stanu zagospodarowania ich najbliższego otoczenia.  Zasadnym 
jest kontynuowanie konkursu i mobilizowanie mieszkańców miasta Opola do 
dbałości o najbliższe otoczenie.
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458
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Konkurs na inwestycje realizowane w ramach 
Inicjatywy Lokalnej

300 000 IM
W Wydziale Inwestycji Miejskich realizowane są "Inwestycje z udziałem ludności", 
które nie mają charakteru konkursowego. Inwestycje te są realizowane w oparciu 
o Uchwałę Rady Miasta Opola Nr XXXV/337/04 z dnia 26 sierpnia 2004 r. 

459
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Rewitalizacja zabytkowego cmentarza przy 
ul. Wrocławskiej - budowa lapidarium i remont 
muru

500 000 500 000 ITGK

Wniosek zasadny. Cmentarz przy ul. Wrocławskiej wraz z ogrodzeniem wpisany 
jest do miejskiej ewidencji zabytków. Mur zachodni cmentarza jest w bardzo złym 
stanie technicznym od czasu powodzi w 1997 r. i jest stale niszczony przez 
wandali i zbieraczy złomu. W ramach środków budżetowych przyznanych na 2014 
r. został opracowany projekt remontu muru zachodniego, który w lipcu br. uzyskał 
pozwolenie na budowę. Do końca roku zostaną wyremontowane dwie sekcje muru 
o długości ok. 200 mb. Do wykonania pozostaje remont  ok. 400 mb muru, 
którego wartość zgodnie z kosztorysem inwestorskim wynosi ok. 500 000 zł. 

460
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Otwarcie telefonicznej "Infolinii dla Seniora" wraz 
z drukiem corocznego "Informatora dla Seniora" z 
najważniejszymi informacjami i telefonami dot. tej 
grupy wiekowej

20 000 PS

Wniosek zasadny z uwagi na fakt, iż w mieście Opolu przybywa osób starszych 
potrzebujących i poszukujących informacji nt. form udzielanej pomocy i wsparcia. 
Co drugi rok uaktualniany jest biuletyn informacyjny pn. "Strefa wsparcia w 
Opolu", który zawiera dane wszystkich instytucji udzielających pomocy i wsparcia. 
Natomiast w ramach umowy na świadczenie usługi tzw. Teleopieki w 2014-2015 r. 
planuje się uruchomienie dodatkowego działania o nazwie: Zapewnienie dostępu 
do "zielonego przycisku wolontariatu nadziei", którego realizator zostanie 
wyłoniony w drodze otwartego konkursu. Dostęp do "zielonego przycisku 
wolontariatu nadziei" umożliwi kontakt telefoniczny wolontariuszy z osobami 
starszymi, niepełnosprawnymi oraz niesamodzielnymi w miejscu zamieszkania. 
Usługa ma mieć przede wszystkim funkcję informacyjną, m.in. wskazanie miejsc, 
w których można uzyskać pomoc, a także prospołeczną, niezwykle ważną dla 
osób samotnych, często potrzebujących rozmowy z drugim człowiekiem.

461
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Renowacja istniejących i montaż nowych gablot z 
planem miasta

BP

Wniosek niezasadny. W Opolu znajdują się dwa pylony zawierające z jednej 
strony mapę Miasta Opola z drugiej plakat promujący aktualne wydarzenie, 
odbywające się w Galerii Sztuki Współczesnej i są na bieżąco naprawiane. Ze 
względu na częste zniszczenia nie przewiduje się na chwilę obecną montażu 
pylonów dodatkowych.

462
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Realizacja całościowego programu wymiany 
zniszczonych wiat przystankowych oraz montaż 
nowych

100 000 MZD

Wniosek zasadny. Miejski Zarząd Dróg w Opolu corocznie realizuje zadania pn. 
"Bieżące utrzymanie przystanków komunikacyjnych" oraz "Budowa i zakup wiat 
przystankowych". Na  2015 rok zaplanowano budowę 19 sztuk wiat 
przystankowych.

463
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Uzbrojenie nowych terenów inwestycyjnych po 
zakładzie FSO przy ul. Plebiscytowej

100 000 ITGK

Wniosek zasadny. Teren przy ul. Ozimskiej/Bohaterów Monte Casino znajduje się 
w bardzo dobrej lokalizacji, co stwarza potencjał do zagospodarowania go jako 
teren inwestycyjny. W pierwszej kolejności należałoby zlecić opracowanie projektu 
uzbrojenia przedmiotowego terenu i dopiero w dalszej kolejności, na podstawie 
przedstawionego kosztorysu inwestorskiego, zabezpieczać środki w budżecie 
miasta w celu wykonawstwa. 

464
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont boiska przy PSP nr 10 650 000 OŚ Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w trakcie w opracowania.

465
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Dokończenie remontu ulicy Stawowej 250 000 MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna  została opracowana.  W 2014 roku 
został wykonany I etap remontu. W 2015 roku możliwy jest do realizacji II etap 
remontu zależny od wielkości przyznanych środków finansowych.
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466
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Zagospodarowanie terenu na skrzyżowaniu 
ul. Szczeszyńskiego i Pobożnego zgodnie z 
istniejącą koncepcją (park i ciąg komunikacyjny)

OSR

"Koncepcja programowo-przestrzenna terenów przyległych do stawu w 
sąsiedztwie kościoła w Nowej Wsi Królewskiej" opracowana na zlecenie WUAiB 
będzie stanowiła założenia do sporządzenia dokumentacji technicznej, 
stanowiącej podstawę do realizacji zadania. Koncepcja zakłada przebudowę 
zarówno układu komunikacyjnego tej części dzielnicy, jak i zagospodarowanie 
terenów za kościołem oraz rewitalizację niewielkiego skweru z fontanną. Z uwagi 
na różnorodność władających terenami, zadanie zostało podzielone na kilku 
realizatorów, co wymaga ustalenia koordynacji prac projektowych. Cykl projektowy 
z uwagi na konieczność dokonania wszelkich uzgodnień trwa ok. 1 roku. Teren 
skweru z fontanną znajduje się w stałym utrzymaniu Wydziału Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa, natomiast plac przed kościołem stanowi pas drogowy 
Miejskiego Zarządu Dróg. Zadanie przewidziane do wykonania w latach 
następnych, z uwagi na konieczność realizacji przedsięwzięć priorytetowych, tj. 
przebudowa Placu A. Mickiewicza, Pl. Jana Pawła II, a w następnej kolejności Pl. 
Waryńskiego i Pl. Kazimierza (z fontannami), które powinny być wizytówką miasta 
i na te zadania są opracowane koncepcje lub dokumentacja techniczna.

467
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Dokończenie przebudowy Al. Przyjaźni w Opolu (II 
etap)

7 319 257                                           
a w 2015 r.- 
4 986 700

MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa została opracowana i 
częściowo zrealizowana. W 2015 roku planowana jest kontynuacja zadania.

468
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Przebudowa oświetlenia przy ul. Jagiellonów 552 000 ITGK

Wniosek zasadny. Oświetlenie uliczne wymaga pilnej przebudowy i rozbudowy. 
Przy ulicy znajdują się sklepy, dojście do szkoły podstawowej, przychodnia 
zdrowia, dojście do kościoła oraz biblioteka. Jest to główna ulica przebiegająca 
przez dzielnicę Nowa Wieś Królewska. Dokumentacja projektowa w posiadaniu 
UMO.

469
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont chodników przy ul. Szczeszyńskiego
40 000                                          
koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

470
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Rewitalizacja parku os. Dambonia 2 170 000 IM Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji technicznej. 

471
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Wykonanie miejsca do zawracania pojazdów na 
końcu ul. Przytulnej

33 000
86 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

472
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa parkingu między ul. Łąkową a wałem 
odrzańskim

30 000                                                   
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Opracowano koncepcję.  Konieczność opracowania 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej.

473
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa ścieżki rowerowej łączącej dzielnice 
Grudzice, Nowa Wieś Królewska i Groszowice

35 000                                                  
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

474
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Montaż kamer i monitoringu miejskiego 
na pl. Jana Kazimierza i ul. Ściegiennego

15 000 ZK

Wniosek niezasadny. Na wskazanym terenie brak jest możliwości zamontowania 
kamer, ponieważ zarówno infrastruktura zabudowy tego terenu, jak również duża 
ilość drzew  uniemożliwiłaby monitoring. W miejsca te Straż Miejska kieruje więcej 
patroli w celu zapewnienia porządku i bezpieczeństwa. Obecnie jest montowana 
kamera na skrzyżowaniu ul. Wrocławskiej - pl. Piłsudskiego, która swoim 
zasięgiem będzie obejmować wskazane okolice. 

475
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa wielofunkcyjnego boiska o poliuretanowej 
nawierzchni przy PSP nr 26

650 000 OŚ Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna została opracowana.

476
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Likwidacja garaży na ul. Szpitalnej 
z przeznaczeniem miejsca na mały parking 
publiczny oraz śmietniki dla lokalnych wspólnot 
mieszkaniowych

MZLK

Rozbiórka istniejących garaży przy ul. Szpitalnej nastąpi w roku bieżącym. 
Docelowo planowane jest zagospodarowanie przedmiotowego terenu zgodnie z 
ustaleniami obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Śródmieście II – centrum” w Opolu.
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477
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont oraz budowa kanalizacji deszczowej 
ul. Olimpijskiej

50 000  - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

478
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Realizacja koncepcji zagospodarowania terenu 
wokół kościoła - fontanny w dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

OSR

"Koncepcja programowo-przestrzenna terenów przyległych do stawu w 
sąsiedztwie kościoła w Nowej Wsi Królewskiej" opracowana na zlecenie WUAiB 
będzie stanowiła założenia do sporządzenia dokumentacji technicznej, 
stanowiącej podstawę do realizacji zadania. Koncepcja zakłada przebudowę 
zarówno układu komunikacyjnego tej części dzielnicy, jak i zagospodarowanie 
terenów za kościołem oraz rewitalizację niewielkiego skweru z fontanną. Z uwagi 
na różnorodność władających terenami, zadanie zostało podzielone na kilku 
realizatorów, co wymaga ustalenia koordynacji prac projektowych. Cykl projektowy 
z uwagi na konieczność dokonania wszelkich uzgodnień trwa ok. 1 roku. Teren 
skweru z fontanną znajduje się w stałym utrzymaniu Wydziału Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa, natomiast plac przed kościołem stanowi pas drogowy 
Miejskiego Zarządu Dróg. Zadanie przewidziane do wykonania w latach 
następnych, z uwagi na konieczność realizacji przedsięwzięć priorytetowych, tj. 
przebudowa Placu A. Mickiewicza, Pl. Jana Pawła II, a w następnej kolejności Pl. 
Waryńskiego i Pl. Kazimierza (z fontannami), które powinny być wizytówką miasta 
i na te zadania są opracowane koncepcje lub dokumentacja techniczna.

479
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont ogrodzenia i elewacji PSP nr 7 wraz z 
montażem kamery na zapleczu szkoły

50 000 OŚ
Wniosek zasadny. Ogrodzenie wokół budynku PSP nr 7 w Opolu, jest w całości 
zniszczone i wymaga naprawy. Dodatkowo należy wymienić  bramę wjazdową.

480
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Przywrócenie miastu (dzielnicy) boiska 
sportowego przy ul. Ligudy

KSIT

Wniosek niezasadny. Koszt wykupu prawa wieczystego użytkowania do 
nieruchomości gruntowej nr 1238 z km 17, na której znajdują się 2 boiska o 
nawierzchni z trawą naturalną, przewyższa koszt budowy nowego boiska 
wielofunkcyjnego z pełną infrastrukturą. Dodatkowo koszty utrzymania boiska 
naturalnego są decydowanie wyższe od kosztów utrzymania boiska ze sztuczną 
nawierzchnią (tartanową czy trawiastą).

481
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont chodnika pod wiaduktem PKP 
na ul. Wojska Polskiego

27 000                                                 
- opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

482
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont ulicy Dobrej 
100 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.
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483
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Utworzenie domu dziennego pobytu na  Zaodrzu 1 000 000 PS

Wniosek zasadny. Prognozy demograficzne do roku 2020 wskazują na znaczny 
wzrost liczebności osób w wieku poprodukcyjnym, co określa wzrost skali i 
intensywności potrzeb społecznych tej grupy ludności. Ośrodki opieki i wsparcia 
dla osób starszych (domy dziennego pobytu) w znacznym stopniu zmniejszają 
liczbę osób kierowanych do domów pomocy społecznej, co prowadzi do obniżenia 
wydatków z budżetu miasta Opola związanych z pobytem osób starszych i 
potrzebujących opieki w placówkach zorganizowanych w formie domów pomocy 
społecznej. Ośrodki opieki i wsparcia dla osób starszych realizują szeroki wachlarz 
standardowych i niestandardowych działań na rzecz seniorów. Uczestnictwo w 
zajęciach prowadzonych w tego typu ośrodkach znacznie przedłuża okres 
przebywania seniorów w środowisku rodzinnym, przeciwdziała uczuciu 
osamotnienia oraz izolacji społecznej. W mieście Opolu funkcjonują trzy Domy 
Dziennego Pobytu: w dzielnicy Malinka przy ul. Piotrkowskiej 2 - DDP "Malinka", w 
Śródmieściu przy ul. N. Barlickiego 1-3 - DDP "Magda-Maria" oraz na osiedlu 
Armii Krajowej przy ul. mjr. Hubala 4 - DDP "Złota Jesień". Obecnie Miejski 
Ośrodek Pomocy Rodzinie w Opolu realizuje zadanie w dzielnicy Groszowice pn. 
"Przebudowa lokalu przy ul. Rudzkiego 2/2 na ośrodek opieki i wsparcia dla osób 
starszych" - zadnie ma zostać zrealizowane do końca października br. Brak takiej 
placówki w dzielnicy Zaodrze. Funkcjonujące DDP są zbyt oddalone od tej części 
miasta, a liczba miejsc w ośrodkach jest ograniczona. Zatem wskazanym jest 
utworzenie kolejnego ośrodka opieki i wsparcia osób starszych.

484
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Rewitalizacja pl. Jana Kazimierza 4 000 000 OSR

Wniosek zasadny. Rewitalizacja terenu zieleni przy Pl. Jana Kazimierza jest 
konieczna. Konieczność aktualizacji dokumentacji w zakresie przyłączenia wody i 
energii. Dodatkowo należałoby zrewitalizować teren za skwerem, przylegający do 
dawnej bazy Zieleni Miejskiej, aby stworzyć jednolity kompleks zieleni. W 
pierwszym etapie należy opracować kompleksową dokumentację na rewitalizację 
skweru i zaktualizować dokumentację na remont fontanny. Jest to jedno z zadań 
priorytetowych, dotyczących przebudowy terenów zieleni w strefie reprezentacyjnej 
miasta.

485
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Wykonanie przejścia dla pieszych 
na ul. Krapkowickiej w ciągu ul. Odrodzenia, 
celem poprawy bezpieczeństwa w ruchu pieszych 
na Wyspę Bolko

25 000                                                 
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

486
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa chodnika pomiędzy ulicą Odrodzenia 
a alejką prowadzącą na cmentarz przy 
ul. Krapkowickiej

15 000                                                 
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

487
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Wykonanie oświetlenia ul. Dworskiej 170 000 ITGK
Wniosek zasadny. Ulica Dworska nie posiada oświetlenia ulicznego, co powoduje 
zagrożenie na drodze. Jest to droga łącząca ul. Prószkowską z ul. Wojska 
Polskiego o dużym natężeniu ruchu pieszego i samochodowego. 

488
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont niesprawnej instalacji kanalizacyjnej przy 
ul. Tęczowej

ITGK

Wniosek niezasadny. Kanalizacja deszczowa została wybudowana przez 
prywatnego inwestora, który budował osiedle mieszkaniowe przy ul. Tęczowej. Do 
dnia dzisiejszego kanał nie został przekazany na majątek Gminy. W związku z 
powyższym Gmina nie ma obowiązku prowadzenia czynności eksploatacyjnych 
przedmiotowego kanału.

489
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Odwodnienie ulicy Gospodarczej MZD Zadanie zostało zrealizowane w 2014 roku.

490
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont ulicy Kropidły 70 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność aktualizacji dokumentacji.

491
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont ulicy Pasiecznej 50 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.
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492
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Oczyszczenie i odnowienie siatki rowów 
melioracyjnych w dzielnicy Szczepanowice

ITGK

Wniosek zasadny. Wydział ITGK zaplanował na 2015 r kwotę 200.000 zł na 
utrzymanie i konserwację rowów komunalnych w ramach zadania  pn. 
"Eksploatacja infrastruktury służącej do odprowadzania wód opadowych i 
roztopowych". Utrzymywanie w należytym stanie rowów komunalnych gwarantuje 
prawidłowe funkcjonowanie systemu odprowadzania wód opadowych i 
roztopowych z zabudowanych terenów miasta. Na terenie miasta znajdują się 
również rowy rolnicze, których utrzymaniem i konserwacją zajmuje się Miejska 
Spółka Wodna. 

493
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont ulicy Leśmiana (trasa przejazdu 
autobusu nr 11)

48 500 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

494
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont ulicy Staffa poprzez utwardzenie 
nawierzchni

28 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

495
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont Młodej Polski MZD
Wniosek zasadny. Na wskazanej ulicy wykonany zostanie remont cząstkowy  w 
ramach bieżącego utrzymania dróg.    

496
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa chodnika przy ul. Rydla 75 500 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

497
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa chodnika przy ul. Prostej (trasa autobusu 
nr 11)

59 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

498
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa chodnika - ul. Stanisławskiego  59 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

499
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa chodnika - ul. Przybyszewskiego  59 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

500
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa chodnika - ul. Podlesie 59 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

501
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Instalacja sygnalizacji świetlnej na przejściu dla 
pieszych - ul. Strzelecka (skrzyżowanie 
ul. Leśmiana i Młodej Polski)

59 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. W pierwszej kolejności wniosek należy zgłosić na Komisję 
Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego przy Wydziale Infrastruktury Technicznej i 
Gospodarki Komunalnej Urzędu Miasta Opola.

502
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Utwardzenie podwórka przy PSP nr 26 50 000 OŚ
Wniosek zasadny. Brak utwardzonego dojścia do szkolnych boisk i placu zabaw 
dla dzieci. 

503
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Wykonanie oświetlenia przy ulicy Kremsera 150 000 ITGK
Wniosek zasadny. Ulica nie posiada oświetlenia ulicznego. Budowa oświetlenia 
winna być poprzedzona budową drogi uwzgledniającą dojazd do biurowca siedziby 
Miejskiego Zarządu Dróg w Opolu. 

504
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Przebudowa ulicy Strzeleckiej wraz z 
infrastrukturą pieszą i rowerową - kierunek Nowej 
Wsi Królewskiej i Groszowic

16 300 000                                      
w tym 

opracowanie 
dokumentacji 

400 000 

MZD

Wniosek zasadny. Zadanie ujęte jest w Projekcie Planu Wydatków Budżetowych 
na 2015 rok z dnia 12.08.2014 r. - "Wydatki na remonty i inwestycje"  poz. 31 . 
Wartość zadania wynosi 16 300 000 zł w tym opracowanie dokumentacji 400 000 
zł . 

505
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa siłowni na świeżym powietrzu przy PSP 
nr 26

30 000 KSIT Wniosek zasadny. Na wskazanym terenie brak tego typu urządzeń.

506
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Wykonanie oświetlenia - ul. Podborna - od nr 40 
do nr 48

70 000 ITGK
Wniosek zasadny. Ulica Podborna na odcinku od nr 40 do nr 48 (ok. 200 m) nie 
posiada oświetlenia ulicznego. Bezpośrednie sąsiedztwo lasu powoduje brak 
poczucia bezpieczeństwa mieszkańców.

507
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa ścieżki rowerowej na ulicy Frankiewicza
50 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

508
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Rozbudowa ulicy Anny Jantar - poszerzenie 
szerokości jezdni

30 000 - 
opracowanie 
dokumentacji 

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

509
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont ulicy Nysy Łużyckiej od nr 1 do nr 9 MZD
Teren pomiędzy blokami mieszkalnymi nie jest administrowany przez Miejski 
Zarząd Dróg w Opolu.
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510
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont boiska przy ul. Pasiecznej 180 000 KSIT
Wniosek zasadny. Nawierzchnia boiska jest w bardzo złym stanie. Należy 
wykonać nową nawierzchnię oraz wymienić ogrodzenie.

511
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa placu zabaw przy ul. Reymonta MZLK
Wniosek niezasadny z uwagi na planowaną budowę placu zabaw przy ul. Kołłątaja 
w Opolu.                                                                

512
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa ronda na skrzyżowaniu ulic Rataja, 
Oleska i Kusocińskiego

65 300 000                                      
w tym 

opracowanie 
dokumentacji 

400 000

MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

513
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Rewitalizacja placu Jana Pawła II 5 150 000 OSR

Wniosek zasadny. Teren zieleni przy Pl. Jana Pawła II jest zdewastowany i 
znajduje się w złym stanie technicznym oraz nie spełnia swojego przeznaczenia. 
Celem przebudowy powinna być poprawa układu funkcjonalnego i stworzenie 
terenu rekreacyjnego dla mieszkańców. Z uwagi na lokalizację w centrum miasta 
konieczne jest doprowadzenie do stanu, który zapewni bezpieczeństwo i poprawi 
estetykę miejsca. W br. opracowana została koncepcja przebudowy placu, stąd 
też konieczne jest opracowanie dokumentacji projektowej i rozpoczęcie robót w 
2015 r. 

514
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont parku na skrzyżowaniu ulic Miarki i 
Katowickiej

OSR

Wniosek zasadny. Plac A. Mickiewicza należy do jednych z najładniejszych i 
najstarszych placów w mieście, jednak z uwagi na wieloletnie zaniedbania 
znajduje się w złym stanie technicznym i nie spełnia swojego podstawowego 
przeznaczenia. Celem przebudowy terenu zieleni placu jest poprawa układu 
funkcjonalnego i powrót do pierwotnego założenia. Konieczne jest odtworzenie osi 
widokowej, uczytelnienie założenia, uporządkowanie zieleni. Projekt przebudowy 
zakłada podzielenie tego terenu na dwie strefy. Pierwszy z placów, bliższy ulicy 
Katowickiej, miałby charakter wejściowy. Drugi plac, w głębi, miałby więcej zieleni i 
służyłby wypoczynkowi. W miejscu, gdzie teraz znajduje się zrujnowana fontanna, 
ma się pojawić przejście w stronę kościoła oraz placyk, na którym mogłyby się 
odbywać kameralne koncerty plenerowe. Proponuje się też delikatną iluminację 
elewacji kościoła. 
Zakres przebudowy, zgodnie z projektem: 
-  rozbiórka nawierzchni alejek, murków, fontanny;
-  ułożenie nawierzchni HanseGrand, z granitu płomieniowanego oraz z kostki 
bazaltowej  (nowe alejki, murki oporowe, schody, place itp.);
-  demontaż starego i wykonanie nowego oświetlenia placu;
-  wykonanie przyłączy i innych instalacji związanych z fontanną i oświetleniem 
placu;
-  wykonanie odwodnienia terenu oraz instalacji nawadniających;
-  wykonanie fontanny;
- montaż elementów małej architektury, jak: latarnie, ławki, kosze na odpady, 
stojaki na rowery;
- zagospodarowanie terenu nową zielenią oraz pielęgnacja istniejącej.
Projekt przebudowy Pl. Adama Mickiewicza, który jest wpisany do Gminnej 
Ewidencji Zabytków, uzyskał również pozytywną opinię Opolskiego 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków.

515
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont ulicy Wyspiańskiego
75 500 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

516
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa ścieżki rowerowej od Metalchemu do 
kąpieliska Bolko

55 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej.

517
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa kanalizacji deszczowej przy ulicach 
Baczyńskiego, Gajcego, Gałczyńskiego, 
Grochowiaka, Rydla

75 500 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 
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518
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa parku dla psów pomiędzy starym i 
nowym osiedlem Armii Krajowej

60 000 OSR

W przypadku realizacji zadania  na terenach miejskich, wymagane jest 
wyznaczenie lokalizacji, przygotowanie dokumentacji projektowej, wykonanie i 
utrzymywanie obiektu. Wskazana lokalizacja została w trakcie wstępnych 
konsultacji wybrana. W ramach wyznaczania  terenu pod ww. zadanie Wydział 
Ochrony Środowiska i Rolnictwa UM Opola zwrócił się do Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami, Biura Urbanistycznego, Powiatowej Stacji Sanitarno-
Epidemiologicznej w Opolu, Wojewódzkiego Inspektora Weterynaryjnego w 
Opolu, Wydziału Infrastruktury Technicznej i Gospodarki Komunalnej, Wydziału 
Kultury Sportu i Turystyki z propozycją kilku lokalizacji. Wytypowany został teren 
gminny w okolicach pętli autobusowej ul. Pużaka przy Parku Osiedlowym, którego 
plan miejscowy i lokalizacja pozwalają na wybudowanie takiego parku dla zwierząt, 
z możliwością łatwego dojazdu do ww. miejsca. Teren uzyskał pozytywne opinie 
ww. jednostek w zakresie bezpieczeństwa sanitarnego i epizootycznego. 
Wytypowana lokalizacja zostanie także poddana konsultacjom społecznym 
mieszkańców Opola, celem zbadania ich opinii w tym temacie. Wydział Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa  zawnioskował do projektu budżetu na 2015r. o środki na 
wybudowanie i utrzymanie parku dla psów w kwocie 60 tyś. złotych rocznie. 
Proponowany teren powinien być ogrodzony, mieć powierzchnię około 0,5ha i 
powinien być wyposażony nie tylko w urządzenia zabawowe i treningowe dla 
zwierząt, ale i w pojemniki do zbierania odchodów zwierząt. Po otrzymaniu 
środków nastąpi realizacja zadania, tj. zlecenie dokumentacji, wykonanie parku, 
opracowanie regulaminu parku, a następnie wyłonienie firmy zajmującej się 
utrzymaniem obiektu-tj. opróżnianiem koszty, wymianą piasku, itd.

519
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Opracowanie dokumentacji technicznej na 
budowę ronda na skrzyżowaniu ulic Batalionów 
Chłopskich, Katowickiej i Oleskiej

65 300 000                               
w tym  

opracowanie 
dokumentacji 

400 000 

MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji.

520
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Budowa chodnika przy ul. Teligi
81 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

521
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Rewitalizacja terenów zielonych między blokami 
przy ul. Spychalskiego i Łąkową a wałem 
odrzańskim

500 000 OSR

Wniosek zasadny. Teren znajduje się w zasobach mieszkaniowych Gminy Opole i 
jest zarządzany przez Miejski Zarząd Lokali Komunalnych. Na obszarze tym 
znajduje się kilku właścicieli i zarządzających, stąd też możliwość 
zagospodarowania może być ograniczona. Warto jednak zadbać o ten teren, z 
uwagi na położenie w sąsiedztwie rzeki. Ponadto jest to jedno z nielicznych osiedli 
położonych na tak zazielenionym terenie i należy o takie obszary dbać. Proponuje 
się na części terenu zlokalizowanie jednego z pierwszych Miejskich Ogrodów 
Użytkowych, które byłyby tworzone przy udziale mieszkańców, a pozostałą część 
wykorzystać jako niewielki park osiedlowy z możliwością wykonania nowego placu 
zabaw. 

522
Klub Radnych Razem dla Opola 
w Radzie Miasta Opola

Remont schodów w ciągu ul. Św. Wojciecha do 
kościoła "na górce"

1 400 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność aktualizacji dokumentacji.

523 Opolska Fundacja Filmowa OFFilm Fabularny serial filmowy pt. "Nie-widzialni" 500 000 BP

Promocja miasta poprzez lokowanie miejsca w produkcji serialu filmowego jest 
bardzo popularna. Wnioskodawca we wniosku opisuje ogólnie założenie produkcji 
sześciu 25-30 minutowych odcinków, których akcja odbywa się w Opolu. Do oceny 
zasadności udziału miasta w proponowanej przez wnioskodawcę kwocie 250 tys. 
zł niezbędny jest bardziej szczegółowy opis koncepcji serialu, jakiej tematyki by 
dotyczył, jak będzie ulokowany w przestrzeni miasta,  jakiej grupie odbiorców  
serial będzie dedykowany, w jakich kanałach tv i w jakim czasie emitowany.
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524 Opolska Fundacja Filmowa OFFilm
Serial filmowy pokazujący dzieje Opola i jego 
mieszkańców na przestrzeni wieków

150 000 150 000 BP

Promocja miasta poprzez prezentację historii na przestrzeni wieków to bardzo 
ciekawa forma promocji, szczególnie, że zbliżają się obchody 800-lecia miasta. 
Wnioskodawca planuje produkcję pięciu odcinków 25-30 minutowych 
fabularyzowanego dokumentu. Wniosek zasadny. Konieczne jest przedstawienie 
przez wnioskodawcę bardziej szczegółowej prezentacji scenariusza.

525
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Zorganizowanie Centrum Spotkań Seniorów -
adaptacja pomieszczeń i wyposażenie

800 000 - 
1 000 000

PS

W Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie w Opolu funkcjonują trzy Domy Dziennego 
Pobytu: Dom Dziennego Pobytu "Malinka", ,Dom Dziennego Pobytu, Magda-
Maria" oraz Dom Dziennego Pobytu "Złota Jesień", które są ośrodkami wsparcia 
dla osób starszych, emerytów i rencistów będących mieszkańcami miasta Opola. 
W ww. Domach Dziennego Pobytu prowadzonych jest wiele zadań, które mają 
pomóc oraz zaktywizować osoby starsze m.in. poprzez kursy nauki języków 
obcych, terapię zajęciową czy zajęcia z obsługi komputera. Ponadto Fundacja 
Pomocy Dzieciom "Bądź Dobroczyńcą" mająca swoją siedzibę przy ul. Damrota 2 
a/7 w Opolu utworzyła Klub Seniora, w ramach którego od poniedziałku do piątku 
prowadzone są bezpłatne zajęcia dla osób starszych. Seniorzy w Klubie mogą 
uczestniczyć w wykładach i prelekcjach, podczas których mogą dowiedzieć się jak 
działać w organizacjach pozarządowych oraz skorzystać z porad prawnika czy 
psychologa. W programie Klubu są także zajęcia ruchowe, plastyczne oraz z 
obsługi komputera. W 2015 r. planowane jest otwarcie czwartego Domu 
Dziennego Pobytu w Opolu przy ul. Rudzkiego (dzielnica Groszowice).

526
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Zakup aparatu USG do badań przedporodowych 
dla Fundacji Domowe Hospicjum dla Dzieci w 
Opolu

50 000 PS

Wniosek niezasadny. Zasady przyznawania dotacji ze środków budżetu miasta 
Opola dla organizacji pozarządowych, stowarzyszeń lub fundacji reguluje ustawa z 
dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. 
U. z 2014 r. poz. 1118 z późn. zm.). Zgodnie z art. 11 ust. 2 cyt. wyżej ustawy 
organ administracji publicznej wspiera lub powierza realizację zadań publicznych 
odpowiednim podmiotom po przeprowadzeniu otwartego konkursu ofert. Obszary 
zadań publicznych określa art. 4 ww. ustawy. Zadania publiczne realizowane we 
współpracy z organizacjami, m.in. z zakresu ochrony zdrowia, określa co roku 
program współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi 
podmiotami na dany rok. W ramach współpracy z organizacjami pozarządowymi i 
innymi podmiotami, zleca się realizację zadań publicznych w obszarze ochrony 
zdrowia. Jednakże z uwagi na obowiązujące przepisy prawa w tym zakresie 
udzielenie wsparcia finansowego na zakup sprzętu medycznego, tj. aparatu usg 
do badań przedporodowych dla Fundacji "Domowe Hospicjum dla Dzieci" w 
Opolu, jest niemożliwe.

527
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Remont nawierzchni ulic miejskich i chodników: 
(ul. Stefana Grota Roweckiego, ul. Stanisława 
Jankowskiego, ul. Jana Bytnara Rudego, 
ul. Mjr Hubala, ul. Szarych Szeregów, 
ul. Skautów Opolskich)

1 000 000 MZD
Wniosek zasadny po otrzymaniu dodatkowych środków finansowych na ten cel. 
Do tego czasu będą wykonywane remonty cząstkowe nawierzchni jezdni i 
chodników w ramach bieżącego utrzymania dróg.  

528
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Wymiana nawierzchni parkingu ul. Emila Fieldorfa 300 000 MZD Wskazany teren nie jest administrowany przez MZD.
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529
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Oświetlenie parku AK oraz monitoring 100 000 100 000 ITGK/ZK

ZK - Zakup kolejnych kamer pozwoli na realizację drugiego etapu rozbudowy 
monitoringu Miasta Opola. 
ITGK - Wniosek zasadny. W parku na osiedlu AK w Opolu wymagana jest budowa 
oświetlenia ścieżek pieszo-rowerowych na obszarze znajdującym się pomiędzy 
ulicami Grota Roweckiego-Pużaka-Hubala-Szarych Szeregów. Jest to obszar 
wymagający oświetlenia z uwagi na przemieszczjących się mieszkańców dzielnicy 
AK nowej i starej części.

530
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Naprawa oświetlenia miejskiego - osiedle AK 100 000 100 000 ITGK
Wniosek zasadny. Naprawa i konserwacja oświetlenia na wskazanym terenie 
wykonywana jest na bieżąco.

531
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Budowa ronda i sygnalizacji świetlnej na 
skrzyżowaniu ul. Stefana Grota Roweckiego - 
Stanisława Jankowskiego  z drogą 
Sosnkowskiego

800 000 MZD
Wniosek niezasadny. Brak możliwości technicznych na wybudowanie ronda. W 
sprawie budowy sygnalizacji świetlnej - WITiGK  UM Opola wydał negatywną 
opinię.

532
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Budowa miejsc postojowych - ul. Hubala 200 000
15 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

533
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Budowa przejścia i chodnika do szkoły Muzycznej 
na osiedlu AK, na działce 9/9

200 000 MZD Wskazany teren nie jest administrowany przez MZD. 

534
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Budowa miejsc parkingowych - ul. Witosa 200 000
20 500 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

535
Violetta Porowska - Radna Miasta 
Opola

Przebudowa Placu Mickiewicza w Opolu 2 500 000 4 500 000 OSR

Celem przebudowy Pl. Mickiewicza jest poprawa funkcjonalności terenu i powrót 
do pierwotnego założenia. Konieczne jest odtworzenie osi widokowej, 
uporządkowanie zieleni. Projekt przebudowy zakłada podzielenie go na dwie strefy-
pierwsza, bliższa ul. Katowickiej miałaby charakter wejściowy. Druga strefa 
miałaby więcej zieleni i służyłaby wypoczynkowi. W miejscu gdzie znajduje się 
fontanna ma się pojawić przejście w stronę kościoła oraz placyk, na którym 
mogłyby się odbywać kameralne koncerty plenerowe. Proponuje się także 
delikatną iluminację kościoła. Zakres przebudowy zakłada rozbiórkę istniejących 
alejek, murków, fontanny,  ułożenie nowej granitowej i bazaltowej nawierzchni, 
wykonanie nowego oświetlenia placu, wykonanie nowej instalacji wodnej, 
odwodnienie terenu, wykonanie instalacji nawadniającej, nowej fontanny, montaż 
małej architektury, nową zieleń. Projekt przebudowy Pl. Mickiewicza uzyskał 
pozytywną opinię Opolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. 

536
Violetta Porowska - Radna Miasta 
Opola

Opracowanie i wydanie albumu pn. Detal 
architektoniczny Opola

60 000 60 000 KSIT

Wniosek zasadny. Należałoby stworzyć jednolite opracowanie prezentujące detal 
architektoniczny na elewacjach budynków naszych kamienic, tym bardziej w 
ramach poszerzenia świadomości mieszkańców, którzy niejednokrotnie w ramach 
prowadzenia prac termomodernizacyjnych oryginalny detal zastępują imitacjami 
ze styropianu.

537
Violetta Porowska - Radna Miasta 
Opola

Budowa infrastruktury drogowej na ulicach: 
Tymiankowa, Lawendowa i Ziołowa

1 500 000

1 500 000                                        
w tym koszt 

dokumentacji             
59 500 

MZD
Wniosek zasadny. Konieczne opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

538
Violetta Porowska - Radna Miasta 
Opola

Zagospodarowanie terenu przy ul. Wilsona 
(ul. Wilsona - Akacjowa przy torach) pod teren 
rekreacyjno-odpoczynkowy

80 000 164 000 KSIT

Wniosek zasadny. Wskazany teren kwalifikuje się na przeznaczenie go na cele 
rekreacyjno-sportowe. Brak dokumentacji technicznej. Wskazane jest 
wybudowanie placu zabaw z elementami malej architektury i montaż siłowni 
terenowej. Ponadto konieczne jest zadrzewienie, zakrzewienie, wykonanie dojść, 
dojazdu, oświetlenia i być może ogrodzenia terenu.

539
Violetta Porowska - Radna Miasta 
Opola

Budowa parkingu w okolicy Piotrkowskiej i 
Sieradzkiej zgodnie z PZP osiedla Malinka

30 000 - 
opracowanie 
dokumentacji 

MZD
Wniosek zasadny. Konieczne opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.  
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540
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Sfinansowanie nieodpłatnej linii autobusowej 
numer 15 w okresie 2 stycznia 2015 - 31 sierpnia 
2015

2 000 000 BOTZ

Wprowadzenie jednej nieodpłatnej linii autobusowej nie pozwoli na uzyskanie wiarygodnych 
wyników i odpowiedzi na przedstawione we wniosku do budżetu pytania. Poszczególne linie 
komunikacyjne działają jako element systemu i wzajemnie się uzupełniają. Dlatego muszą 
działać na takich samych zasadach taryfowych. Należy się spodziewać, że realizacja wniosku 
spowoduje przesiadkę pasażerów z linii płatnych kursujących częściowo wspólnie po trasie 
linii nr 15 (np. linie nr 5, 9, 13 na odcinku od Dworca Głównego do przystanku "Niemodlińska 
– Szkoła") na kursy bezpłatne. Doprowadzi to do sytuacji przepełnienia autobusów linii nr 15 i 
pustych przebiegów na innych liniach (ich funkcja zostałaby zmarginalizowana). Ze względu 
na migrację pasażerów z linii płatnych na bezpłatną nie da się więc określić ile nowych osób 
(dotychczas niekorzystających z komunikacji miejskiej) przesiadło się do autobusów w 
wyniku zniesienia opłaty za przejazd. Realizacja wniosku nie pozwoli więc w żaden sposób 
zbadać efektów ekonomicznych, ekologicznych i społecznych wprowadzenia bezpłatnej 
komunikacji miejskiej w Opolu. Podkreślić również należy, iż realizacja wniosku 
uprzywilejowuje część mieszkańców ze względu na miejsce zamieszkania, co jest 
niesprawiedliwe społecznie. Mieszkańcy np. Grotowic, Groszowic czy Nowej Wsi Królewskiej 
musieliby nadal płacić za bilety podczas gdy np. osoby dojeżdżające z Zaodrza czy z osiedla 
AK miałyby zapewnione bezpłatne przejazdy.  Aby przeprowadzić eksperyment, w wyniku 
którego wyniki będą wiarygodne, konieczne byłoby wprowadzenie bezpłatnych przejazdów w 
całej sieci komunikacyjnej, co ze względu na wysokie koszty jest niemożliwe.

541
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Dofinansowanie kwotą 200 zł studentów 
Uniwersytetu Opolskiego, Politechniki Opolskiej i 
Państwowej Wyższej Szkoły Medycznej mających 
na celu stałe zameldowanie poza Opolem, ale 
wynajmujących mieszkanie lub akademik w Opolu

4 160 000 GI

Średnia liczba studentów wymienionych uczelni w Opolu w latach 2010-2013 wynosiła około 
26 tys. osób. (Uniwersytet Opolski 15 378 os., Politechnika Opolska 9 763 os., Państwowa 
Medyczna Wyższa Szkoła Zawodowa 1 329 os.). W uproszczeniu należy przyjąć, że blisko 
70% z nich (ok. 18 000 os.) to studenci studiów stacjonarnych. Najnowsze badania 
przeprowadzone na zlecenie UM Opola wskazują, że ok. 40% studentów to osoby spoza 
miasta Opola, mieszkające w trakcie studiów w Opolu, co daje: - wszyscy spoza Opola, 
mieszkający w trakcie studiów w Opolu: ok. 10 400 os. - tylko stacjonarni spoza Opola, 
mieszkający w trakcie studiów w Opolu: ok. 7 200 os. Wariant dofinansowania comiesięczny. 
Wszyscy studenci: 10 400 os. x 200 zł x 9 miesięcy=roczny koszt dla budżetu miasta 18 720 
000  zł Studenci stacjonarni: 7 200 os. x 200 zł x 9 miesięcy = roczny koszt dla budżetu 
miasta 12 960 000 zł. Wariant dofinansowania raz na semestr: Wszyscy studenci: 10 400 os. 
x 200 zł x 2 semestry = roczny koszt dla budżetu miasta 4 160 000 zł Studenci stacjonarni: 7 
200 os. x 200 zł x 2 semestry = roczny koszt dla budżetu miasta 2 880 000 zł Wariant 
dofinansowania raz na rok akademicki: Wszyscy studenci: 10 400 os. x 200 zł x 1 semestry 
= roczny koszt dla budżetu miasta 2 080 000 zł. Studenci stacjonarni: 7 200 os. x 200 zł x 1 
semestry = roczny koszt dla budżetu miasta 1 440 000 zł. Wobec tak znacznych nakładów 
koniecznych do zrealizowania wniosku (w każdym z wariantów) należy zaopiniować go 
negatywne. Wsparcie takie staje się "świadczeniem" i traci walor promocji potencjału 
naukowego i akademickiego miasta. Dodatkowo wsparcie dla studentów przyznawane wg. 
kryterium miejsca zamieszkania podczas studiów spotka się z zarzutem nierównego 
traktowania studentów. Należy rozwijać te formy wsparcia środowiska akademickiego, które 
promują studentów najzdolniejszych i najbardziej zaangażowanych (będących znakomitymi 
ambasadorami Opolskiego środowiska  akademickiego) a także te które skupiają się 
zwiększaniu szans na podjęcie pracy po zakończeniu studiów [współpraca z 
przedsiębiorstwami np. staże, praktyki]. 
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542
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Przeprowadzenie badań wśród studentów 
rozpoznających ich potrzeby

10 000 GI

Wniosek zasadny. Badanie środowiska akademickiego Opola jest  wskazane gdyż 
pozwala uzyskać informacje, które będą wykorzystywane do przygotowania 
ciekawej oferty dla opolskich studentów. Ponadto wyniki badań mogą zostać 
wykorzystane do przygotowania kampanii promocyjnej, której celem będzie 
przekonanie obecnych i potencjalnych studentów, że Opole to miasto, w którym 
warto studiować, a po ukończeniu studiów mieszkać. 

543
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Utworzenie nieodpłatnego domu tymczasowej i 
całodobowej opieki dla minimum 30 osób 
starszych i/lub przewlekle chorych

PS

Wniosek zasadny. Prognozy demograficzne do roku 2020 wskazują na znaczny 
wzrost liczebności osób w wieku poprodukcyjnym, co określa wzrost skali i 
intensywności potrzeb społecznych tej grupy ludności. W wyjątkowo trudnych 
sytuacjach tego typu placówka wspierałaby rodziny potrzebujące profesjonalnej 
opieki i wsparcia.  

544
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Dostosowanie basenu Wodnej Nuty dla osób 
niepełnosprawnych poprzez zakup drugiego 
podnośnika oraz dostosowanie szatni dla 
niepełnosprawnych użytkowników

MOSIR

Wniosek niezasadny. Jeden podnośnik znajdujący się na basenie jest 
wystarczający do obsługi obu niecek z których korzystać mogą osoby 
niepełnosprawne. Powiększenie szatni dla osób niepełnosprawnych poprzez 
podział na część damską i męską jest niewskazany ze względu na korzystanie z 
niej przez osoby niepełnosprawne w asyście osób wchodzących bezpłatnie i 
bardzo często są to osoby różnej płci. W przypadku rozdzielenia tych szatni na 
damską i męską pomoc osoby asekurującej byłaby niemożliwa. Dodatkowe 
uchwyty w przebieralni zostaną zamontowane w roku bieżącym.

545
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Zatrudnienie minimum dwóch dodatkowych 
asystentów rodziny

100 000 PS

Wniosek zasadny. Sejm Rzeczypospolitej Polskiej przyjął projekt ustawy o 
zmianie ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej oraz niektórych 
innych ustaw. Projekt zakłada, iż liczba rodzin, z którymi asystent rodziny może w 
tym samym czasie prowadzić pracę, jest uzależniona od stopnia trudności 
wykonywanych zadań, jednak nie może przekroczyć 15 (obecnie nie może 
przekroczyć 20 rodzin). Proponowana przez ustawodawcę zmiana pozwoli na 
skuteczniejsze wykonywanie przez asystentów obowiązków nałożonych ustawą o 
wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, a w konsekwencji zagwarantuje 
realną pomoc rodzinom wymagającym wsparcia.  

546 Mieszkańcy ul. Sieradzkiej Połączenie drogowe ul. Sieradzkiej z ul. Bielską
38 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

547 Karina Piechota
Budowa ścieżki rolkowej na Nowej Wsi 
Królewskiej

260 000 KSIT

Wniosek zasadny. Na działce nr 30 km 84 w NWK znajduje się staw, wzdłuż 
którego można wykonać ścieżkę do jazdy na rolkach/rowerach. Realizacja tego 
zadania znacząco podniesie atrakcyjność przestrzeni sportowo-rekreacyjnej w 
Nowej Wsi Królewskiej. 

548 Karina Piechota
Zwiększenie częstotliwości kursów linii 
autobusowej nr 3

200 000 BOTZ

Wniosek zasadny. Linia nr 3 jest jedną z ważniejszych linii autobusowych w 
układzie komunikacyjnym miasta Opola. Zwiększenie częstotliwości kursów w dni 
robocze mogłoby zachęcić mieszkańców Nowej Wsi Królewskiej (i nie tylko) do 
korzystania z komunikacji miejskiej zamiast z prywatnych samochodów 
osobowych oraz przyczyniłaby się do poprawy czytelności linii nr 3.

549 Przemysław Pospieszyński
Poprawa jakości ul. Tęczowej poprzez 
utwardzenie bądź gruntowny remont

70 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

550 Przemysław Pospieszyński Remont boiska przy ul. Księcia Jana Dobrego 180 000 KSIT
Wniosek zasadny. Nawierzchnia boiska jest w złym stanie. Należy wymienić ją na 
nową oraz wstawić nowe estetyczne ogrodzenie.

551 Przemysław Pospieszyński
Zmiana organizacji ruchu na terenie pętli 
Dambonia w celu utworzenia większej liczby 
miejsc parkingowych

MZD
Wniosek zasadny. Wniosek ten należy zgłosić na Komisję Bezpieczeństwa Ruchu 
Drogowego przy Wydziale Infrastruktury Technicznej i Gospodarki Komunalnej 
Urzędu Miasta Opola. 
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552 Przemysław Pospieszyński
Poprawa jakości ul. Chmielowickiej poprzez 
załatanie dziur bądź gruntowny remont

MZD
Zadanie to zostało zrealizowane w 2014 roku. Wykonano wymianę nawierzchni 
jezdni na odcinku od ul. Gospodarczej do ul. Tęczowej. Na pozostałym odcinku 
zostanie wykonany remont cząstkowy  w ramach bieżącego utrzymania dróg.

553 Przemysław Pospieszyński
Rewitalizacja terenu rekreacyjnego na osiedlu 
Dambonia

KSIT
Wniosek zasadny. Teren rekreacyjno-sportowego wymaga modernizacji. 
Dokumentacja projektowa w trakcie opracowania. 

554
Ochotnicza Straż Pożarna Opole-
Gosławice

Zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego wraz z 
wyposażeniem

700 000 700 000 ZK

Wniosek zasadny. Jednostka OSP Opole- Gosławice  posiada na stanie 
Mercedesa  Benz 608 z roku 1978 oraz Jelcza P422 rocznik 1995. Jeden z nich 
(Mercedes 608) nie ma własnego zbiornika na wodę co uniemożliwia samodzielną 
akcje ratowniczą w związku z czym wysyłana do akcji musi być wspomagana 
przez drugi samochód gaśniczy. Ponadto samochody nie spełniają 
zatwierdzonych norm i standardów wyposażenia dla samochodów rat-gaś w 
Polsce. Oprócz tego na samochodzie Jelcz jest ograniczona ilość miejsca do 
przewożenia podstawowego sprzętu ratowniczo-gaśniczego.  Nakłady finansowe 
ponoszone na remonty, naprawy, wymianę zużytych części, paliwo z roku na rok 
są coraz większe. 

555
Zarząd Rodzinnego Ogrodu 
Działkowego "Chabry"

Wykonanie chodnika od przystanku na żądanie 
przy ul. Luboszycka - ul. Harcerska (ok. 50 m)

30 000 - 
opracowanie 
dokumentacji 

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej. 

556
Zarząd Rodzinnego Ogrodu 
Działkowego "Chabry"

Wykonanie chodnika od skrzyżowania 
ul. Luboszyckiej wzdłuż ul. Harcerskiej 
do bramy nr 3 (ok. 50 m)

30 000 - 
opracowanie 
dokumentacji 

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej. 

557
Spółdzielnia Socjalna "Centrum 
Zdrowego Życia"

Dom Dziennego Pobytu dla osób starszych 850 000 PS

W mieście Opolu funkcjonują trzy Domy Dziennego Pobytu: w dzielnicy Malinka 
przy ul. Piotrkowskiej 2 - DDP "Malinka", w Śródmieściu przy ul. N. Barlickiego 1-3 
- DDP "Magda-Maria" oraz na osiedlu Armii Krajowej przy ul. mjr. Hubala 4 - DDP 
"Złota Jesień". Obecnie Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Opolu realizuje 
zadanie w dzielnicy Groszowice pn. "Przebudowa lokalu przy ul. Rudzkiego 2/2 na 
ośrodek opieki i wsparcia dla osób starszych" - zadanie ma zostać zrealizowane 
do końca października br.  Miasto Opole w roku 2015 nie planuje inicjatyw 
inwestycyjnych w zakresie tworzenia i dofinansowania zadania polegającego na 
utworzeniu kolejnego ośrodka wsparcia i opieki dla osób starszych. 

558 Maciej Kąciak
Wymiana nawierzchni trawiastego boiska na 
nawierzchnię sztuczną na terenie Szkoły 
Podstawowej nr 14 w Opolu przy ul. Koszyka 21

200 000 - 
300 000

500 000 OŚ

Wniosek zasadny. Technologia  wymiany nawierzchni trawiastego boiska na 
nawierzchnię sztuczną nie uzyskała poparcia władz szkoły.  Proponuje się 
wykonanie renowacji płyty boiska z zastosowaniem naturalnej trawy. Zakres prac 
obejmowałby rekultywację i zasiew nowej trawy. Jednocześnie zachodzi potrzeba 
przebudowy istniejących, wyeksploatowanych boisk asfaltowych, na boisko 
wielofunkcyjne, z zastosowaniem żywic poliuretanowych oraz granulatów 
gumowych tworzących nowoczesną, kolorową nawierzchnię sportową, a przez to 
atrakcyjną i przyjazną dla dzieci. Istniejąca asfaltowo-betonowa nawierzchnia, 
twarda, nierówna, pełna zastoin wodnych oraz  brak łapaczy piłek,  stanowi 
zagrożenie bezpieczeństwa użytkowania w trakcie zajęć wychowania fizycznego. 
Przebudowa boisk musi być poprzedzona  wykonaniem projektu technicznego. 

559 Marek Cholewa Remont nawierzchni jezdni ul. Stawowej w Opolu 970 000 netto 250 000 MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna  została opracowana.  W 2014 roku 
został wykonany I etap remontu. W 2015 roku możliwy jest do realizacji II etap 
remontu zależny od wielkości przyznanych środków finansowych.

560 Marek Cholewa
Budowa boiska wielofunkcyjnego przy PSP nr 10 
przy ul. Wróblewskiego 7

600 000 650 000 OŚ Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w trakcie opracowania.
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561 Elżbieta Flisak i Janusz Piotrowski

Położenie nawierzchni asfaltowej, cementowej lub 
kostki brukowej niefazowanej na szutrowym 
odcinku ciągu pieszo-rowerowego o długości 350 
m, wzdłuż kanału Młynówki i rzeki Odry od śluzy 
na Młynówce do wylotu ul. Św. Jacka

150 000 MZD/ITGK

ITGK - Wniosek zasadny. Utwardzenie nawierzchni na wskazanym odcinku 
stanowiłoby ujednolicenie rodzaju nawierzchni na połączeniu Bulwarów nad 
Młynówką i Odrą. Wykonanie nawierzchni asfaltowej lub z kostki betonowej w 
znacznym stopniu ułatwiłoby poruszanie się po tym terenie osobom na rolkach, 
rowerach czy wózkach.

562 Elżbieta Flisak i Janusz Piotrowski
Budowa trasy pieszo-rolkarsko-rowerowej po 
wschodniej stronie Ogrodu Zoologicznego na 
Wyspie Bolko

MZD
Lokalizacja trasy pieszo-rolkarsko-rowerowej musi być oddalona od planowanej 
Trasy Bolkowskiej.

563 Elżbieta Flisak i Janusz Piotrowski

Wielopłaszczyznowy program ochrony kąpieliska 
Bolko z przyległymi terenami i alejkami przed 
zniszczeniem, zaśmieceniem i degradacją fauny i 
flory oparty na stworzeniu trasy pieszo-rowerowo-
rolkarskiej dookoła akwenu 

1 000 000 ITGK

Wniosek zasadny w zakresie utworzenia trasy pieszo-rowerowo-rolkarskiej 
dookoła kąpieliska Bolko będącego dopełnieniem zagospodarowania 
wnioskowanego terenu, cieszącego się ogromną popularnością wśród 
mieszańców.

564 Elżbieta Flisak i Janusz Piotrowski

Dostosowanie drogi rowerowej i chodnika wzdłuż 
chodnika ul. Katowickiej do wymogów 
bezpieczeństwa i podniesienie ich przydatności 
dla NURD

30 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej.

565 Elżbieta Flisak i Janusz Piotrowski

Przygotowanie dokumentacji technicznej dla 
"zielonych mostów" nad ciekami wodnymi i 
trudnymi do przebycia arteriami komunikacyjnymi 
Opola

MZD
Wniosek niezasadny. Brak wskazań lokalizacyjnych spełniających warunki dla 
tego typu obiektów.

566 Rada Dzielnicy Wróblin
Budowa świetlicy osiedlowej przy ul. Gminnej, na 
działce oznaczonej nr 582/2

5 000 000 KSIT
Wniosek zasadny. Świetlica jest ważnym miejscem dla społeczności lokalnej. 
Problem stanowi brak dostępu wskazanej działki 582/2 do drogi publicznej.

567 Rada Dzielnicy Wróblin
Rewitalizacja boiska do gry w piłkę nożną 
na ul. Gminnej - kontynuacja zadania 2014 r.

250 000 KSIT

Zadanie jest w trakcie realizacji. Opracowano dokumentację projektową. W 
bieżącym roku będzie zrealizowany częściowy zakres rzeczowy inwestycji. W 2015 
r. do ukończenia pozostanie wykonanie nawierzchni boiska oraz 
zagospodarowanie infrastruktury sportowo-rekreacyjnej (wm.in montaż bramek).

568 Rada Dzielnicy Wróblin
Utworzenie sygnalizacji świetlnej wzbudzanej na 
przejściu dla pieszych na ul. Sobieskiego przy 
przystanku autobusowym Wróblin-Sobieskiego

25 000 MZD

Wniosek niezasadny. Zbliżający się termin budowy obwodnicy Dobrzenia 
Wielkiego spowoduje minimalizację ruchu na tym odcinku. Ulica Sobieskiego 
przestanie pełnić funkcję drogi tranzytowej, a po wybudowaniu obwodnicy będzie 
pełniła funkcję drogi lokalnej dla mieszkańców.

569 Rada Dzielnicy Wróblin
Budowa chodnika wraz ze ścieżką rowerową 
wzdłuż ul. Sołtysów

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej. 

570 Rada Dzielnicy Wróblin
Utworzenie przejścia dla pieszych 
na ul. Sobieskiego przy przystanku autobusowym 
Wróblin-Cmentarz

MZD
Wniosek należy zgłosić na Komisję Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego przy 
Wydziale Infrastruktury Technicznej i Gospodarki Komunalnej Urzędu Miasta 
Opola. 

571 Rada Dzielnicy Wróblin
Przebudowa ul. Gawędy polegająca na 
uzupełnieniu odwodnienia wraz z przebudową 
chodnika

55 000 MZD
Wniosek zasadny. Część ul. Gawędy zostanie przebudowana w ramach budowy 
obwodnicy Dobrzenia Wielkiego. Na pozostałą część ulicy konieczne jest 
opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej. 

572 Rada Dzielnicy Wróblin

Budowa ekranów akustycznych na wiadukcie 
stanowiącym część nowo wybudowanego węzła 
komunikacyjnego nad obwodnicą północną Opola 
(ul. Sobieskiego)

MZD Wniosek niezasadny. Ekrany akustyczne zostały wykonane zgodnie z projektem.

573 Rada Dzielnicy Wróblin
Budowa ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż 
ul. Budowlanych

900 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.
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574 Rada Dzielnicy Wróblin
Oczyszczenie i uporządkowanie stawu wraz z 
otaczającym go terenem przy ul. Gminnej

5 000 ITGK

Wniosek zasadny w zakresie uporządkowania terenu (wykoszenie i zebranie 
nagromadzonych odpadów). Prace zostaną przeprowadzone w 2015 r. w ramach 
interwencyjnego uporządkowywania terenów gminnych nieposiadających 
zarządcy. W zakresie oczyszczania zbiornika (odmulenia, profilowania brzegów 
itd) wniosek jest niezasadny ze względu na fakt, jest to zbyt mały zbiornik wodny i 
prace na nim przeprowadzone nie przyniosą żądanego efektu.

575 Rada Dzielnicy Gosławice

Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej oraz realizacja zadania 
"Utworzenie parkingu samochodowego na działce 
nr 1010/7 (przy kościele pod wezwaniem WNMP) 
wraz z zagospodarowaniem terenu"

25 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

576 Rada Dzielnicy Gosławice

Dostosowanie infrastruktury ulic Zapłocie i 
Łanowej do potrzeb ich mieszkańców 
(opracowanie dokumentacji technicznej, 
wykonanie nawierzchni asfaltowej oraz chodników 
i ścieżek rowerowych, obniżenie studzienek 
kanalizacyjnych do poziomu nawierzchni, 
udrożnienie rowu przy ul. Zapłocie lub wykonanie 
w jego miejsce zamkniętej kanalizacji burzowej, 
wykonanie oświetlenia obu ulic)

455 000 86 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

577 Rada Dzielnicy Gosławice
Wykonanie nawierzchni na ulicy Wygonowej, od 
granicy Osiedla Zawada do granicy miasta Opola

97 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

578 Rada Dzielnicy Gosławice

Budowa drugiej nitki chodnika na ulicy Lipowej 
(po przeciwnej stronie jezdni w stosunku do 
istniejącego) z uwzględnieniem właściwego 
odprowadzenia wody deszczowej- opracowanie 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej

21 500 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

579 Rada Dzielnicy Gosławice

Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej niezbędnej do realizacji zadania 
"Przebudowa ulicy Zapłocie na odcinku 
od ul. Wiejskiej do skrzyżowania z drogą 
transportu rolnego działki 596 i 623 wraz z 
budową kanalizacji deszczowej"

35 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

43 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

580 Rada Dzielnicy Gosławice

Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej niezbędnej do realizacji zadania 
"Przebudowa ulicy Wiejskiej i Łanowej na odcinku 
od ul. Wiejskiej  1a do skrzyżowania 
ul. Łanowej z ul. Zapłocie wraz z budową 
kanalizacji deszczowej"

50 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

43 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej na zadanie  pn.: "Przebudowa ul. Łanowej wraz z budową 
oświetlenia i odwodnienia". Natomiast ulica Wiejska zostanie wykonana w 2014 
roku. 

581 Rada Dzielnicy Gosławice

Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej niezbędnej do realizacji zadania 
"Przebudowa ulicy Pogodnej na odcinku od  
skrzyżowania z ul. Wygonową do skrzyżowania z 
ul. Zapłocie wraz z budową kanalizacji 
deszczowej"

30 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

30 000 - 
opracowanie 
dokumentacji 

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej.
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582 Rada Dzielnicy Gosławice

Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej niezbędnej do realizacji zadania 
"Przebudowa ulicy Nowej na odcinku od  
skrzyżowania z ul. Oleską do skrzyżowania 
z ul. Pszeniczną wraz z budową kanalizacji 
deszczowej"

20 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

37 500 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

583 Rada Dzielnicy Gosławice
Utrzymanie terenów zielonych (koszenie), prace 
interwencyjno-porządkowe na terenie dzielnicy

8 000 300 000 ITGK

Wniosek zasadny. Co roku występuje konieczność interwencyjnych prac 
porządkowych na terenach zielonych miejskich i pozostałych terenach 
komunalnych w Opolu, nie objętych stałym utrzymaniem, z wyłączeniem pasów 
drogowych. W związku z tym w planie budżetu miasta Opola co roku planowane 
są środki z przeznaczeniem na ten cel. Wskazane jest stworzenie  stałego 
harmonogramu wykaszania terenów gminnych nieposiadających zarządcy.

584 Rada Dzielnicy Gosławice
Upełnowartościowienie terenu rekreacyjno-
sportowego przy ul. Żytniej poprzez posadowienie 
toalety przenośnej wraz z jej utrzymaniem

14 000 - KSIT KSIT/ITGK

KSIT- Wniosek zasadny. Przy ul Żytniej zmodernizowany został teren rekreacyjno-
sportowy (boisko do piłki nożnej i siatkówki, miejsce na ognisko, huśtawki, 
niwelacja, modernizacja historycznego krzyża). Obok terenu znajduje się ścieżka 
rowerowa/biegowa, z której chętnie korzystają mieszkańcy Opola. Ponadto 
zlokalizowana jest tam pętla autobusowa. 
ITGK - Wniosek zasadny. Na terenie działek 270/1 oraz 270/2 km 5 obręb 
Gosławice, przy ul. Żytniej zagospodarowano teren poprzez wydzielenie boiska do 
piłki nożnej, boiska do piłki siatkowej wraz z ławkami oraz wydzielono miejsce na 
ognisko. Dodatkowo w bieżącym roku zamontowano 3 huśtawki, dokonano 
niwelacji terenu i odrestaurowano krzyż.

585
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Zagospodarowanie terenu na skrzyżowaniu 
ul. Szczeszyńskiego i Pobożnego zgodnie 
z istniejącą koncepcją (park i ciąg komunikacyjny)

MZD/OSR

OSR - "Koncepcja programowo-przestrzenna terenów przyległych do stawu w 
sąsiedztwie kościoła w Nowej Wsi Królewskiej" opracowana na zlecenie WUAiB 
będzie stanowiła założenia do sporządzenia dokumentacji technicznej, 
stanowiącej podstawę do realizacji zadania. Koncepcja zakłada przebudowę 
zarówno układu komunikacyjnego tej części dzielnicy, jak i zagospodarowanie 
terenów za kościołem oraz rewitalizację niewielkiego skweru z fontanną. Z uwagi 
na różnorodność władających terenami, zadanie zostało podzielone na kilku 
realizatorów, co wymaga ustalenia koordynacji prac projektowych, a w 
szczególności realizacji ww. zadania. Aktualnie cykl projektowy z uwagi na 
konieczność dokonania wszelkich uzgodnień trwa ok. 1 roku. Teren skweru z 
fontanną znajduje się w stałym utrzymaniu Wydziału Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa, natomiast plac przed kościołem stanowi pas drogowy Miejskiego 
Zarządu Dróg. Zadanie przewidziane do wykonania w latach następnych, z uwagi 
na konieczność realizacji przedsięwzięć priorytetowych, tj. przebudowa Placu A. 
Mickiewicza, Pl. Jana Pawła II, a w następnej kolejności Pl. Waryńskiego i Pl. 
Kazimierza (z fontannami), które powinny być wizytówką miasta i na te zadania są 
opracowane koncepcje lub dokumentacja techniczna.

586
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Zakończenie budowy Alei Przyjaźni w Opolu 
(II etap)

7 319 257                                           
w tym 2015 r.-   

4 986 700
MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa została opracowana i 
częściowo zrealizowana. W 2015 roku planowana jest kontynuacja zadania.

587
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Przebudowa oświetlenia przy ul. Jagiellonów 552 000 ITGK

Wniosek zasadny. Oświetlenie uliczne wymaga pilnej przebudowy i rozbudowy. 
Przy ulicy znajdują się sklepy, dojście do szkoły podstawowej, przychodnia 
zdrowia, dojście do kościoła, biblioteka. Jest to główna ulica przebiegająca przez 
dzielnicę Nowa Wieś Królewska. Dokumentacja projektowa w posiadaniu UMO.

588
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Remont chodników ul. Szczeszyńskiego
40 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 
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589 Rada Dzielnicy Zakrzów
Budowa ścieżki rowerowej wzdłuż 
ul. Budowalnych od cmentarza do granic dzielnicy

3 650 000                                       
w tym 2015 r.-                                         

3 100 000 
MZD Wniosek zasadny. Opracowana została dokumentacja.

590 Rada Dzielnicy Zakrzów
Wykonanie chodnika na ul. Ligudy od 
skrzyżowania z ul. Głowackiego do fermy

90 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

591 Rada Dzielnicy Zakrzów
Wykonanie chodnika na ul. Prudnickiej od 
ul. Budowlanych do ul. Ptasiej

32 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

592 Rada Dzielnicy Zakrzów
Wykonanie chodnika po jednej stronie ulicy na  
ul. Ptasiej

15 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

593 Rada Dzielnicy Zakrzów
Wykonanie chodnika po jednej stronie ulicy na  
ul. Tarnogórskiej

15 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

594 Rada Dzielnicy Zakrzów
Wykonanie chodnika po jednej stronie ulicy na  
ul. Leśmiana

48 500 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

595 Rada Dzielnicy Zakrzów Wykonanie ścieżki rowerowej na ul. Kępskiej
60 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

596 Rada Dzielnicy Zakrzów
Wykonanie ścieżki rowerowej 
od ul. Budowlanych do torów

50 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

597 Rada Dzielnicy Zakrzów
Pokrycie asfaltem ul. Św. Anny od skrzyżowania z 
ul. Portową do ul. Budowalnych 

MZD Wniosek zasadny. Zadanie zostanie zrealizowane częściowo w 2014 roku. 

598 Rada Dzielnicy Zakrzów
Remont odcinka ul. Mielęckiego od ul. Portowej 
do skrzyżowania z ul. Ligudy dł. ok. 100 mb.

25 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD Wniosek zasadny. Zadanie zostanie zrealizowane częściowo w 2014 roku. 

599 Rada Dzielnicy Zakrzów
Remont ogrodzenia boiska szkolnego przy PSP 
Nr 7

50 000 OŚ
Wniosek zasadny. Ogrodzenie wokół budynku PSP nr 7 w Opolu, jest w całości 
zniszczone i wymaga naprawy. Dodatkowo należy wymienić  bramę wjazdową dla 
jednostek straży pożarnej. 

600 Rada Dzielnicy Zakrzów Wydanie monografii Zakrzowa 10 000 KSIT

Wniosek niezasadny. Wydarzenia z zakresu kultury, sztuki, edukacji przez sztukę 
biorą udział w konkursach ofert ogłaszanych przez Urząd Miasta Opola. Proponuje 
się zachowanie drogi określonej w ustawie o pożytku i wolontariacie oraz 
programie współpracy Miasta Opola z organizacjami pozarządowymi. W roku 
2011 ze środków budżetu miasta Opola wydano całościowe opracowanie 
dotyczące miasta "OPOLE, DZIEJE I TRADYCJA", będące monografią miasta.

601 Rada Dzielnicy Zakrzów
Opracowanie planu zagospodarowania 
przestrzennego Dzielnicy Zakrzów

BU

W trakcie opracowywania jest 20 planów zagospodarowania przestrzennego. 
Prace nad częścią z nich zostały rozpoczęte w latach ubiegłych. Procedura 
sporządzania planu trwa ok. 2 lat. W projekcie planu finansowego na 2015 z dnia 
14.08.2014 znajdują się propozycje wydatków na mpzp, które będą 
kontynuowane, a także na nowe plany zagospodarowania. Z powodu ograniczeń 
finansowych oraz ograniczeń związanych ilością pracowników, postanowiono 
przystąpić do opracowania tylko 5 nowych planów miejscowych oraz do zmiany 4 
obowiązujących planów miejscowych. 

602 Rada Dzielnicy Grudzice
Przebudowa ul. Strzeleckiej wraz z budową 
chodników i ścieżki rowerowej

16 300 000 
w tym oprac. 

dokum. 
300 000

MZD

Wniosek zasadny. Zadanie pn.: "Przebudowa ul. Obrońców Stalingradu i ul. 
Strzeleckiej" zostało ujęte przez Miejski Zarząd Dróg  w Projekcie Planu 
Wydatków Budżetowych na 2015 rok. Projekt powinien być realizowany łącznie z 
ul. Obrońców Stalingradu - od wiaduktu na ul. Armii Krajowej do granicy miasta z 
poszerzeniem wiaduktu nad torami PKP.
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603 Rada Dzielnicy Grudzice Wymiana nawierzchni ul. Leśmiana
48 500 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

604 Rada Dzielnicy Grudzice
Budowa boiska wielofunkcyjnego o nawierzchni 
poliuretanowej przy PSP nr 26

650 000 OŚ Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna jest opracowana.

605 Rada Dzielnicy Grudzice
Przebudowa chodnika przy ul. Groszowickiej na 
odcinku od ul. Strzeleckiej do PSP nr 26 

MZD

Wniosek zasadny po otrzymaniu dodatkowych środków finansowych na ten cel. 
Do tego czasu będą wykonywane remonty cząstkowe nawierzchni chodników w 
ramach bieżącego utrzymania dróg.  Remont cząstkowy nawierzchni  ma na celu 
przede wszystkim usuwanie miejsc zagrażających bezpieczeństwu  pieszych.

606 Rada Dzielnicy Grudzice
Budowa ścieżki rowerowej przy ul. Obrońców 
Stalingradu na odcinku od skrzyżowania 
z ul. Królowej Jadwigi do Nowej Wsi Królewskiej

16 300 000                                        
w tym oprac. 

dokum.-                       
300 000 

MZD

Wniosek zasadny. Zadanie pn.: "Przebudowa ul. Obrońców Stalingradu i ul. 
Strzeleckiej  " zostało ujęte przez Miejski Zarząd Dróg  w Projekcie Planu 
Wydatków Budżetowych na 2015 rok. Projekt powinien być realizowany łącznie z 
ul. Obrońców Stalingradu - od wiaduktu na ul. Armii Krajowej do granicy miasta z 
poszerzeniem wiaduktu nad torami PKP.

607 Rada Dzielnicy Grudzice
Budowa sygnalizacji świetlnej dla pieszych na 
skrzyżowaniu ul. Strzeleckiej, Młodej Polski i 
Leśmiana

MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. W pierwszej kolejności wniosek należy zgłosić na Komisję 
Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego przy Wydziale Infrastruktury Technicznej i 
Gospodarki Komunalnej Urzędu Miasta Opola.

608 Rada Dzielnicy Grudzice
Wykonanie kanalizacji deszczowej ulic 
Baczyńskiego, Cybisa, Gajcego, Gałczyńskiego, 
Grochowiaka, Rydla

10 308 000                                    
w tym 2015 r.-                            

5 208 000 
MZD

Wniosek zasadny. Zadanie pn.: "Przebudowa ul. Cybisa w Opolu wraz z budową 
oświetlenia ulicznego i kanalizacji deszczowej" zostało ujęte przez Miejski Zarząd 
Dróg w Projekcie Planu Wydatków Budżetowych na 2015 rok. Konieczność 
opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej na pozostałe ulice.

609 Rada Dzielnicy Grudzice
Budowa pełnowymiarowego trawiastego boiska 
na potrzeby dzielnicy

3 000 000 KSIT Wniosek niezasadny. Brak wskazania lokalizacji oraz dokumentacji technicznej.

610 Rada Dzielnicy Grotowice
Dokończenie budowy ul. Złotej i Niklowej oraz 
wykonanie nowej nawierzchni chodnika w ciągu 
ul. Złotej

1 000 000 1 000 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność aktualizacji dokumentacji.

611 Rada Dzielnicy Grotowice
Rewitalizacja terenów zielonych z wydzieleniem 
miejsc parkingowych na terenie działki 733 
obrębu Grotowice

170 000 MZLK

Wniosek niezasadny. Na terenie działki nr 733, obręb Grotowice przy ul. Srebrnej i 
Złotej znajduje się  plac zabaw, który w roku 2012  i 2013  został doposażony w 
dodatkowe urządzenia zabawowe.  W 2013 r. przeprowadzono także jego remont. 
Wskazany teren jest zagospodarowany dużą ilością zieleni, a miejsca postojowe, 
w tym rejonie znajdują się zarówno na terenie Gminy Opole, jak i Wspólnot 
Mieszkaniowych. 

612 Rada Dzielnicy Grotowice
Remont ul. Oświęcimskiej na odcinku 
ul. Metalowa - ul. Piaskowa

3 200 000 MZD

Wniosek zasadny. Na odcinku od ul. Piaskowej do wysokości ul. Metalowej 
konieczny jest remont ze wzmocnieniem nawierzchni i zrealizowany może być po 
2015 roku, tj.  po wykonaniu w 2015 roku ulicy Oświęcimskiej na odcinku od ul. 
Piaskowej do stacji Tauron. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

613 Rada Dzielnicy Grotowice
Wylanie dywanika asfaltowego na ul. Górniczej i 
ul. Hutniczej

200 000 MZD
Wniosek zasadny. Na ul. Górniczej  i Hutniczej zostanie wykonany remont 
cząstkowy w ramach bieżącego utrzymania dróg.

614 Rada Dzielnicy Grotowice

Poprawa bezpieczeństwa na przejściach dla 
pieszych w okolicach przystanków autobusowych 
poprzez ustawienie sygnalizacji świetlnej 
S-1 wzbudzeniowej na ul. Oświęcimskiej 84, 
ul. Oświęcimskiej 200, ul. Oświęcimska-Złota

ITGK
Wniosek niezasadny. Ze względu na niewielkie natężenie ruchu pieszego na ul. 
Oświęcimskiej budowa trzech sygnalizacji wzbudzanych dla pieszych jest 
niewskazana.

615 Rada Dzielnicy Grotowice
Wykonanie ścieżki rowerowej 
na ul. Oświęcimskiej na odcinku ul. Metalowa - 
przystanek autobusowy (ul. Złota)

40 000
45 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej.
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616 Rada Dzielnicy Grotowice
Opracowanie kompleksowych prac planistycznych 
w zakresie budowy infrastruktury na ulicach 
Platynowej, Gwarków i Miedzianej

80 000
80 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej.

617 Rada Dzielnicy Grotowice Doświetlenie ul. Metalowej 20 000 52 000 ITGK

Wniosek zasadny. Ulica Metalowa jest drogą łączącą ul. Oświęcimską z osiedlem 
przy ul. Złota - Srebrna i nie posiada oświetlenia ulicznego (200 mb). Panujący na 
tej ulicy dość duży ruch pieszy i samochodowy oraz brak chodników powodują, że 
poruszanie się tam po zmierzchu jest niebezpieczne. W celu poprawy 
bezpieczeństwa na tej ulicy należałoby również wybudować oświetlenie na odcinku 
200 m. 

618 Rada Dzielnicy Grotowice
Uzbrojenie działek w Opolu-Grotowicach nr od 
806/2 do 806/29

50 000 ITGK
Wniosek zasadny. W rejonie ulic Srebrnej i Złotej znajdują się działki 
przeznaczone pod budownictwo mieszkaniowe. Zadaniem własnym gminy jest 
uzbrajanie terenów inwestycyjnych.

619 Rada Dzielnicy Grotowice
Wykonanie projektu zagospodarowania terenów w 
Opolu-Grotowicach na działkach 740,739 oraz 
724

OSR/KSIT

KSIT - Wniosek niezasadny. Obecny stan infrastruktury sportowej i rekreacyjnej 
jest wystarczający.
OSR - Wniosek niezasadny. Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego Groszowice-Metalchem tereny na wnioskowanych działkach 
przewidziane są pod usługi kultury, sportu i rekreacji, przy udziale jedynie zieleni 
towarzyszącej. Obecnie zagospodarowanie terenu jest niemożliwe. 

620 Rada Dzielnicy Grotowice
Wydzielenie i wystawienie na sprzedaż części 
działki nr 47 w Opolu - Grotowicach pod stację 
benzynową 

GN
Wniosek niezasadny. Działka jest własnością Gminy Opole i zgodnie z projektem 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego "Metalchem" w Opolu 
część działki 47 przeznaczona jest pod usługi komunikacji. 

621 Rada Dzielnicy Grotowice
Utworzenie jednokierunkowej drogi 
od ul. Oświęcimskiej do ul. Niklowej wzdłuż działki 
nr 750 (destrukt asfaltowy)

MZD
Wniosek zasadny.  Realizacja zadania jest możliwa po wykonaniu drogi w rejonie 
zjazdu na teren Parku Przemysłowego Metalchem.

622 Rada Dzielnicy Grotowice
Budowa ronda na ul. Oświęcimskiej na wysokości 
wjazdu/wyjazdu z terenów przemysłowych Parku 
Przemysłowego Metalchem

MZD

Wniosek zasadny. Budowa ronda jest  możliwa po przebudowie dróg na terenie 
"Metalchemu". Konieczność budowy ronda w II etapie. Budowa wspólnego ronda 
dla wjazdów na teren Parku Przemysłowego Metalchem II w Opolu-Grotowicach, 
może być zrealizowana przy wykonaniu obwodnicy wschodniej miasta Opola.

623 Rada Dzielnicy Grotowice
Utworzenie reprezentacyjnego wyjazdu na tereny 
przemysłowe Parku Przemysłowego Metalchem

MZD
Wniosek pn.: "Przebudowa i budowa układu komunikacyjnego i infrastruktury dla 
Groszowic i Metalchemu w Opolu" został ujęty przez Miejski Zarząd Dróg  w 
Projekcie Planu Wydatków Budżetowych na 2015 rok.

624 Rada Dzielnicy Grotowice
Zamontowanie przy wjeździe na teren PPM 
pylonu z ekranem LED 

ok. 110 000 GI

W zaproponowanym rozwiązaniu forma prezentacji wizualnej informacji nie gwarantuje 
wysokiego poziomu emisji treści informacyjno/promocyjnych. Pylony LED dysponują przede 
wszystkim możliwościami w zakresie prezentacji tekstów (znaki alfabetu łacińskiego), 
ewentualnie statycznych drukowanych informacji. Skuteczniejszym rozwiązaniem w 
proponowanym zakresie prezentacji informacji jest inwestycja w postaci totemu reklamowego 
z zainstalowanym ekranem LED, natomiast mając na uwadze oczekiwaną skalę 
proponowanego przedsięwzięcia należy rozpatrzeć możliwość montażu reklamy 
wielkoformatowej LED. Parametry wielkoformatowych ekranów w zakresie prezentacji 
wizualnej w znaczny sposób przewyższają zaproponowane pylony LED, jednocześnie 
gwarantują większą czytelność i zróżnicowanie wyświetlanych wiadomości, m. in. oprócz 
warstwy tekstowej dodatkowo można emitować np. grafiki, animacje czy materiał video. Przy 
powyżej zaproponowanym rozwiązaniu należy wziąć pod uwagę fakt konieczności 
ponoszenia kosztów bieżących utrzymania instalacji jak również aktualizacji prezentowanych 
informacji, czy na przykładzie złożonego wniosku korelacji urządzenia z systemem 
informacjami o ruchu drogowym (w chwili obecnej system informacji o ruchu drogowym dot. 
dróg o klasie drogi krajowej lub wyżej). Ponadto w chwili obecnej MPZP nie dopuszcza 
możliwości stawiania tablic reklamowych poza obrębem poszczególnych zakładów 
działających na terenie PPM, co w nowym planie ma ulec zmianie.
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625 Rada Dzielnicy Grotowice
Wydłużenie kursów linii 8 i 12 do przystanku 
Grotowice pętla

95 000 220 000 BOTZ

Wniosek zasadny. Skrócenie wybranych kursów linii numer 8 i 12 do przystanku 
"Grotowice-Żelazna" wynika z zaobserwowanego niewielkiego potoku 
pasażerskiego na odcinku od osiedla Metalchem do granic administracyjnych 
Opola. Biorąc pod uwagę interes lokalnej społeczności i rozwój dzielnicy związany 
z powstaniem nowych zakładów pracy w SSE wskazanie jest wydłużenie kursów 
wymienionych linii autobusowych. Należy dodać, że zaproponowane przez Zarząd 
Dzielnicy rozwiązanie przyczyni się również do poprawy czytelności linii (obecnie 
pasażerowie jadący od centrum do Grotowic bywają zdezorientowani do którego 
przystanku dojadą, a wsiadający na przystanku Grotowice-Żelazna w kierunku do 
miasta muszą korzystać z dwóch różnych przystanków oddalonych od siebie o 
kilkanaście metrów). Ponadto zmiana ta mogłaby zachęcić mieszkańców Grotowic 
do korzystania z komunikacji miejskiej zamiast z prywatnych samochodów 
osobowych.

626 Rada Dzielnicy Grotowice
Wykonanie kompleksowej oceny oddziaływań 
strefy przemysłowej Metalchem na środowisko 
mieszkaniowe

OSR

Wniosek zasadny. Kompleksowa ocena oddziaływania na środowisko, w tym na 
otoczenie osiedla mieszkaniowego, ze względu na zakres czyli kompleksowość, 
byłaby obszerna, skomplikowana i bardzo kosztowna, a w związku z tym, w 
niektórych przypadkach nie do końca uzasadniona. We wnioskowanym przypadku 
może być uzasadnione  dokonanie oceny częściowej, w odniesieniu do 
konkretnych uciążliwości zgłaszanych przez mieszkańców i w zakresie 
konkretnego komponentu środowiska.
Z informacji posiadanych przez Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa oraz 
interwencji zgłaszanych przez  mieszkańców osiedla usytuowanego w sąsiedztwie 
kompleksu przemysłowo-magazynowego zw. METALCHEM, wynika, że w rejonie 
osiedla występują  uciążliwości zapachowe (złowonność powietrza). Uciążliwości 
zapachowe występowały w tym roku kilkakrotnie, o różnych porach dnia i w 
różnych dniach tygodnia, bez żadnej prawidłowości. Wobec zgłaszanych 
uciążliwości, bardziej celowe jest przeprowadzenie badań i analiz tylko w zakresie 
zanieczyszczenia powietrza, w tym związkami odorowymi, czyli analiza tzw. imisji 
zanieczyszczeń w powietrzu. 

627 Rada Dzielnicy Bierkowice
Dokończenie zagospodarowania rekreacyjnego 
przy ul. Bierkowickiej, w okolicy strażnicy OSP

570 000 KSIT Wniosek zasadny. Zadanie w trakcie realizacji.

628 Rada Dzielnicy Bierkowice

Opracowanie projektu i wykonanie remontu ulicy 
Sobótki z oświetleniem, odwodnieniem 
i chodnikiem, z przebudową połączenia 
z ul. Wrocławską

75 500 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

629 Rada Dzielnicy Bierkowice
Opracowanie projektu i wykonanie remontu ulicy 
Bronicza z oświetleniem, odwodnieniem i 
chodnikiem

54 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

630 Rada Dzielnicy Bierkowice Budowa chodnika wzdłuż ul. Golachowskiego 
27 000 - 

opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

631 Rada Dzielnicy Bierkowice

Powiększenie światła przepustu pod 
skrzyżowaniem ulic Etnografów i Pisankowej oraz 
dostosowanie przekroju rowów w celu 
umożliwienia odpływu zwiększonej ilości wody w 
związku z budową Osiedla Sady 
i odprowadzeniem stamtąd wód opadowych 
poprzez przepust do potoku Ryjec

150 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja w posiadaniu MZD. 
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632 Rada Dzielnicy Bierkowice
Przebudowa skrzyżowania ulicy Wrocławskiej 
z Żerkowicką i Etnografów

64 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

633 Rada Dzielnicy Bierkowice

Opracowanie projektu i wykonanie remontu ulicy 
Żerkowickiej z oświetleniem, odwodnieniem 
i utwardzonym poboczem dla ruchu rowerowego i 
pieszego na odcinku od mostu na Potoku 
Prószkowskim do skrzyżowania z ulicą Sobótki

40 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej. 

634
Rada Dzielnicy Szczepanowice - 
Wójtowa Wieś

Wykonanie wymiany nawierzchni jezdni oraz 
chodnika przy ul. Stawowej

250 000 MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna  została opracowana.  W 2014 roku 
został wykonany I etap remontu. W 2015 roku możliwy jest do realizacji II etap 
remontu zależny od wielkości przyznanych środków finansowych.

635
Rada Dzielnicy Szczepanowice - 
Wójtowa Wieś

Budowa centrum sportu przy PSP nr 10 650 000 OŚ Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w trakcie opracowania.

636
Rada Dzielnicy Szczepanowice - 
Wójtowa Wieś

Wykonanie przejścia dla pieszych 
na ul. Krapkowickiej w ciągu ul. Odrodzenia, 
celem poprawy bezpieczeństwa ruchu pieszych 
na  Wyspę Bolko

25 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

637
Rada Dzielnicy Szczepanowice - 
Wójtowa Wieś

Modernizacja przejścia dla pieszych 
na ul. Prószkowskiej przy PSP nr 28 polegająca 
na montażu sygnalizacji świetlnej akomodacyjnej

205 000 ITGK

Wniosek zasadny. Konieczna jest budowa sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu 
ulic Prószkowska-Mehla-Wyszomirskiego. Realizacja zadania poprawi 
bezpieczeństwo użytkowników dróg oraz pozwoli na bezpieczne włączenie do ul. 
Prószkowskiej autobusów komunikacji miejskiej z pętli autobusowej przy ul. 
Mehla.

638
Rada Dzielnicy Szczepanowice - 
Wójtowa Wieś

Wymiana chodnika po stronie południowej 
na ul. Wyszomirskiego

MZD
Wniosek zasadny. Na chodniku ul. Wyszomirskiego zostanie wykonany remont 
cząstkowy w ramach bieżącego utrzymania dróg.  

639
Rada Dzielnicy Szczepanowice - 
Wójtowa Wieś

Wykonanie remontu niesprawnej instalacji 
kanalizacyjnej przy ul. Tęczowej

ITGK

Wniosek niezasadny. Kanalizacja deszczowa została wybudowana przez 
prywatnego inwestora, który budował osiedle mieszkaniowe przy ul. Tęczowej. Do 
dnia dzisiejszego kanał nie został przekazany na majątek Gminy. W związku z 
powyższym Gmina nie ma obowiązku prowadzenia czynności eksploatacyjnych 
przedmiotowego kanału.

640
Rada Dzielnicy Szczepanowice - 
Wójtowa Wieś

Wykonanie odwodnienia ulicy Gospodarczej 
i ul. Kwoczka

160 000 - 
opracowanie 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

641
Rada Dzielnicy Szczepanowice - 
Wójtowa Wieś

Remont jezdni i chodnika na ul. Żniwnej MZD
Wniosek zasadny. Na ul. Żniwnej zostanie wykonany remont cząstkowy w ramach 
bieżącego utrzymania dróg.

642
Rada Dzielnicy Szczepanowice - 
Wójtowa Wieś

Wykonanie ronda u zbiegu ulic Krapkowickiej 
i Prószkowskiej obok kampusu Politechniki, 
celem usprawnienia komunikacji, ze szczególnym 
uwzględnieniem oddania do użytku basenu 
miejskiego

14 500 000                                                     
w tym 2015 r. -                                  

1 000 000 
MZD

Wniosek zasadny. Zadanie pn. "Przebudowa i budowa układu komunikacyjnego i 
infrastruktury w rejonie  Szczepanowic w Opolu" zostało ujęte przez Miejski Zarząd 
Dróg  w Projekcie Planu Wydatków Budżetowych na 2015 rok. 

643
Rada Dzielnicy Szczepanowice - 
Wójtowa Wieś

Oświetlenia miejsca dla pieszych 
na ul. Prószkowskiej w okolicy kościoła i kampusu 
Politechniki Opolskiej

200 000 ITGK

Wniosek zasadny. Ulica Prószkowska na odcinku od stacji benzynowej do wylotu 
z miasta nie posiada oświetlenia. Jest to droga o dużym natężeniu ruchu pieszym 
i samochodowym. Wskazane jest wybudowanie nowego, energooszczędnego 
oświetlenia.

644
Rada Dzielnicy Szczepanowice - 
Wójtowa Wieś

Wykonanie projektu oraz realizacja ścieżki 
rowerowej od ul. Parkowej do ul. Odrodzenia - 
Krapkowickiej do mostu na Wyspę Bolko na 
wysokości ul. Odrodzenia

 500 000                                                     
w tym 2015 r. -                                  

200 000 
MZD

Wniosek zasadny. Zadanie pn. "Przebudowa ul. Krapkowickiej w Opolu - drogi 
krajowej Nr 45 - opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej" zostało 
ujęte przez Miejski Zarząd Dróg  w Projekcie Planu Wydatków Budżetowych na 
2015 rok.
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645 Rada Dzielnicy Groszowice

Dokończenie remontu drogi nr 423 
ul. Oświęcimskiej od skrzyżowania 
z ul. Piaskową do Zakładu Energetycznego 
ul. Oświęcimska 55 wraz z modernizacją 
oświetlenia na tym odcinku

3 000 000
 12 545 749 zł                                                    
w tym 2015 r. -                                
2 200 000 zł

MZD/ITGK

ITGK - Wniosek zasadny. Oświetlenie na wskazanym odcinku jest w złym stanie 
technicznym. Droga jest wylotową z miasta w kierunku Krapkowic, Strzelec 
Opolskich i Kędzierzyna-Koźla, dlatego konieczne jest wybudowanie nowego, 
sprawnego i energooszczędnego oświetlenia ulicznego na całym odcinku ul. 
Oświęcimskiej od ul. Gorzołki do GPZ Zakładu Energetycznego.
MZD - Wniosek zasadny. Planowana realizacja w 2015 roku. Realizację 
przebudowy pierwszego odcinka ul. Oświęcimskiej (od ul. Dunikowskiego do 
przejścia dla pieszych za ul. Piaskową) wykonano w 2013 roku.  Zadanie 
należałoby kontynuować w 2015 roku pod warunkiem zakończenia budowy 
kanalizacji deszczowej realizowanej przez WITiGK Urzędu Miasta Opola. 
Dokumentacja projektowo-kosztorysowa została opracowana.

646 Rada Dzielnicy Groszowice
Dokończenie budowy kanalizacji deszczowej w 
ciągu ulicy Rudzkiego w kierunku ulicy Podbornej

2 000 000 ITGK Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa jest opracowana.

647 Rada Dzielnicy Groszowice
Wykonanie projektu na przebudowę drogi nr 423 
ul. Popiełuszki od nr 1 do 56 wraz z chodnikami

100 000
162 000                                             

koszt 
dokumentacji

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

648 Rada Dzielnicy Groszowice
Wykonanie oświetlenia przy ul. Podbornej od nr 
40 do 48 ze względu na sąsiedztwo lasu i 
bezpieczeństwo mieszańców

8 000 70 000 ITGK
Wniosek zasadny. Ulica Podborna na odcinku od nr 40 do nr 48 (ok. 200 m) nie 
posiada oświetlenia ulicznego. Bezpośrednie sąsiedztwo lasu powoduje brak 
poczucia bezpieczeństwa mieszkańców.

649 Rada Dzielnicy Groszowice
Remont chodnika w ciągu ul. Gorzołki i 
Popiełuszki - prawa strona

500 000 150 000 MZD
Wniosek zasadny. Zadanie pn.: "Remont chodnika w ciągu ul. Gorzołki " zostanie 
zrealizowane w bieżącym roku, natomiast remont chodnika na ul. Popiełuszki 
planuje się wykonać w 2015 roku. 

650 Rada Dzielnicy Groszowice
Zakup dwóch kamer mobilnych w okolicach 
noclegowni oraz szkoły w celu zapewnienia 
bezpieczeństwa i kontroli nad dewastacją mienia

30 000 30 000 ZK

Wniosek zasadny w przypadku powstania na terenie noclegowni posterunku 
Straży Miejskiej lub Policji ze względu na 20 minutowy czas dojazdu ze 
Śródmieścia. Na przełomie maja i czerwca na budynku Izby Wytrzeźwień została 
zamontowana na wniosek mieszkańców Groszowic kamera mobilna monitoringu 
wizyjnego będąca na wyposażeniu Straży Miejskiej.

651 Rada Dzielnicy Groszowice

Budowa nowego chodnika ul. Frankiewicza 
w kierunku Maliny - lewa strona, do końca 
budynków mieszkalnych wraz 
z wybrukowaniem miejsca na przystanku

263 000
32 000                                                   
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

652 Rada Dzielnicy Groszowice
Remont chodnika w ciągu ul. Bassego, Jaronia 
i Jana

320 000
45 000                                                   
- koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

653 Rada Dzielnicy Groszowice
Zakończenie rozpoczętej w 2011 r. inwestycji 
polegającej na wykonaniu chodnika przy 
ul. Podbornej

200 000 MZD
Wniosek zasadny. Remont chodnika na ul. Podbornej zostanie dokończony w 
ramach bieżącego utrzymania dróg (w miarę wystarczających środków 
finansowych).

654 Elżbieta Flisak i Janusz Piotrowski
Rewitalizacja skweru w kwadracie 
ul. Plebiscytowa  ul. Ozimska - ul. Ligonia - 
fasada budynków Ozimska 58-60

250 000 OSR

Wniosek zasadny. Należy rozważyć całkowity zakaz wjazdu przed budynki 
mieszkalne, pozostawiając dojazd wyłącznie od strony podwórza. W 2015 r. 
zaplanowano wykonanie zieleni przy pomniku autorstwa Th. Myrtka. Wskazane 
jest podjęcie działań na rzecz zagospodarowania całego skweru, dostosowując tę 
zieleń do istniejących warunków terenowych, tj. z uwzględnieniem uzbrojenia 
podziemnego, zacienienia itp.

655 Klub Żużlowy "Kolejarz"

Zakup i montaż nowej bandy pneumatycznej na 
łukach toru wraz z wymianą na całej długości 
bandy z płyt utwardzonych i wodoodpornych oraz 
renowacja toru

250 000 KSIT
Realizacja wniosku jest niezasadna przed wykonaniem kompleksowej 
dokumentacji przebudowy stadionu.

656 Andrzej Lesiak
Poszerzenie i wykonanie drogi ul. Piotra Pandzy 
na odcinku ok 50 m.b., od nr 28 do skrzyżowania 
z ul. Tuwima

75 500                                                       
koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.
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Zestawienie wniosków do projektu bud żetu miasta Opola na 2015 r. Załącznik nr 2 

657 Zbigniew Pamuła
Wykonanie kanalizacji deszczowej i ułożenie 
nawierzchni drogi w ciągu ul. Tuwima

75 500                                                       
koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

658 Łukasz Zawadzki
Wykonanie miejsca do zawracania pojazdów na 
końcu ul. Przytulnej

86 000                                                       
koszt 

dokumentacji
MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

659 Komenda Miejska Policji w Opolu
Dodatkowe służby patrolowe w czasie 
ponadnormatywnym pełnione na terenie miasta 
Opola

300 000 300 000 ZK

W związku z ciągłą likwidacją etatów w wydziale prewencji Komendy Miejskiej 
Policji i w trosce o zapewnienie dotychczasowego wysokiego stanu 
bezpieczeństwa i porządku publicznego w miejscach szczególnie zagrożonych, 
celowym byłoby zwiększenie ilości patroli policyjnych, które przeciwdziałałyby 
zjawiskom przestępczym, wykroczeniom i przejawom wandalizmu na opolskich 
osiedlach mieszkaniowych.

660 Komenda Miejska Policji w Opolu

Współuczestnictwo w pokryciu kosztów 
utrzymania i funkcjonowania KMP w Opolu oraz 
Komisariatu I policji w Opolu i Komisariatu II 
Policji w Opolu oraz zakup niezbędnych na ich 
potrzeby towarów i usług

80 000 ZK

Wniosek zasadny. Środki finansowe przeznaczone zostaną na prawidłowe 
funkcjonowanie KMP w Opolu, między innymi na  zakup 80 sztuk narkotestów, 20 
sztuk alkosensorów, 10 sztuk alkomatów, 10 sztuk zestawów kryminalistycznych 
do zabezpieczeń przestępstw seksualnych oraz dwóch zestawów komputerowych i 
adudiowizualnych przeznaczonych do obsługi imprez masowych i zdarzeń z 
udziałem pseudokibiców.

* - legenda:
MOSIR  - Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji
MZD  - Miejski Zarząd Dróg w Opolu
MZLK  - Miejski Zarząd Lokali Komunalnych

Urząd Miasta Opola :
AG - Wydział Administracyjno-Gospodarczy
B  - Wydział Budżetu
BOP  - Biuro Organizacji Pozarządowych
BOTZ - Biuro Organizacji Transportu Zbiorowego
BP - Biuro Promocji
BRM - Biuro Rady Miasta
BU - Biuro Urbanistyczne
EiPR - Wydział ds. Europejskich i Planowania Rozwoju
GI - Wydział Gospodarki i Innowacji
GN - Wydział Gospodarki Nieruchomościami
IM  - Wydział Inwestycji Miejskich 
ITGK  - Wydział Infrastruktury Technicznej i Gospodarki Komunalnej 
KSiT  - Wydział Kultury, Sportu i Turystyki
OŚ  - Wydział Oświaty 
OSR  - Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
PS  - Wydział Polityki Społecznej 
ZK  - Wydział Zarządzania Kryzysowego 
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